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ACTA NÚM. 2024/8 CORRESPONENT A LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE FONT-RUBÍ CELEBRADA EL DIA 29 D’OCTUBRE DE 2024 

 
 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Núm.: 2024/8 
Caràcter: Ordinària  
Convocatòria: Primera 
Data: 29 d’octubre de 2024 
Hora d’inici de la sessió: 20:07 
Hora d’acabament de la sessió: 23:23 
Lloc: Sala de sessions de la Casa Consistorial de Font-rubí 
 
 
ASSISTENTS: 

 
Alcalde-President: 
Sr. Xavier Lluch i Llopart. 
 
Regidors/res: 
 
Del Grup Municipal d’Impulsem Font-rubí – CM:  
Sra. Laura Gili Pauné, 
Sr. Lluís Ortega Rey, 
Sra. Maria del Carme Sibil Galimany,  
Sr. Fèlix Tutusaus i Galimany. 
 
D’Ara Font-rubí - AM: 
Sr. Martí Càlix Tarrida, 
Sra. Georgina Doblas Que. 
 
D’Endavant Font-rubí - IDC: 
Sr. Sebastià Galimany Rosell, 
Sra. Sandra Rodríguez Querol. 
 
Regidor/a no assistent, que ha excusat la seva presència: 
Cap. 
 
Secretària Interventora accidental:  
Sra. Eva Puig Pérez. 
 

 
ORDRE DEL DIA: 
 
I.- PART RESOLUTIVA  
 

1. Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de l’acta de la sessió anterior de 30 de juliol de 
2024, exp. 2024_574. 

2. Proposta de ratificació del Decret de l’Alcaldia núm. 2024/275, de 9 d’agost, exp. 
2022_10172. 
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3. Proposta d’aprovació de l’adhesió del municipi de Font-rubí a l’Associació Camí 
Ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès, exp. 2024_221. 

4. Proposta d’aprovació inicial del Reglament del Servei d’Arxiu Municipal de l’Ajuntament 
de Font-rubí, exp. 2022_10997. 

5. Proposta de modificació del contracte de subministrament, en la modalitat 
d’arrendament, de diversos equips de multifunció, exp. 2024_604. 

6. Proposta d’aprovació inicial de la modificació puntual de les Normes Subsidiàries de 
Planejament de Font-rubí, en l’àmbit del nucli de Grabuac, exp. 2024_78. 

7. Proposta d’aprovació provisional de la modificació de les ordenances fiscals del 
municipi de Font-rubí per a l’exercici 2025 i següents, exp. 2024_620. 

8. Proposta d’aprovació inicial de l’expedient de modificació de crèdits núm. 06/2024 del 
Pressupost de l’Ajuntament de Font-rubí, en la modalitat de crèdits extraordinaris i 
suplements de crèdit finançats per romanent tresoreria, exp. 2024_869. 

 
II.- PART DE CONTROL 
 

9. Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 2024/230 al núm. 2024/321. 
10. Donar compte de les actes de la Junta de Govern Local. 
11. Moció del Grup municipal Endavant Font-rubí per la conservació del patrimoni natural i 

arquitectònic de Font-rubí. 
12. Moció del Grup municipal Endavant Font-rubí per la conservació del patrimoni 

arquitectònic del Castell de Font-rubí. 
13. Moció de suport a la Declaració de Vilafranca per l’Eix transversal ferroviari i un 

transport públic de qualitat al Penedès. 
14. Moció d'Ara Font-rubí per adequar el planejament urbanístic a les necessitats del 

municipi. 
15. Precs i preguntes. 

 
 
El Sr. Alcalde obre la sessió i dona la benvinguda als regidors i al públic que segueix la 
sessió presencialment i per youtube. Oberta la sessió i un cop comprovada per la secretària 
accidental l’existència del quòrum que cal perquè pugui ser iniciada (article 90 Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic dels Ens Locals), es procedeix a conèixer els següents 
assumptes inclosos en l’ordre del dia:  
 
 
I.- PART RESOLUTIVA  
 
PUNT PRIMER.- APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA 
SESSIÓ ANTERIOR DE DATA 30 DE JULIOL DE 2024, EXP. 2024_574. 
 
L’acta que es sotmet a l’aprovació del Ple de la Corporació és la de data 30 de juliol de 
2024.  L’Alcalde pregunta a la resta de membres del consistori si volen fer algun aclariment o 
alguna esmena al contingut de dita acta. 
 
I no sortint cap objecció, l’Alcalde sotmet l’acta a votació. 
 
Subjecta l’acta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 9 (nou) vots a favor 
provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí – CM, 
2 (dos) vots dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels regidors d’Endavant 
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Font-rubí – IDC, cap abstenció i cap vot en contra.  Per tant, l’acta s’aprova per 
majoria absoluta (unanimitat) dels regidors assistents. 
 
 
PUNT SEGON.- PROPOSTA DE RATIFICACIÓ DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 
2024/275, DE 9 D’AGOST, EXP. 2022_10172. 
 
La proposta que es sotmet a la consideració del plenari és la següent: 
 
“Atès que, en data 9 d’agost de 2024, es va dictar el Decret de l’Alcaldia núm. 2024/275, 
d’aprovació de la certificació núm. 17 de l’obra “Construcció d’un edifici d’habitatges d’ús 
social per a gent gran, a l’av. Catalunya núm. 24 de Guardiola de Font-rubí”, exp. 
2022_10172, el text del qual es transcriu literalment a continuació: 
 
“Vist que, en data 27 de juliol de 2021, el Ple de la corporació va aprovar l’adjudicació a SOLID 
BUILDING, SL., de l’obra “Construcció d’un edifici d’habitatges d’ús social per a gent gran, a l’av. 
Catalunya, núm. 24 de Guardiola de Font-rubí” per un import de 854.294,29 euros (706.028,34 euros i 
148.265,95 euros d’IVA). 
 
Vist que, en data 19 d’octubre de 2021, es va signar l’acta de comprovació del replanteig i 
autorització d’inici de les obres del projecte bàsic i executiu per la construcció d’un edifici d’habitatges 
d’ús social per a gent gran, a l’av. Catalunya núm. 24 de Guardiola de Font-rubí. 
 
Vist que, en data 15 de desembre de 2023, el Ple de la corporació va aprovar l’expedient de 
modificació del contracte d’obres per a la construcció d’un edifici d’habitatges d’ús social per a gent 
gran, a l’Av. Catalunya núm. 24, exp. 2022_10172 i 73/2021, adjudicat per acord del Ple municipal de 
data 27 de juliol de 2021 a l’empresa SOLID BUILDING, S.L., d’acord amb les següents determinacions:  
 
PARTIDES QUE ES MANTENEN D’ACORD AMB EL PROJECTE INICIAL APROVAT  .....................   502.501,55 € 
PARTIDES QUE SUPOSEN EXCÉS D’AMIDAMENT D’ACORD AMB EL PROJECTE INICIAL ..........   107.655,82 € 
PARTIDES NOVES NO CONTEMPLADES EN EL PROJECTE INICIAL APROVAT ...........................    226.838,97 € 
PRESSUPOST D’EXECUCIÓ MATERIAL ........................................................................................ 836.996,34 € 
13% DE DESPESES GENERALS......................................................................................................108.809,52 € 
6% DE BENEFICI INDUSTRIAL........................................................................................................ 50.219,78 € 
PRESSUPOST LICITACIÓ.............................................................................................................. 996.025,64 € 
21% IVA ......................................................................................................................................209.165,39 € 
PRESSUPOST D’EXECUCIÓ PER CONTRACTE ............................................................................1.205.191,03 € 

 
Però atès que cal tenir en compte l’oferta de l’empresa SOLID BUILDING, S.L. presentada en el 
procediment de licitació, amb la baixa efectuada, el nou import d’adjudicació seria de 846.621,79 
euros i 177.790,58 euros d’IVA. Conseqüentment, l’import de la modificació del contracte és de 
140.593,45 euros i 29.524,63 euros d’IVA. 
 
Vista la certificació núm. 17, presentada en data 22 de juliol de 2024 i NRE 2162, signada pels tècnics 
directors de l’obra i per l’empresa adjudicatària, per un import de 65.971,50 euros (54.521,90 euros i 
11.449,60 euros d’IVA), d’acord amb el quadre següent: 
 
 
 

Pressupost 
adjudicació 

Obra executada 
anteriorment 

Obra executada 
durant el mes 

Import de l’obra 
pendent d’executar 

1.024.412,37 € 932.114,95 € 65.971,50 € 26.325,92 € 
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Vist l’informe de l’arquitecta municipal emès en data 8 d’agost de 2024. 
 

Vist l’informe de fiscalització prèvia limitada de la secretària interventora, de data 9 d’agost de 2024.  

 
FONAMENTS DE DRET 
 

— L'article 240 i les Disposicions Addicionals Segona i Tercera de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 
Contractes del Sector Públic, per la qual es traslladen a l'ordenament jurídic espanyol les Directives 
del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014.  
— Els articles 147 a 150 del Reglament General de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques aprovat pel Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre. 
— Els articles 183 a 189 i 213 i següents del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
aprovat pel Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
— Els articles 58, 59 i 31 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, desenvolupa el Capítol primer del 
Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
Pressupostos. 
— Els 18 i 19 del Reial decret 424/2017, de 28 d'abril, pel qual es regula el règim jurídic del control 
intern en les entitats del Sector Públic Local. 

 
Examinada la documentació que l’acompanya, i de conformitat amb allò que estableix en la 
Disposició Addicional Segona de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del sector públic, per 
la qual es traslladen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives del parlament Europeu i del Consell 
2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, i vist els articles 21.1.f) i l) i 22.2.e) del la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, 
 

HE RESOLT: 
 

Primer.- Aprovar la certificació núm. 17 de l’obra “Construcció d’un edifici d’habitatges d’ús social per 
a gent gran a l’av. Catalunya núm. 24 de Guardiola de Font-rubí”, per un import de SEIXANTA-CINC 
MIL NOU-CENTS SETANTA-UN EUROS AMB CINQUANTA CÈNTIMS (65.971,50 €), presentada per 
SOLID BUILDING, S.L., amb NIF B64586381. 
 

Segon.- Aprovar la factura número 24/0500/0000017, de data 07/08/2024, per import de SEIXANTA-
CINC MIL NOU-CENTS SETANTA-UN EUROS AMB CINQUANTA CÈNTIMS (65.971,50 €), presentada per 
SOLID BUILDING, S.L., amb NIF B64586381. 
 

Tercer.- Reconèixer l’obligació del crèdit corresponent a la despesa aprovada amb càrrec a l’aplicació 
pressupostària 231.63200 i ordenar i realitzar el pagament a SOLID BUILDING, S.L. 
 

Quart.- Donar trasllat dels presents acords a Intervenció i Tresoreria, a l’efecte de practicar les 
anotacions comptables corresponents i realitzar el pagament. 
 

Cinquè.- Trametre la documentació justificativa corresponent a la Diputació de Barcelona, atès que es 
tracta d’una actuació subvencionada pel Servei d’Equipaments i Espai Públic de l’Àrea 
d’Infraestructures i Territori. 
 

Sisè.- Notificar aquest acord a totes les parts interessades. 
 
Setè.- Ratificar aquesta resolució pel Ple de la Corporació en la propera sessió que celebri.” 
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Vist l’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local i 
l’article 52.2.f) i n) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, es proposa al Ple l’adopció del següent 
acord: 
 
Únic.- Ratificar el Decret de l’Alcaldia núm. 2024/275, de 9 d’agost, d’aprovació de la 
certificació núm. 17 de l’obra “Construcció d’un edifici d’habitatges d’ús social per a gent 
gran, a l’av. Catalunya núm. 24 de Guardiola de Font-rubí”, exp. 2022_10172.” 
 
A continuació es duen a terme les següents intervencions: 
 
Alcalde: Al segon punt de l'ordre del dia hi ha la proposta de ratificació del Decret d'alcaldia 
número 2024/275 de 9 d'agost, expedient 2022_10172. Aquest decret d'alcaldia que hem de 
ratificar és un nou pagament per l'edifici d'habitatges socials per a gent gran d’aquí a 
l'avinguda Catalunya. En aquest cas aquesta certificació puja 65.971,50 €, si ho dic bé, i 
només queden pendents d'obra executar 26.325 €. Alguna qüestió respecte a aquesta 
certificació? Si, endavant. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Bona tarda.  Nosaltres, com ja has dit; almenys segons posa a la 
documentació, només queden 26.000 euros per executar, i crec recordar que ja hem 
comentat en anteriors plens que, no sé calcular la xifra, però que és bastant evident que no 
s'ha complert almenys al 100% el contracte i la licitació al final, segons s'havia estipulat en el 
seu moment, i creiem recordar que s'havia comentat que es preveia que possiblement hi 
haurien penalitzacions i que es descomptarien del preu a pagar.  I nosaltres no tenim ni molt 
menys la informació exacta, però ens fa l'efecte que, a priori, un projecte de 1.200.000 euros 
i veient almenys a primera vista, potser se'ns escapa alguna cosa, tots els incompliments 
que hi ha hagut, sobretot per temps, potser la penalització podria arribar a ser major i per 
això ens sorprèn que s'hagi pagat tot. No sabem si és que hi ha alguna part que no surt aquí 
i que falta per pagar, o és que no es pot fer d'una altra manera? Moltes gràcies.  
 
Alcalde: Això és una qüestió tècnica que la secretària segurament ens aclarirà molt millor 
que jo. 
 
Secretària: S'està tramitant un expedient de demora en l'execució de les obres. Primer, quan 
has començat a parlar, no entenia bé si parlaves de tema econòmic. Queda poc per pagar, 
entenc que vols dir que perquè queda poc per pagar, no per incompliment de tema 
econòmic, eh?.  S'estan ajustant, de moment, al projecte modificat.  El tema és el termini 
d'execució i per tant s'ha iniciat un expedient que s'està tramitant sobre quin és el termini 
que s'ha excedit, perquè no és simplement de tal dia a tal altre, perquè l'incompliment en 
aquest cas no depèn només de l'empresa constructora. Hi ha hagut problemes amb Endesa, 
hi ha hagut problemes d'altres tipus i, per tant, el que s'està fent en aquest expedient és 
intentar fixar quin és el termini de demora que sigui imputable realment a l'empresa 
contractista. I de moment tenim un parell d'informes. Ara hem demanat un nou informe a 
l'enginyer, sobretot pel tema d'Endesa, i les directores d'obra no han informat i entenem que 
és prou important com perquè es mullin les directores de l'obra, i hem tornat a fer un 
requeriment per a tenir aquests dos informes abans de dictar alguna cosa al respecte. 
 
 

Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Moltes gràcies.  I aprofito també per preguntar una altra cosa: si hi 
ha alguna data prevista per rebre l'obra o no. 
 
Alcalde: És una qüestió tècnica que fa molt de temps que als polítics això se'ns escapa.  
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Nosaltres, sempre dic i és així, no és d'una altra manera, que s'han fet les coses 
escrupolosament bé.  El concurs es va fer escrupolosament bé, la direcció de l'obra també.   
Els directors de l'obra, conjuntament amb els tècnics de l'Ajuntament, han de tancar això.  
L'edifici està pràcticament acabat, falten molt poquetes coses i nosaltres hi estem treballant 
per fer la comissió a la qual ens vam comprometre amb diverses professionals i diversos 
representants municipals per començar a treballar. Ja tenim algun tècnic de l'Ajuntament 
que ha començat a treballar amb el reglament que tindrà aquest edifici pel fet que s'utilitzi 
com a habitatge social per a gent gran. Puc avançar, ja que estem parlant d'aquest tema, 
que en aquesta comissió hi haurà representants del govern, hi haurà un representant de 
cada partit que està representat aquí a l'Ajuntament i que també hi haurà professionals del 
sector d'aquí del municipi i gent que en sàpiga una miqueta, que ens ajudi, sobretot a fer un 
reglament ben fet i que hi hagi un reglament d'ús que pugui ser útil i que pugui ser beneficiós 
i que sigui totalment neutre. O sigui que ja estem treballant en això. 
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la proposta a votació. 
 
Subjecta la proposta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 8 (vuit) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM, 2 (dos) vots dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 1 (un) vot de la regidora Sra. 
Rodríguez d’Endavant Font-rubí – IDC, 1 (una) abstenció del regidor Sr. Galimany 
d’Endavant Font-rubí – IDC i cap vot en contra.  Per tant, la proposta s’aprova per 
majoria absoluta dels regidors assistents. 
 
 
PUNT TERCER.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DE L'ADHESIÓ DEL MUNICIPI DE FONT-
RUBÍ A L'ASSOCIACIÓ CAMÍ RAMADER DE MARINA. DE LA CERDANYA AL 
PENEDÈS, EXP. 2024_221. 
 
La proposta presentada és del següent tenor literal: 
 
“Antecedents de fet 
 
1.- L’any 2015, els ajuntaments de Santa Margarida i els Monjos, Llívia i Lluçà, van signar un 
acord per promoure el Camí ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès (CRM), una 
proposta de reivindicació i promoció de la transhumància i de recuperació i preservació dels 
camins ramaders a Catalunya, i especialment en el territori que uneix els tres municipis al 
llarg de la ruta transhumant existent entre el Pirineu i el litoral al Penedès i Garraf. 
 
2.- Aquest acord, revalidat l’any 2016, emplaçava als tres ajuntaments a treballar 
conjuntament, unint esforços i recursos, per al desenvolupament d’un projecte comú de 
difusió i potenciació de la transhumància i els camins ramaders sota el nom de Camí 
ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès (CRM), amb l’objectiu de fer valer el 
patrimoni històric, cultural i ambiental d’aquest camí i convertir-lo en recurs de 
desenvolupament econòmic i turístic a nivell local i regional.  
 
3.- Així mateix, es va acordar la creació d’una comissió tècnica encarregada de redactar i 
coordinar aquest projecte comú; comissió actualment formada per representants dels tres 
ajuntaments, la Fundació del Món Rural, l’Institut per al Desenvolupament i la Promoció de 
l’Alt Pirineu i Aran i el Parc del Foix. 
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4.- Durant aquest temps, s’han portat a terme accions encaminades a desplegar els acords 
presos, tals com la definició de la ruta física, l’elaboració d’una exposició sobre el CRM, la 
creació de la web www.camiramaderdemarina.cat, la potenciació de la presència a les 
xarxes socials o la incorporació d’una persona Agent d’Ocupació i Desenvolupament Local 
(AODL), encarregat de coordinar tot el projecte. 
 
5.- Per tal de continuar donant impuls al projecte, els tres ajuntaments van acordar, el passat 
mes d’abril, manifestar la seva voluntat per impulsar i crear l’associació Camí Ramader de 
Marina de la Cerdanya al Penedès (ACRM), per tal d’articular aquest treball conjunt entre els 
tres municipis i aconseguir l’adhesió de nous municipis socis que s’afegeixin al projecte. A 
tal fi van constituir l’Associació mitjançant acords plenaris que van ser publicats al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona (CVE 2018031333 Pàg. 1-13) del 08/08/2018 i de la 
Província de Girona núm. 191 de 03/10/2018. 
 
Els fins de l’associació ACRM són: 
 

• Salvaguardar i fer valer la ramaderia extensiva i l'activitat transhumant i pastorívola que, 
per raons ben diverses, ha anat en declivi des del segle XX. 

• Potenciar i preservar tot el patrimoni cultural, històric, arquitectònic, paisatgístic i 
ecològic que es pot relacionar amb la transhumància i els camins ramaders a Catalunya 
i, en especial, en tot l'itinerari per on transcorre el Camí Ramader de Marina. 

• Promocionar i dinamitzar turísticament l'àrea per on passa la ruta tot seguint criteris de 
sostenibilitat econòmica, social, cultural i ambiental. 

 
Per aconseguir les seves finalitat, l’associació realitza les activitats següents: 
 

• Inventariar i catalogar els elements patrimonials (materials i immaterials) de la ruta, els 
directament vinculats amb el camí ramader principal i els que l'envolten. 

 

• Elaborar i senyalitzar una ruta amb les seves possibles variants que segueixi el 
recorregut del Camí Ramader de Marina establint etapes per realitzar-la a peu, a cavall i 
en BTT i vincular-hi els diferents agents econòmics del territori, sempre respectant, 
promovent i prioritzant l'activitat ramadera extensiva. 

• Elaborar un mapa-guia de la ruta. 
• Promoure periòdicament activitats de promoció de la transhumància i els camins 

ramaders i del projecte del “Camí Ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès”. 
• Promoure la creació d'equipaments i serveis estables de difusió, promoció i  estudi de la 

transhumància i els camins ramaders a Catalunya. 
• Fer seguiment, mitjançant el càlcul d’indicadors, de la sostenibilitat de les accions 

directament relacionades amb el desenvolupament del projecte. 
• Elaborar materials de difusió del projecte, crear un espai web que englobi tot el 

contingut del projecte així com posicionar el projecte a les xarxes socials. 
• Crear sinèrgies econòmiques que impliquin al teixit comercial i de serveis. 
• Afavorir la creació  de llocs de treball vinculats al territori i a tots els aspectes culturals i 

econòmics. 
• Incentivar i promoure la classificació dels camins ramaders a Catalunya i, en especial, 

als municipis per on discorre la ruta, d’acord amb la normativa vigent en cada moment.     
 
 

6.- La ruta del Camí ramader de Marina fa aproximadament 200 quilòmetres i passa per més 
d’una cinquantena de municipis. Entre ells, el municipi de Font-rubí i és voluntat d’aquest 
Ajuntament, com a municipi per on passa la ruta, contribuir a potenciar el projecte del Camí 
ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès i treballar per potenciar el patrimoni històric, 
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cultural i ambiental d’aquest camí, per tal de convertir-lo en un recurs de desenvolupament 
econòmic i turístic local, tot participant en les accions de l’associació Camí Ramader de 
Marina. De la Cerdanya al Penedès. 
 
7.- L’Ajuntament és coneixedor dels objectius de l’associació del Camí ramader de Marina. 
De la Cerdanya al Penedès i del treball que els municipis impulsors han estat desenvolupant 
des de l’any 2015. 
 
8.- El Ple de l’Ajuntament de Font-rubí, en sessió ordinària de data 28 de gener de 2020, va 
aprovar, per unanimitat, l’acord d’adhesió al Camí Ramader de Marina. 
 
9.- L’Ajuntament ha rebut un exemplar dels estatuts de l’associació Camí Ramader de 
Marina. De la Cerdanya al Penedès, per a la seva ratificació. 
 
10.- L’Ajuntament, a través dels seus representants, ha assistit a les reunions prèvies de 
coordinació per executar el projecte, valorant-se molt positivament aquesta iniciativa atès 
que significa posar en valors actius del territori que no poden caure en desús i que s’han de 
promocionar. 
 
11.- Consta a l’expedient l’informe jurídic significatiu del tràmit per l’adhesió a l’Associació 
que es pretén i atès que els acords relatius a la mateixa requereixen de la majoria absoluta 
dels electes locals per a ser adoptats (art. 3. 3d) del RD 128/2018, de 16 de març pel qual es 
regula el règim jurídic dels funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter 
nacional). 
 
12.- Consta a l’expedient informe de fiscalització prèvia limitada, emès en data 17 de 
setembre de 2024. 
 

Fonaments de dret 
 
1. La Llei 4/2008, de 24 d'abril, del Llibre tercer del Codi Civil de Catalunya, relatiu a les 
persones jurídiques; el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (arts. 133 a 136); l'article 2.6 de la Llei 
orgànica 1/2002, de 22 de març , reguladora del dret d’associació i la Disposició addicional 
cinquena de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del regim local, reconeixen 
el dret de les entitats locals a constituir associacions. 
 
2. Els articles 47. 2 g) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim, i 
114 .3.d del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei 
municipal i de regim local de Catalunya regulen la competència plenària per la creació 
d'organitzacions associatives, així corn l'adhesió a les mateixes i l'aprovació i modificació 
dels seus Estatuts, mitjançant el vot qualificat de la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres corporatius. 
 
3. Llei 57/2003, de mesures per a la modernització del govern local i Decret 110/1996, de 2 
d’abril, pel qual es regula el règim de les organitzacions associatives dels ens locals de 
Catalunya i el registre corresponent.   
 
 

Vistos els antecedents i fonaments aplicables i a iniciativa de l’Associació i a proposta de 
l’alcaldia, i de conformitat amb l’article 22.2.b) i p) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les Bases del règim local, es demana al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 



  

 

  
Plaça de l’Ajuntament,1 – 08736 Font-rubí    Tel. 938979212 – Fax 938979283 

fontrubi@font-rubi.cat    www.font-rubi.cat 
 

PRIMER.- Aprovar l'adhesió del municipi de Font-rubí com a membre de ple dret de 
l'Associació Camí Ramader de Marina.  De la Cerdanya al Penedès.  
 
SEGON.- Acceptar el text dels Estatuts que regeixen l’Associació esmentada, i que 
consten com a annex a aquest acord.  
 
TERCER.- Acceptar la quota anual de 362,00 € que correspon al municipi de Font-rubí 
segons el sistema per trams de quotes, i que consta com a annex a aquest acord. 
 
QUART.- Acceptar començar a realitzar el pagament de la quota anual de 362,00 € 
durant l’any 2024, i realitzar el pagament de la quota ordinària periòdicament durant el 
primer trimestre dels anys successius. 
 
CINQUÈ.- Acceptar les possibles variacions en la quota depenent del càlcul del padró 
continu municipal fet a final de cada any natural. 
 
SISÈ.- Autoritzar i disposar la despesa per import de 362,00 euros, amb càrrec de 
l’aplicació pressupostària 419-46001 del vigent pressupost, i realitzar el pagament de la 
quota ordinària periòdicament durant el primer trimestre dels anys successius. L’efectivitat 
de la despesa pluriennal derivada de la conveni resta condicionada a l’existència de crèdit 
pressupostari en l’exercici corresponent. 
 
SETÈ.- Designar a l’Alcalde Sr. Xavier Lluch Llopart, amb DNI núm. 77113927X, o a les 
persones electes que legalment els substitueixin, com a representants titulars de 
l'Ajuntament de Font-rubí a l'Associació Camí Ramader de Marina. De la Cerdanya al 
Penedès.  
 

VUITÈ.- D’acord amb la previsió establerta a l’article 16 apartat IV) dels Estatuts de 
l’Associació, s’acorda designar a la Tinent d’Alcalde Sra. Laura Gili Pauné, amb DNI núm. 
35121467F, com a representant suplent de l'Ajuntament de Font-rubí. La persona 
representant substituta només hi assistirà en cas que no hi pugui assistir el representant  
titular.  
 

Es fa constar en el cos d’aquests acords, i com a part integrant dels mateixos que, presents 
en aquest acte les persones nomenades, accepten la seva designació com a 
representants de l'Ajuntament de Font-rubí en el si dels òrgans de l'esmentada Associació. 
 
NOVÈ.- Comunicar aquests acords a la intervenció de fons municipal i a la Secretària 
municipal a fi de tenir-ho en compte, a partir d’ara en els acords de designa de representants 
municipals a les entitats i associacions de les quals el Municipi de Font-rubí forma part. 
             
DESÈ.-  Comunicar aquests acords a la l'Associació Camí Ramader de Marina. De la 
Cerdanya al Penedès, per a què procedeixi a la corresponent acceptació de l'Ajuntament 
com a nou membre de l'Associació.  
 

 
ANNEX Nº 1 ALS ACORDS D’ADHESIÓ A L’ASSOCIACIÓ CAMÍ DE MARINA. DE LA CERDANYA AL PENEDÈS. ESTATUTS  DE 
L’ASSOCIACIÓ QUE S’APROVEN JUNTAMENT AMB L’ADHESIÓ 
 
Estatuts associació Camí Ramader de Marina 
 
Títol I.- Disposicions generals  
 
Article 1.  
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Amb la denominació “Associació del Camí Ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès”, es constitueix aquesta entitat. 
L’associació adopta la sigla “ACRM” per representar-la. 
  
L'associació és una entitat amb personalitat jurídica pròpia i plena capacitat jurídica, i es regeix per aquests Estatuts, pels 
acords adoptats pels seus òrgans i pel que preveu el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i per la Llei 57/2003 de mesures per a la modernització del govern local, així 
com pel Decret 110/1996 de 2 d’abril pel qual es regula el règim de les organitzacions associatives dels ens locals de 
Catalunya i el registre corresponent.  
 
En els aspectes no fixats per aquestes normatives, l’associació es regirà per la regulació en matèria d’associacions, previst a 
la legislació catalana, d’acord amb la Llei 4/2008, de 24 d’abril, del llibre tercer del Codi civil de Catalunya, relatiu a les 
persones jurídiques.  
 
La incorporació a l’associació es farà a sol·licitud del Ple dels ens locals i l'acord d'admissió de l'assemblea de l'associació, 
amb modificació, si s'escau, dels estatuts.  
 
Tots els membres que s'incorporin a l'associació tindran la categoria de socis ordinaris i es regiran quant als seus deures i 
obligacions pel que preveu la Llei d'Associacions 7/97.  
 
Article 2.  
 

1. Els fins de l’associació són:  
 

• Salvaguardar i fer valer la ramaderia extensiva i l'activitat transhumant i pastorívola que, per raons ben diverses, ha 
anat en declivi des del segle XX.  

• Potenciar i preservar tot el patrimoni cultural, històric, arquitectònic, paisatgístic i ecològic que es pot relacionar amb la 
transhumància i els camins ramaders a Catalunya i, en especial, en tot l'itinerari per on transcorre el Camí Ramader de 
Marina.  

• Promocionar i dinamitzar turísticament l'àrea per on passa la ruta tot seguint criteris de sostenibilitat econòmica, social, 
cultural i ambiental.  

 
Per aconseguir les seves finalitat, l’associació realitza les activitats següents:  
 

• Inventariar i catalogar els elements patrimonials (materials i immaterials) de la ruta, els directament vinculats amb el 
camí ramader principal i els que l'envolten.  

• Elaborar i senyalitzar una ruta amb les seves possibles variants que segueixi el recorregut del Camí Ramader de Marina 
establint etapes per realitzar-la a peu, a cavall i en BTT i vincular-hi els diferents agents econòmics del territori, sempre 
respectant, promovent i prioritzant l'activitat ramadera extensiva.  

• Elaborar un mapa-guia de la ruta.  

• Promoure periòdicament activitats de promoció de la transhumància i els camins ramaders i del projecte del “Camí 
Ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès”.  

• Promoure la creació d'equipaments i serveis estables de difusió, promoció i estudi de la transhumància i els camins 
ramaders a Catalunya.  

• Fer seguiment, mitjançant el càlcul d’indicadors, de la sostenibilitat de les accions directament relacionades amb el 
desenvolupament del projecte.  

• Elaborar materials de difusió del projecte, crear un espai web que englobi tot el contingut del projecte així com 
posicionar el projecte a les xarxes socials.  

• Crear sinèrgies econòmiques que impliquin al teixit comercial i de serveis.  

• Afavorir la creació de llocs de treball vinculats al territori i a tots els aspectes culturals i econòmics.  

• Incentivar i promoure la classificació dels camins ramaders a Catalunya i, en especial, als municipis per on discorre la 
ruta, d’acord amb la normativa vigent en cada moment.  

 
2. En queda exclòs tot ànim de lucre.  
Article 3.  
 

1. El domicili de l’associació s’estableix a Santa Margarida i els Monjos, i radica a l’Avinguda Catalunya, núm. 74, de Santa 
Margarida i els Monjos, sense prejudici que l’Assemblea General pugui modificar-ho quan ho consideri convenient i sense 
perjudici que se’n puguin descentralitzar les activitats.  
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Es podran crear delegacions de l’associació per prestar-ne els serveis a qualsevol punt del territori català.  
A l’acord de creació se’n regularà el règim.  
 
2. Les funcions i activitats d’aquesta associació s’exerceixen majoritàriament a Catalunya.  
 
3. L’associació podrà adherir-se o mantenir qualsevol altre tipus de relació de col·laboració amb altres associacions o 
entitats que tinguin finalitats anàlogues.  
L’associació pot tenir relacions de cooperació i col·laboració amb altres entitats similars de l’Estat espanyol i d’altres països. 
També pot adherir-se o tenir qualsevol altre tipus de relació amb les entitats internacionals que tinguin finalitats anàlogues.  
 
Article 4.  
 

La durada de l’associació serà indefinida i només es dissoldrà per acord de l’Assemblea General o per qualsevol de les causes 
previstes a la llei.  
 
Títol II.- Els membres de l’associació i els seus drets i deures  
 
Article 5.  
 

1. Tots els municipis, comarques i altres ens locals de Catalunya poden ser membres de l’associació.  
2. L’acord d’adhesió ha de ser pres pel ple o òrgan competent de l’ens local i degudament comunicat a l’associació.  
3. L’àmbit territorial de l’associació és Catalunya.  
 
Article 6. 
  
Són drets de les persones membres de l’associació:   
1. Assistir amb veu i vot a les reunions de l’Assemblea General, mitjançant els seus o les seves representants.  
2. Elegir o ser elegides per als llocs de representació o per exercir càrrecs directius.  
3. Exercir la representació que se'ls confereixi en cada cas.  
4. Intervenir en el govern i les gestions, en els serveis i les activitats de l'associació, d'acord amb les normes legals i 
estatutàries.  
5. Exposar a l'Assemblea i a la Junta de Govern tot el que considerin que pugui contribuir a fer més plena la vida de 
l'associació i més eficaç la realització dels objectius socials bàsics.  
6. Sol·licitar i obtenir explicacions sobre l'administració i la gestió de la Junta de Govern o dels mandataris de l'associació.  
7. Ser escoltades prèviament a l'adopció de mesures disciplinàries.  
8. Rebre informació sobre les activitats de l'associació.  
9. Fer ús dels serveis comuns que l'associació estableixi o tingui a la seva disposició.  
10. Formar part de les comissions o grups de treball.  
11. Tenir un exemplar dels estatuts.  
12. Consultar els llibres de l'associació.  
13. Sol·licitar i rebre aclariments i informes mitjançant els òrgans facultats per fer-ho.  
 
Article 7.  
 

Són deures de les persones membres de l’associació:  
1. Comprometre's amb les finalitats de l'associació i participar activament i proactiva per assolir-les.  
2. Contribuir al sosteniment de l'associació amb el pagament de quotes, derrames i altres aportacions econòmiques 
contemplades als estatuts i que es concretaran al reglament de règim intern.  
3. Complir la resta d'obligacions que resultin de les disposicions estatutàries.  
4. Acatar i complir els acords vàlidament adoptats per la Junta de Govern de l'associació.  
5. Assistir a les reunions de les assemblees generals i d’altres òrgans a què siguin convocats.  
6. Actuar de manera que no contradigui les finalitats de l’associació  
 
Article 8. 
 

La condició de persona associada es perdrà:  
1. Per decisió de l’associat/da, presa per acord del ple o òrgan competent respectiu, que ho haurà de comunicar a 
l’associació.  
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2. Per accions o omissions sancionades d’aquesta manera d’acord amb el reglament de règim intern que pot aprovar 
l’associació, prèvia instrucció d’un expedient amb audiència de l’interessat/da, d’acord amb el que estableix el Títol V 
d’aquests Estatuts, regulador del procediment disciplinari.  
3. Per impagament de les quotes durant dos anys.  
4. La baixa tindrà efecte a partir del moment en que es rebi la notificació de l’acord.  
 
Títol III.- Organització i funcionament  
 
Article 9.  
 

L’associació es regirà pels òrgans següents:  
a) L’Assemblea General  
b) La Junta de Govern  
 
Capítol I. L’Assemblea General  
 
Article 10.  
 

1. L’Assemblea General és l’òrgan màxim de l’associació. Està formada per les persones representants dels ens associats.  
2. Cada ens associat disposarà d’un vot.  
3. Totes les persones membres queden subjectes als acords de l'Assemblea General, incloent-hi les absents, les qui en 
discrepen i les presents que s'han abstingut de votar.  
4. Les reunions de l’Assemblea General poden ser ordinàries o extraordinàries.  
 
Article 11. 
  
L'Assemblea General té les facultats següents:  
a) Elegir el President o Presidenta de l’associació.  
b) Aprovar, si escau, la gestió de la Junta de Govern, el pressupost i els comptes anuals.  
c) Elegir i separar les persones membres de la Junta de Govern i controlar-ne l'activitat.  
d) Modificar els estatuts.  
e) Acordar la forma i l’import de les contribucions al finançament de l’associació o al pagament de les seves despeses, 
incloent-hi les aportacions al patrimoni de l’associació.  
f) Acordar la transformació, la fusió, l’escissió o la dissolució de l’associació.  
g) Acordar l’ingrés i la baixa en federacions o confederacions.  
h) Sol·licitar la declaració d’utilitat pública.  
i) Aprovar el reglament de règim intern i les seves modificacions.  
j) Conèixer i resoldre les sol·licituds presentades per ser soci/a, les altes i les baixes degudes a una raó diferent de la 
separació definitiva.  
k) Ratificar, si escau, les baixes disciplinàries i les altres sancions imposades per la Junta de Govern per faltes molt greus.  
l) Resoldre sobre les qüestions que no estiguin expressament atribuïdes a cap altre òrgan de l’associació. m) Deliberar sobre 
altres qüestions de caràcter general que afectin els objectius de l’associació.  
 
Article 12.  
 

1. L'Assemblea General es reuneix en sessió ordinària com a mínim un cop l’any i, en tot cas, en el termini de quatre mesos a 
partir de la constitució dels governs locals.  
2. La presidència pot convocar l'Assemblea General amb caràcter extraordinari sempre que ho consideri convenient, i ho ha 
de fer quan ho sol·liciti un 10 % dels socis/es; en aquest cas, l'assemblea ha de tenir lloc dins el termini de trenta dies a 
comptar de la sol·licitud.  
3.El lloc de reunió dels òrgans de l’associació té caràcter itinerant, comunicant degudament el lloc de celebració a través de 
la convocatòria.  
 
Article 13.  
 

1. L'Assemblea és convocada per la Junta de Govern mitjançant una convocatòria que ha de contenir, com a mínim, l'ordre 
del dia, el lloc, la data i l'hora de la reunió.  
2. La convocatòria s'ha de comunicar amb un mínim de quinze dies abans de la data de la reunió, individualment i 
mitjançant un correu electrònic enviat a l’adreça electrònica corporativa que consti en la relació actualitzada de socis que ha 
de tenir l’associació, necessitant la confirmació de l’assistència o excusa de l’associat pel mateix mitjà.  
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3. Les reunions de l'Assemblea General les presideix el/la President/a de l'associació o aquelles persones en qui hagi delegat. 
Si no hi és, l'han de substituir, successivament, el/la vicepresident/a o el/la vocal de més edat de la Junta o aquelles persones 
en qui hagin delegat. Hi ha d'actuar com a Secretari/a qui ocupi el mateix càrrec a la Junta de Govern.  
4. El/la Secretari/a estén l'acta de cada reunió, que ha de signar juntament amb el/la President/a. Hi ha de figurar un 
extracte de les deliberacions, el text dels acords adoptats, el resultat numèric de les votacions i la llista de les persones 
assistents.  
5. L’acta de la reunió serà aprovada en l’Assemblea General immediatament posterior.  
 
Article 14.  
 

1. L'Assemblea General es constitueix vàlidament en primera convocatòria, quan hi hagi present, almenys, la meitat de les 
entitats associades. Si no existeix quòrum, es constituirà en segona convocatòria mitja hora després de l’hora assenyalada 
per a la primera convocatòria, considerant-se vàlidament constituïda sigui quin sigui el nombre d’entitats associades 
presents o representades.  
2. Un nombre de persones membres que representi almenys el 10% d’aquestes pot sol·licitar a la Presidència la inclusió d’un 
o més assumptes en l’ordre del dia de l’Assemblea General, la qual els hi haurà d’incorporar. Si aquesta ja ha estat 
convocada, la sol·licitud s’ha de formar en el primer terç del període comprès entre la recepció de la convocatòria i la data 
prevista per a la reunió, a fi que es pugui informar tots els membres de l’ampliació de l’ordre del dia.  
3. La Junta de Govern pot incloure en l’ordre del dia un o més assumptes per tractar malgrat que l’Assemblea ja hagi estat 
convocada. En aquest cas, ho podrà fer dins el primer terç del període comprés entre la recepció de la convocatòria i la data 
en què aquest òrgan s’ha de reunir.  
4. La Junta de Govern, per raons d’urgència degudament motivada, pot incloure en l’ordre del dia assumptes que no hagin 
estat prèviament informats, però en aquest supòsit no podrà adoptar-se cap acord sobre aquests assumptes sense que 
l’Assemblea General ratifiqui la seva inclusió en l’ordre del dia.  
 
Article 15.  
 

1. En les reunions de l'Assemblea General, correspon un vot a cada membre de l'associació.  
2. Els acords es prenen per majoria simple de vots de les persones sòcies presents o representades.  
3. Els acords presos són executius des de la seva aprovació durant la reunió de l’Assemblea General  
 
Capítol II. La Junta de Govern  
 
Article 16.  
 

1. La Junta de Govern regeix, administra i representa l'associació. Componen aquest òrgan el/la President/a, el/la 
Secretari/a i el/la Tresorer/a, càrrecs que han de ser exercits per persones diferents. Es preveu la possibilitat de que hi hagi 
un/a Vicepresident/a i els/les vocals. El nombre de vocals estarà en funció de les necessitats que la Junta determini.  
2. Podran ser elegibles totes les entitats membres de l’associació, mantenint en tot moment una representació d’almenys un 
dels tres municipis fundadors del projecte “Camí Ramader de Marina. De la Cerdanya al Penedès” (un/a representant de 
Santa Margarida i els Monjos, un/a representant de Llívia i un/a representant de Lluçà)  
3. L'elecció de les persones membres de la Junta de Govern, que han d’estar associades i ser majors d’edat, es fa per votació 
de l'Assemblea General. Les persones elegides entren en funcions després d'haver acceptat el càrrec.  
4. Les persones membres titulars de la Junta de Govern hauran d’ocupar la presidència dels ens locals associats que 
representin. Les persones membres suplents hauran d’ocupar la responsabilitat de l’àrea que cada ens local hagi designat 
com més afí a les activitats de l’associació.  
5. Els càrrecs s’exerceixen pel període coincident amb el mandat dels ens locals.  
6. La pèrdua de la condició representativa comportarà la pèrdua del càrrec.  
7. Les vacants produïdes per fi de mandat o pèrdua de condició representativa seran cobertes per la persona representant 
de l’ens local que ocupi la mateixa condició representativa que el/la membre sortint (podent ser reelegida la persona que, de 
la mateixa manera, conservi la condició representativa de l’ens local).  
8. Cada ens local haurà de comunicar a l’Assemblea General, en un període màxim de tres mesos, el nomenament de dos 
representants de l’ens local per raó de nou mandat o pèrdua de condició representativa, que actuaran a l’associació com a 
titular i suplent, si s’escau.  
9. Durant el període entre la fi de mandat o pèrdua de condició representativa i la renovació de càrrecs, els càrrecs entren en 
funcions.  
10. A la fi de cada mandat i en el termini màxim de quatre mesos, es convocarà a l’Assemblea General per, entre d’altres, 
renovar els càrrecs de la Junta de Govern.  
11. El nomenament i el cessament dels càrrecs s’han de comunicar al Registre d’Associacions mitjançant un certificat, emès 
per Secretaria amb el vistiplau de la Presidència, en el què s’adjuntarà l’acta provisional de la sessió en què es produeix el 
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nomenament i cessament dels càrrecs. S’haurà d’incloure també l’acceptació de les persones que passen a ocupar aquests 
càrrecs en cas de nomenament o renovació.  
12. Les persones membres de la Junta de Govern exerceixen el càrrec sense cap remuneració.  
13. El cessament dels càrrecs abans d'extingir-se el termini reglamentari del seu mandat pot esdevenir-se per:  
a) fi de mandat en cas d’entitats públiques o pèrdua de càrrec electe  
b) mort o declaració d’absència, en el cas de les persones físiques, o extinció, en el cas de les jurídiques  
c) incapacitat o inhabilitació  
d) renúncia notificada a l’òrgan de govern  
e) separació acordada per l’Assemblea General  
f) qualsevol altra causa que estableixin la llei o els estatuts.  
14. Les vacants que es produeixin a la Junta de Govern s'han de cobrir en la primera reunió de l'Assemblea General que 
tingui lloc. Mentrestant, un membre de l'associació pot ocupar provisionalment el càrrec vacant.  
 
Article 17. 
  
1. La Junta de Govern té les facultats següents:  
a) Representar, dirigir i administrar l'associació de la manera més àmplia que reconegui la Llei; així mateix, complir les 
decisions preses per l'Assemblea General, d'acord amb les normes, instruccions i directrius que aquesta Assemblea 
estableixi.  
b) Prendre els acords que calgui en relació amb la compareixença davant dels organismes públics i per exercir tota mena 
d'accions legals i interposar els recursos pertinents.  
c) Proposar a l'Assemblea General la defensa dels interessos de l'associació.  
d) Proposar a l'Assemblea General la defensa de l'establiment de les quotes que els membres de l'associació han de satisfer.  
e) Convocar les Assemblees Generals i controlar que es compleixin els acords que s'hi adoptin.  
f) Presentar el balanç i l'estat de comptes de cada exercici a l'Assemblea General perquè els aprovi, i confeccionar els 
pressupostos de l'exercici següent.  
g) Contractar les persones empleades que l'associació pugui tenir.  
h) Inspeccionar la comptabilitat i preocupar-se perquè els serveis funcionin amb normalitat.  
i) Establir comissions o grups de treball per aconseguir de la manera més eficient i eficaç els fins de l'associació, i autoritzar 
els actes que aquests grups projectin dur a terme. La Junta de Govern s'ha d’ocupar d'analitzar les diferents comissions o 
grups de treball. La Junta de Govern establirà la periodicitat en la què ha de rebre de les persones que se n’encarreguin un 
informe detallat de les seves actuacions.  
j) Nomenar els vocals de la Junta de Govern que s'hagin d'encarregar de cada grup de treball, a proposta dels mateixos 
grups.  
k) Dur a terme les gestions necessàries davant d'organismes públics, entitats i altres persones, per aconseguir:  
-subvencions o altres ajuts  
-l'ús de locals o edificis que puguin arribar a ser un lloc reunió o trobada.  
l) Obrir comptes corrents i llibretes d'estalvi a qualsevol establiment de crèdit o d'estalvi i disposar dels fons que hi hagi en 
aquest dipòsit. La disposició dels fons es determina en l'article 27.  
m) Resoldre provisionalment qualsevol cas que no hagin previst els estatuts i donar-ne compte en la primera reunió de 
l’Assemblea General.  
n) Qualsevol altra facultat que no estigui atribuïda d'una manera específica a cap altre òrgan de govern de l'associació o que 
li hagi estat delegada expressament.  
 
Article 18.  
 

1. Presideix la Junta de Govern el President o la Presidenta de l’associació.  
2. La Junta de Govern, o la comissió en la què delegui, es reuneix en sessió ordinària, amb convocatòria prèvia de la 
presidència, almenys tres cops l’any.  
3. El lloc de celebració de la reunió de la Junta de Govern té caràcter itinerant, comunicant degudament el lloc de celebració 
a través de la convocatòria.  
4. Per a la celebració de la sessió ordinària caldrà convocar les seves persones membres amb un mínim de 20 dies hàbils 
d’antelació, i per a la celebració de la sessió extraordinària només seran necessaris un mínim de 10 dies hàbils d’antelació.  
5. La convocatòria es podrà fer per correu electrònic o per altres mitjans telemàtics.  
6. Per tal que la celebració de la reunió sigui vàlida, ja sigui amb caràcter ordinari com extraordinari, caldrà que hi assisteixi 
la Presidència, la Secretaria i almenys una altra persona membre de la Junta de Govern.  
7. Els acords de la Junta de Govern s’adopten per majoria simple de les seves persones membres presents o representades. 
Els acords presos s’han de fer constar en el llibre d’actes i els han de signar la Secretaria o Presidència de la Junta de Govern. 
A l’inici de cada reunió, s’ha d’aprovar o ratificar l’acta de la sessió anterior. A cada persona membre de la Junta de Govern 
li correspon un vot.  
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8. La Junta de Govern es pot reunir mitjançant videoconferència, teleconferència o qualsevol altre sistema que no impliqui la 
presència física de les persones membres. En aquests casos, la reunió s’ha d’entendre celebrada al lloc on es trobi la 
presidència. En les reunions virtuals s’han de considerar persones membres assistents aquelles que hagin participat en la 
videoconferència o teleconferència, o hagin emès el vot per correu electrònic.  
9. Es poden adoptar acords sense necessitat de reunió física, amb caràcter excepcional, a criteri de la Presidència, 
mitjançant l’emissió del vot per correu electrònic, sempre que quedin garantits els drets d’informació i de vot, que quedi 
constància de la recepció del vot i se’n garanteixi l’autenticitat.  
10. La Junta de Govern, en la convocatòria de les sessions ordinàries i extraordinàries, establirà el lloc de celebració de la 
reunió, preferentment pel territori de Catalunya i els municipis de les entitats membres.  
 
Article 19. 
 

1. La Junta de Govern pot delegar alguna de les seves facultats en una o diverses comissions o grups de treball si compta, 
per fer-ho, amb el vot favorable de dos terços de les seves persones membres.  
2. També pot nomenar, amb el mateix quòrum, un/a o uns/es quants mandataris/es per exercir la funció que els confiï amb 
les facultats que cregui oportú conferir-los en cada cas.  
3. No són delegables la formulació dels comptes ni els actes que hagi d’autoritzar o aprovar l’Assemblea General.  
 
Capítol III. La presidència  
 
Article 20.  
 

1. El President/a de l’associació serà elegit/da per l’Assemblea General d’entre les persones representants titulars 
designades per cada membre de l’associació.  
2. Correspon al President/a la representació legal de l’associació.  
3. El President/a tindrà les atribucions següents:  
a) Dirigir i representar legalment l'associació, per delegació de l'Assemblea General i de la Junta de Govern.  
b) Presidir i dirigir els debats, tant de l'Assemblea General com de la Junta de Govern.  
c) Emetre un vot de qualitat decisori en els casos d'empat.  
d) Establir la convocatòria de les reunions de l'Assemblea General i de la Junta de Govern.  
e) Visar les actes i els certificats confeccionats pel secretari de l'associació.  
f) Les atribucions restants pròpies del càrrec i les delegades per l'Assemblea General o la Junta de Govern.  
g) L’ús de la firma social per signar documents públics o privats  
h) Nomenar la Vicepresidència, si s’escau.  
2. La Presidència és substituïda, en cas d'absència o malaltia, pel Vicepresident/a –si n’hi ha- o bé per la persona suplent 
designada.  
3. Les delegacions a la Vicepresidència poden ésser tant de caràcter puntual com de caràcter permanent. De les delegacions 
de caràcter permanent se’n donarà compte a la Junta de Govern.  
 
Capítol IV. La tresoreria i la secretaria  
 
Article 21.  
 

1. El nomenament, la destitució i el cessament del Tresorer/a serà aprovat per la Junta de Govern, a proposta del/la 
President/a.  
2. Al Tresorer/a, que no caldrà que tingui la condició prèvia de membre de l’Associació, li correspon: la custòdia i el control 
dels recursos de l'associació, com també l'elaboració del pressupost, el balanç i la liquidació de comptes. Portar un llibre de 
caixa. Signar els rebuts de quotes i altres documents de tresoreria. Pagar les factures aprovades per la Junta de Govern, les 
quals han de ser visades prèviament pel president/a. 
3.El nomenament, la destitució i el cessament del/a Secretari/a serà aprovat per la Junta de Govern, a proposta del/la 
President/a.  
4. Al Secretari/a, que no caldrà que tingui la condició prèvia de membre de l’associació, li correspon: recollir, arxivar i 
custodiar la documentació de l'associació, redactar, aixecar i signar les actes de les reunions de l'Assemblea General i la 
Junta de Govern, portar el llibre d’actes, redactar i autoritzar els certificats que calgui lliurar, i també portar el llibre de 
registre de persones sòcies i de les seves persones representants.  
 
Capítol V. Les comissions o grups de treball  
 
Article 22.  
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1. Podran constituir-se comissions o grups de treball per elaborar estudis i formular propostes sobre qüestions directament 
relacionades amb les finalitats de l’associació.  
2. Les comissions o grups de treball es creen per desenvolupar algun aspecte concret relacionat amb les finalitats i els plans 
de l’associació.  
3. La creació i constitució de qualsevol comissió o grup de treball, l'han de plantejar les persones membres de l'associació 
que vulguin formar-los, què estaran representades per personal tècnic municipal i/o per representants polítics, que n'han 
d'assabentar la Junta de Govern. El nombre de persones que el formen hauria de ser limitat per garantir la seva 
funcionalitat, tot i existir la possibilitat de que en certs moments es necessiti de més col·laboració. També en podrien formar 
part persones externes a l'associació que enriqueixin i aportin als objectius, ja sigui per coneixement o assessorament.  
4. Cada ens local haurà de designar, com a mínim, a una persona tècnica de referència. En cas d’absència sobrevinguda 
d’aquesta figura, s’haurà de designar a una altra persona tècnica en el període màxim d’un mes.  
5. El funcionament de les comissions o grups de treball es recollirà al reglament de règim intern de l’associació.  
 
Títol IV.- Règim econòmic  
 
Article 23.  
 

Aquesta associació neix sense cap patrimoni inicial.  
 
Article 24. 
  

Els recursos econòmics de l'associació es nodreixen de:  
a) les quotes que fixa l'Assemblea General per a les seves persones membres, que poden ser quotes d’ingrés, ordinàries i 
extraordinàries.  
b) les subvencions  
c) les donacions, les herències o els llegats  
d) Rendiment d’activitats, serveis i publicacions.  
e) Operacions de crèdit.  
 
Article 25.  
 

1. Totes les persones membres de l'associació tenen l'obligació de sostenir-la econòmicament, mitjançant quotes o 
derrames, de la manera i en la proporció que determini l'Assemblea General a proposta de la Junta de Govern.  
2. L'Assemblea General pot establir quotes d'ingrés, quotes periòdiques—que s'han d’abonar per mesos, trimestres, 
semestres o anuals, segons el que disposi la Junta de Govern— i quotes extraordinàries.  
 
Article 26.  
 

1. L'exercici econòmic coincideix amb l'any natural i queda tancat el 31 de desembre.  
 
Article 27. 
  
1. En els comptes corrents o llibretes d'estalvi obertes en establiments de crèdit o d'estalvi, hi han de figurar les signatures 
del/la President/a, el/la Tresorer/a i el/la Secretari/a.  
2. Per poder disposar dels fons n'hi ha prou amb dues firmes, una de les quals obligatòriament ha de ser la del/la Tresorer/a.  
 
Títol V.- Règim disciplinari  
 
Article 28.  
 

1. La Junta de Govern pot sancionar les infraccions comeses pels socis.  
2. Aquestes infraccions es poden qualificar de lleus, greus i molt greus, i les sancions corresponents poden anar des d'una 
amonestació fins a l’expulsió de l'associació, segons el que estableixi el reglament intern.  
3. El procediment sancionador s'inicia d'ofici o bé com a conseqüència d'una denúncia o comunicació. En el termini de 10 
dies, la Junta de Govern nomena una persona instructora, que tramita l'expedient sancionador i proposa la resolució en el 
termini de 15 dies, amb audiència prèvia de la persona presumptament infractora. La resolució final, que ha de ser motivada 
i aprovada per dues terceres parts de les persones membres de la Junta de Govern, l'adopta aquest òrgan de govern també 
dins d'un període de 15 dies.  
4. En els casos de sancions per faltes molt greus acordades per la Junta de Govern, les persones interessades poden sol·licitar 
la ratificació de la sanció davant la primera assemblea general que tingui lloc.  
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Títol VI.- Modificació dels Estatuts  
 
Article 29.  
 

1. La modificació dels Estatuts haurà de ser aprovada per l’Assemblea.  
2. L’acord de modificació haurà de ser aprovat per majoria absoluta.  
 
Títol VII.- Dissolució de l’Associació  
 
Article 30.   
 

1. L’acord de dissolució, fusió o transformació haurà de ser aprovat en una sessió extraordinària de l’Assemblea convocada 
amb aquest únic objecte, amb el vot favorable de tres quartes parts de les persones representants dels ens locals presents a 
la sessió.  
2. En cas de dissolució, l’acord inclourà el nomenament de la comissió liquidadora. En cas que hi hagi béns sobrants, 
s’adjudicaran a les entitats membres de l’associació de manera proporcional a les quotes aportades per cadascun d’ells 
durant l’últim exercici econòmic. 
 
 

ANNEX Nº 2 ALS ACORDS D’ADHESIÓ A L’ASSOCIACIÓ CAMÍ DE MARINA. DE LA CERDANYA AL PENEDÈS. DOCUMENT DE 
QUOTES  DE L’ASSOCIACIÓ QUE S’APROVA JUNTAMENT AMB L’ADHESIÓ 
 

 

Tram quota per 
habitants 

Quota en 
euros 

0 -250 207 € 

251 - 500 259 € 

501 - 1000 311 € 

1001 - 1500 362 € 

1501 - 2000 414 € 

2011 - 2500 518 € 

2501 - 3000 621 € 

3001 - 3500 725 € 

3501 - 4000 828 € 

4001 - 4500 931 € 

4501 - 5000 1.034 € 

5001 - 5500 1.282 € 

5501 - 6000 1.530 € 

6001 - 6500 1.778 € 

6501 - 7000 2.026 € 

7501 - 8000 2.277 € 

8001 - 8500 2.525 € 

8500 - 9000 2.773 € 

9001 - 9500 3.021 € 

9500 - 10000 3.269 € 

10000 - 20000 3.312 € 

més de 20000 3.623 € 

 



  

 

  
Plaça de l’Ajuntament,1 – 08736 Font-rubí    Tel. 938979212 – Fax 938979283 

fontrubi@font-rubi.cat    www.font-rubi.cat 
 

La Secretària llegeix els acords, l’Alcalde fa una breu explicació dels antecedents d’aquesta 
proposta i de l’adhesió a aquesta associació, i continuació es duen a terme les següents 
intervencions: 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Vist el pas que hem vist que travessava una part del 
municipi i anava fins a passar per l'Alzinar i després direcció Sant Quintí, ens preguntàvem si 
aprofitaríem per fer la millora del camí de Can Bosquet, que està bastant malmès.  Cada dia 
està pitjor i està bastant desatès.  No sé si aprofitàvem una mica l'avinentesa per deixar-lo 
una miqueta més en forma aquest tram. 
 
Alcalde: El camí de Can Bosquet no és de Font-rubí. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: La part de l'Alzinar fins a Sant Quintí. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: De l'Alzinar a Font-rubí acabem a 3 o 400 metres de 
camí.  Tot el tram de camí, aquelles corbes que està tan malament, allò Sant Quintí de 
Mediona.  S'ha parlat amb l'Ajuntament de Sant Quintí moltes vegades, però no és un camí 
que sigui nostre.  Però sí evidentment, es pot parlar amb l'Ajuntament, hauria d'estar millor 
segur.  I segur que després d'aquestes pluges deu estar molt pitjor, però és un camí que des 
de Sant Quintí de Mediona.  Alguna qüestió més? 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Si, nosaltres teníem una pregunta.  En primer lloc, celebrar que 
ens afegim a aquesta associació.  Creiem que és una bona oportunitat i a més, mal m'està 
dir-ho, però pel preu que val, doncs val la pena.  La nostra pregunta era quines accions, més 
enllà d'apuntar-se com ja heu comentat a l'associació, si hi havia algun tipus d'idea 
d'aprofitar, ho heu apuntat molt breument, però si hi ha alguna idea en concret, algun tipus 
de cosa per aprofitar-ho, ja dèieu això turístic...  No sé si hi ha alguna idea més treballada o 
és de moment una cosa molt inicial i no sé si hi havia algun tipus d'acció, ja fos turística o no 
turística, també pel municipi. 
 
Alcalde: De fet quan estiguem en ple dret, que estiguem a l'associació, sabrem què 
exactament podem tirar d'això, quins tallers, quines xerrades, quines maneres ells tenen de 
potenciar-lo i haurem de decidir nosaltres de quina manera ho fem.  De fet, sense ser de 
l'associació, ja l'hem treballat perquè ja han fet nit els animals que portaven a la Sitjota una 
vegada.  Ja vam avisar a l'escola que ja van anar allà a visitar els animals sense ser de 
l'associació, vull dir que ja estem fent coses.  Quan siguem a dintre, doncs en farem més.  
Veurem quines estan dintre de l'associació, quines propostes hi ha i com les podem 
desenvolupar.   
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la proposta a votació. 
 
Subjecta la proposta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 9 (nou) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM, 2 (dos) vots dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels regidors  
d’Endavant Font-rubí – IDC, cap abstenció i cap vot en contra. Per tant, la proposta 
s’aprova per majoria absoluta (unanimitat) dels regidors assistents. 
 
 
PUNT QUART.- PROPOSTA D’APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT DEL SERVEI 
D’ARXIU MUNICIPAL DE L’AJUNTAMENT DE FONT-RUBÍ, EXP. 2022_10997. 
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La proposta que es sotmet a la consideració del Ple és la que tot seguit es transcriu: 
 
“El Ple d’aquesta Corporació, en sessió de data 26 d’octubre de 2010, va aprovar el 
Reglament del Servei d’Arxiu Municipal de l’Ajuntament de Font-rubí; i l’anunci de l’aprovació 
va ser publicat en el BOPB de data 7 de febrer de 12011. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Font-rubí, en sessió ordinària de data 24 de novembre de de 2020, 
va aprovar el nou conveni de col·laboració entre la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de 
Font-rubí per al desenvolupament del Programa de manteniment de la xarxa d’arxius 
municipals. 
 
En data 19 de desembre de 2022, l’Àrea de Cultura de la Diputació comunica a aquesta 
Corporació que vist que l’Arxiu Municipal de l’Ajuntament de Font-rubí es troba adherit al 
Programa Manteniment de la Xarxa d’Arxius Municipals que coordina l’Oficina de Patrimoni 
Cultural de la Diputació de Barcelona i es materialitza a través de l’assistència d’un equip 
d’arxivers itinerants; i que un dels compromisos del conveni de col·laboració, signat entre 
l’Ajuntament i la Diputació, consisteix en que l’administració provincial proposi un Reglament 
del Servei d’Arxiu Municipal (SAM) per tal que sigui aprovat per aquest Ajuntament. 
 
Vist el model de Reglament d’Arxiu Municipal elaborat i facilitat per l’Àrea de Cultura de la 
Diputació de Barcelona, el qual incorpora els canvis legislatius que s’han produït en els 
darrers anys que no estaven inclosos en el reglament anterior, i que defineix les funcions de 
l’arxiu així com de l’arxiver itinerant, l’àmbit d’actuació del sistema de gestió municipal, 
l’accés a la documentació i la protecció i difusió del patrimoni documental del municipi. 
 
Vist l’informe de Secretaria emès en data 27 de setembre de 2024, en el qual s’especifica la 
legislació que s’ha d’aplicar i el procediment a seguir per aprovar el Reglament del Servei 
d’Arxiu Municipal. 
  
Per tot això, en virtut dels articles 22.2.d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases del règim local, l’article 178 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 63 del 
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis 
de les entitats locals, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar inicialment la modificació del Reglament del Servei d’Arxiu Municipal de 
l’Ajuntament de Font-rubí, que s’adjunta com a annex a aquesta proposta. 
 
Segon.- Sotmetre a informació pública i audiència dels interessats, per un termini mínim de 
trenta dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província de la Barcelona, 
en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita 
diària i en el tauler d’anuncis de la Corporació, perquè aquests puguin examinar l’expedient i 
formular les reclamacions i suggeriments que estimin pertinents. De no presentar-se 
reclamacions o suggeriments en l’esmentat termini, es considerarà aprovat definitivament 
sense necessitat d’acord exprés pel Ple municipal. 
Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest Ajuntament, 
a la següent adreça: https://www.seu-e.cat/ca/web/font-rubi/seu-electronica. 
 
Tercer.- Facultar al Sr. Alcalde-President per a subscriure i signar tota classe de documents 
relacionats amb aquest assumpte. 
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ANNEX 
 
REGLAMENT DEL SERVEI D’ARXIU MUNICIPAL 
 
CAPÍTOL I - DEL SERVEI D’ARXIU MUNICIPAL.............................................................................. Articles 1 a 7 
CAPÍTOL II - DEL RESPONSABLE DEL SERVEI D'ARXIU MUNICIPAL......................................... Articles 8 a 14 
CAPÍTOL III - DEL SISTEMA DE GESTIÓ DOCUMENTAL...............................................................Articles 15 a 36 
CAPÍTOL IV - DE L’ACCÉS A LA DOCUMENTACIÓ....................................................................... Articles 37 a 62 
CAPÍTOL V - DE LA PROTECCIÓ I DIFUSIÓ DEL PATRIMONI DOCUMENTAL DEL 
MUNICIPI.......................................................................................................................................... Articles 63 a 70 
 
 
CAPÍTOL I – DEL SERVEI D’ARXIU MUNICIPAL 
 
Article 1 
El Servei d’Arxiu Municipal (SAM) és un servei de caràcter administratiu i cultural  especialitzat en la gestió i el 
tractament de la documentació municipal, en la seva custòdia i en la seva divulgació. 
 
Article 2 
El SAM és un servei adscrit a la Secretaria. 
 
Article 3 
S’entén per document, en els termes d’aquest Reglament, qualsevol informació o expressió en llenguatge oral, 
escrit, d’imatges o sons, natural o codificada, enregistrada en qualsevol mena de suport material i creat o rebut 
per l’Ajuntament en l’exercici de les seves funcions, actuacions, serveis i competències, que pot ser tractada com 
a unitat. 
 
Article 4 
Són funcions del SAM: 

a) La gestió documental de l’Ajuntament en els termes indicats a l’art. 15. 
b) Garantir l’exercici del dret d’accés a la informació per part dels particulars en relació als documents que 
estiguin sota la seva responsabilitat directe. 
c) La salvaguarda del patrimoni documental del municipi. 
d) L’aplicació de criteris d’avaluació i tria als documents. 
e) La col·laboració en el compliment per part de la Corporació de la normativa de protecció de dades de 
caràcter personal. 
f) La col·laboració en el compliment de la normativa de transparència i bon govern per part de la Corporació. 
g) L’assessorament a la Corporació en tots els aspectes relatius al tractament de la informació i els 
documents. 
h) El tractament arxivístic dels documents. 
i) La gestió de l’equipament i instal·lacions de l’Arxiu Municipal. 
j) L’atenció a les persones investigadores. 
k) La difusió del patrimoni documental amb finalitats de divulgació cultural, recerca i suport a la docència. 
l) El desenvolupament de les funcions i actuacions indicades en el Capítol V del present Reglament, 
col·laborant amb els responsables de Cultura, en consonància amb la política sobre patrimoni cultural de 
l’Ajuntament. 
 

Article 5 
1. El SAM exerceix les funcions enumerades a l’article 4 en relació 
als documents de: 

a) Les àrees, serveis i unitats administratives de la Corporació. 
b) L’Alcaldia, regidories i càrrecs de confiança. 
 
c) Els organismes autònoms administratius. 
d) Les empreses, fundacions o altres entitats amb participació majoritària de l’Ajuntament o que en depenen. 
e) Les entitats públiques en les que participi l’Ajuntament, els documents de les quals quedin sota la seva 
custòdia per acord entre els ens que les integren. 
 

2. El SAM exercirà les mateixes funcions en relació als documents obtinguts per l’Ajuntament de persones 
físiques o jurídiques privades. 
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3. Els documents produïts o rebuts per persones físiques o jurídiques gestores o prestadores de serveis 
municipals, referits a la gestió o prestació d’aquests serveis, són de titularitat de l’Ajuntament. El SAM 
assessorarà aquestes persones per a un correcte compliment de la normativa sobre els documents i en 
supervisarà l’aplicació. Ingressarà a l’Arxiu Municipal aquests documents d’acord amb el calendari de 
transferències aprovat i, en qualsevol cas, en acabar la relació contractual que vinculava l’Ajuntament amb 
aquella persona. 
 
Article 6 
Els documents generats o rebuts pels càrrecs electes i pel personal eventual són part integrant de la 
documentació o fons de la Corporació. En cessar en llurs funcions el SAM es farà càrrec dels documents 
produïts o rebuts durant el seu exercici. Els documents hauran de quedar a l’arxiu de gestió corresponent o bé 
hauran de ser transferits a les instal·lacions, o sistemes informàtics, administrats pel SAM. 
 
Article 7 
Per a un correcte desenvolupament de les seves funcions el SAM haurà de disposar dels mitjans, instal·lacions i 
personal adequats. 
Les instal·lacions de l’Arxiu Municipal tenen com a funció única i exclusiva les establertes en el present 
Reglament, i en cap cas no podran ser utilitzades per a finalitats incompatibles amb el servei i funcions que li 
corresponen. Les zones de treball i de dipòsit són d’accés restringit i no hi podran accedir persones alienes al 
SAM sense anar acompanyades per personal del Servei, llevat en circumstàncies excepcionals o de força major. 
 
 
CAPÍTOL II - DEL RESPONSABLE DEL SERVEI D’ARXIU MUNICIPAL 
 
Article 8 
És responsable tècnic del Servei d’Arxiu Municipal, en els termes del conveni de col·laboració subscrit amb la 
Diputació de Barcelona, l’arxiver o arxivera itinerant de l’Oficina de Patrimoni Cultural (OPC), sense perjudici de 
la responsabilitat última de la Corporació municipal com a titular del servei. 
 
Article 9 
L’arxiver o arxivera itinerant, en la seva funció de responsable del SAM, serà auxiliat en les seves tasques per 
personal de l’Ajuntament, les funcions del qual estan regulades pel conveni signat entre l’Ajuntament i la 
Diputació de Barcelona. Aquest personal treballarà sota la direcció funcional del responsable del SAM en allò que 
faci referència a les funcions d’aquest Servei. 
 
Article 10 
El responsable del SAM ho és del bon funcionament del Servei, i de les tasques que desenvolupa el personal de 
suport. L’accés a les instal·lacions estarà sota el seu control, o bé del personal de suport. 
 
Article 11 
El responsable del SAM podrà lliurar còpies autèntiques de documentació que estigui sota la seva custòdia. 
 
Article 12 
Les funcions de responsable del SAM podran ser assumides, totalment o parcialment de manera temporal, per 
altres tècnics proposats per la Diputació de Barcelona, quan això sigui justificat per motiu de vacances, baixes, 
permisos, excepte en allò que faci referencia a les funcions que li hagin estat encomanades específicament per 
l’Ajuntament. Així mateix, les funcions del personal de suport podran ser encomanades totalment o parcialment a 
altres persones del mateix Ajuntament pels mateixos motius i amb les mateixes excepcions. 
 
Article 13 
El responsable del SAM podrà proposar o, si escau, decidir qualsevol mesura o actuació necessària per a la 
millora, compliment i desenvolupament de les funcions del Servei, sempre i quan l’actuació o mesura es 
correspongui amb les atribucions que li confereix el conveni entre l’Ajuntament i la Diputació de Barcelona. 
 
Article 14 
El responsable del SAM assistirà a l’Ajuntament en la preservació del patrimoni documental del municipi. 
Informarà de les situacions que puguin comportar perill per aquest patrimoni i proposarà les actuacions a portar a 
terme per preservar-lo. 
 
 
CAPÍTOL III - DEL SISTEMA DE GESTIÓ DOCUMENTAL 
 
Secció 1a. - Definició i àmbit d’actuació 
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Article 15 
A efectes del present Reglament s’entén per Sistema de Gestió Documental el conjunt d’operacions i de 
tècniques, integrades en la gestió administrativa general, basades en l’anàlisi de la producció, la tramitació i el 
valor dels documents, que tenen com a finalitat controlar d'una manera eficient i sistemàtica la creació, la 
recepció, el manteniment, l’ús, la conservació i l’eliminació o la transferència dels documents, tenint en compte la 
legislació vigent en matèria d’arxius i gestió de documents. 
 
Article 16 
Correspon al SAM l’administració del Sistema de Gestió Documental (SGD) de l’Ajuntament, promoure’n la 
implantació, actualització i millora, en col·laboració i amb el suport del personal a qui l’organigrama de la 
Corporació atribueixi funcions organitzatives i tècniques. 
 
Article 17 
L’SGD es fonamenta en el Quadre de Classificació de la documentació municipal, que ha de ser aprovat 
inicialment per la Corporació, i en la gestió adequada dels documents des del moment de la seva creació o 
recepció. L’SGD regeix en la identificació, seguiment i localització dels documents en el context del procediment 
o actuació administrativa corresponent. 
 
Article 18 
El SAM elaborarà, revisarà i actualitzarà el Quadre de Classificació. Aplicarà els calendaris de transferència i 
instruirà els expedients per a l’eliminació reglamentària de documents. 
 
Article 19 
La modificació o adaptació del Quadre de Classificació és responsabilitat exclusiva del SAM, que prendrà en 
consideració els criteris o propostes de les unitats productores de documentació i el catàleg de tràmits de la 
Corporació. Qualsevol modificació del catàleg de tràmits haurà de ser comunicada al SAM per tal que avaluï si 
correspon actualitzar el Quadre de Classificació. 
 
Article 20 
Les normes i directrius del SAM hauran de ser aprovades per l’Ajuntament prèviament a la seva implantació. El 
SAM proposarà a l’Ajuntament l’adopció de criteris per a la millora de la gestió dels documents. 
 
Article 21 
El SAM vetllarà per la formació del personal en relació a l’aplicació i al compliment de l’SGD i l’assessorarà de 
forma permanent. 
 
Secció 2a. - De la transferència de documentació 
 
Article 22 
Cadascuna de les unitats administratives de l’Ajuntament, així com les persones jurídiques enumerades en els 
apartats c) i d) de l’art. 5.1, transferiran periòdicament la seva documentació, un cop finalitzada la seva tramitació 
administrativa, a les instal·lacions o sistemes administrats per l’Arxiu Municipal. Fins al moment de realització de 
la transferència, la documentació serà custodiada sota la responsabilitat directa de les unitats productores. 
 
Article 23 
Seran objecte de transferència els llibres oficials, expedients i qualsevol altre document en els termes que 
s’expressen a l’article 3 del present Reglament, així com els instruments de descripció referits a aquesta 
documentació. 
 
Article 24 
Les transferències de documentació es faran seguint allò que estableix el Calendari de Conservació documental 
de la Corporació i tenint en compte les necessitats de les diferents unitats productores de documentació i la 
capacitat de recepció dels locals i equipaments de l’Arxiu. 
 
Article 25 
La documentació es transferirà d’acord amb el calendari establert pel SAM. En qualsevol cas, la documentació 
que superi els 30 anys d’antiguitat haurà de ser custodiada directament pel SAM, llevat dels casos concrets 
determinats de forma expressa per la Corporació, previ informe del responsable del SAM. 
 
Article 26 
La documentació es transferirà convenientment ordenada i descrita, sense còpies ni elements que no hi guardin 
relació, prèvia eliminació, si escau, dels elements materials que la puguin deteriorar. Sense el compliment 
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d’aquestes condicions no podrà ser acceptada la transferència, llevat que hi consti una diligència específica del 
cap de la unitat productora o, en defecte seu, de la Secretaria de la Corporació, que informi d’aquestes 
circumstàncies i de les seves causes. 
 
Article 27 
La documentació a transferir figurarà ressenyada en un formulari de transferència o document que les unitats 
remitents ompliran d’acord amb les indicacions del SAM. 
 
Article 28 
El SAM comprovarà si la documentació a transferir es correspon amb la descrita per la unitat remitent. En el cas 
que no s’ajusti a les normes establertes pel SAM, que la seva descripció no sigui suficientment detallada, que 
contingui errors o omissions, o que la seva instal·lació no fos la correcta, es retornarà al servei remitent tot 
indicant les deficiències. No s’efectuarà el seu ingrés al SAM fins que no s’hagin corregit aquestes deficiències. 
 
Article 29 
La documentació que es transfereixi al SAM haurà de ser sempre original, llevat de casos especials que la unitat 
o òrgan que la transfereixi haurà de justificar. 
 
Secció 3a. - De l’avaluació i tria de documentació 
 
Article 30 
L’avaluació i tria de documentació es farà en base als procediments establerts per la normativa sobre aquesta 
matèria. S’aplicarà a tota la documentació indicada a l’article 5 del present Reglament, independentment de la 
seva data, suport i ubicació. En el cas de la documentació dels organismes i institucions indicats als apartats c), 
d) i e) de l’apartat 1 de l’esmentat article, correspondrà a la institució o organisme titular de la documentació 
efectuar els tràmits previstos al Decret 13/2008, de 22 de gener, sobre accés, avaluació i tria de documents, amb 
l’assessorament del SAM. 
 
Article 31 
El SAM és l’encarregat d’elaborar i actualitzar el calendari de conservació i eliminació de la documentació, 
d’acord amb les taules d’avaluació documental aprovades per la Comissió Nacional d’Accés, Avaluació i Tria 
Documental (CNAATD). 
 
Article 32 
Únicament es podrà eliminar documentació aplicant les taules aprovades per la CNAATD. En el cas que no es 
disposi de Taula de referència es requerirà igualment resolució favorable de la CNAATD, prèvia proposta del 
responsable del SAM i informe de la Secretaria de la Corporació. 
 
Article 33 
El SAM és l’encarregat de portar el Registre d’Eliminació de Documentació, on constarà el número de registre 
d’eliminació, la data de resolució de la CNAATD o número de Taula d’Avaluació, la data d’eliminació, el 
procediment seguit, el tipus de documentació o sèrie documental, el volum i el mostreig aplicat si fos el cas. 
 
Secció 4a. - De la conservació de la documentació 
 
Article 34 
El SAM verificarà que en totes les dependències, sistemes i equips es compleixin les condicions adequades per 
a la correcta conservació i protecció de la documentació. Si fos el cas proposarà l’adopció de les mesures 
necessàries per a garantir el compliment d’aquestes condicions. 
 
Article 35 
El SAM proposarà la utilització de suports i sistemes de protecció adequats per garantir la conservació, 
disponibilitat i integritat de la informació. 
 
Article 36 
En el cas de constatar-se processos de deteriorament, degradació de la documentació o obsolescència dels 
suports o sistemes, el SAM adoptarà les mesures preventives o correctores que estiguin al seu abast, i 
proposarà a l’Ajuntament l’adopció de les mesures adients o els canvis en els sistemes o protocols de treball. Si 
l’actuació requerís el trasllat de la documentació, serà preceptiu informe previ del responsable del SAM i l’acord 
de la Corporació. 
 
 
CAPÍTOL IV – DE L’ACCÉS A LA DOCUMENTACIÓ 
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Secció 1a. - Disposicions generals 
 
Article 37 
A efectes del present Reglament es consideren consultes internes les realitzades per les diferents unitats 
administratives, pel personal eventual o pels càrrecs electes, els òrgans i els ens que depenen de l’Ajuntament. 
Es consideren consultes externes les provinents d’altres administracions públiques, en exercici de les seves 
competències i funcions, i de persones particulars. 
 
Article 38 
Les sol·licituds de documents i dades provinents d’altres administracions seran ateses d’acord amb els principis 
d’interoperabilitat i de coordinació entre administracions públiques, tot prenent com a referència la normativa 
sectorial que en cada cas sigui d’aplicació. 
 
Article 39 
El SAM atendrà les consultes dins l’horari acordat per l’Ajuntament. 
 
Article 40 
Els usuaris que utilitzin les instal·lacions de l’Arxiu hauran de mantenir un comportament respectuós amb 
l’equipament, la resta d’usuaris i el personal del SAM. No accediran als espais d’accés restringit. Els documents 
sol·licitats es serviran per rigorós ordre de comanda. 
 
Article 41 
Els SAM establirà les prioritats d’intervenció sobre la documentació que no disposi d’instruments de descripció, 
d’acord amb les seves possibilitats i mitjans, i atenent al servei que ha d’oferir a la societat. 
 
Secció 2a. - De la consulta i préstec d’ordre intern 
 
Article 42 
Els regidors o regidores podran accedir a la documentació en els termes establerts a la normativa de règim local. 
 
Article 43 
El SAM facilitarà a les unitats productores la consulta o recuperació de la documentació transferida a l’Arxiu. 
Aquestes unitats la podran consultar a les dependències, equips o sistemes administrats per l’Arxiu, o bé retirar-
la en préstec sota la responsabilitat de cada unitat. La consulta o préstec es registrarà amb indicació de la data o 
dates inicials i finals. 
 
Article 44 
En cap cas es deixaran en préstec ni es podran retornar parts d’expedients o documents separats de la unitat 
documental de la qual formen part. 
 
Article 45 
El SAM podrà excloure de préstec documentació quan el seu estat de conservació ho requereixi. En aquest cas 
la documentació serà consultada a la sala de consulta o per mitjà de reproduccions. 
 
Article 46 
La documentació haurà de ser retornada en les mateixes condicions d’ordre, integritat i conservació en les que 
va ser facilitada. Si es retornés sense complir aquesta condició el SAM informarà al responsable de la unitat 
administrativa en qüestió, el qual haurà d’ordenar la correcció dels defectes observats. La devolució es 
considerarà plenament efectuada quan finalment es compleixin les esmentades condicions. En el cas que no 
s’efectués aquesta correcció dins un temps prudencial el responsable del SAM ho comunicarà per escrit a la 
Secretaria per tal que ordeni les mesures oportunes. 
 
Article 47 
El termini ordinari de préstec serà d’un període màxim d’un mes. A sol·licitud de la unitat productora es podrà 
prorrogar fins a un termini màxim d’un any. En cap cas el préstec es podrà considerar indefinit. En el cas de 
superar el termini corresponent el responsable del SAM comunicarà aquesta incidència al cap de la unitat 
sol·licitant. En el cas que no es justifiqués degudament la causa de l’incompliment el responsable del SAM 
informarà a la Secretaria per tal que pugui ordenar les mesures que consideri més oportunes. 
 
Article 48 
El SAM facilitarà els instruments de descripció necessaris per a la localització i consulta de la documentació. La 
identificació anirà a càrrec dels sol·licitants. 
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Article 49 
Quan una unitat administrativa vulgui consultar documentació d’accés restringit generada per una altra unitat 
administrativa, per a l’exercici de les funcions que li són pròpies, caldrà l’autorització escrita del cap de la unitat o 
servei que l’ha transferida o bé del superior jeràrquic comú a ambdues unitats. 
 
Secció 3a. - De la consulta i préstec extern 
 
Article 50 
L’Ajuntament garantirà l’exercici del dret d’accés a la documentació per part de les persones privades, tot 
respectant les exclusions o limitacions establertes per les lleis. 
 
Article 51 
Les sol·licituds de consulta hauran de contenir les dades identificatives del sol·licitant i una indicació suficient del 
document o documents que es volen consultar. 
 
Article 52 
El SAM facilitarà els instruments de descripció necessaris per a la consulta de la documentació i prestarà 
assessorament i assistència al sol·licitant perquè pugui concretar la seva petició. 
 
Article 53 
En l’atenció a les sol·licituds d’accés als documentes es seguiran els criteris i pautes del Títol III de la Llei 
19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern, i al Títol III del Decret 
8/2021, de 9 de febrer, sobre la transparència i el dret d'accés a la informació pública. Sobre els terminis de 
resposta a les sol·licituds l’Ajuntament podrà aprovar terminis més breus als indicats a la Llei. 
 
Article 54 
La documentació s’ha de consultar en el local, equips o canals habilitats per l’Ajuntament per aquesta finalitat. 
Les persones que consultin la documentació hauran de conservar-ne l’ordre intern i tractar-la de forma 
adequada. Les persones que malmenin o deteriorin els documents, o els béns i equips de l’Arxiu, podran ser 
sancionades i obligades a indemnitzar els danys causats d’acord amb la valoració que es realitzi, previ informe 
del responsable del SAM i sense perjudici d’altres responsabilitats administratives o penals que se’n poguessin 
derivar. Instruirà el procediment l'òrgan competent d'acord amb el que es preveu 
en la seva normativa reguladora. 
 
Article 55 
1. Es podrà autoritzar la sortida temporal de documents amb motiu d’exposicions o per altres activitats de difusió i 
divulgació cultural. Les sol·licituds de préstec es formularan per escrit amb indicació precisa dels documents 
sol·licitats, de l’activitat que es portarà a terme, del nom dels seus organitzadors, del responsable que es farà 
càrrec dels trasllats, custodia i retorn de la documentació i del termini de préstec sol·licitat. La resolució d’Alcaldia 
d’autorització o denegació requerirà informe previ del responsable del SAM que valorarà la possibilitat de facilitar 
reproduccions en substitució dels documents originals, fent atenció a la singularitat, antiguitat o estat dels 
documents sol·licitats. 
 
2. L’autorització de sortida es condicionarà al compliment de les condicions següents: 

a) Abans de lliurar la documentació se’n farà una còpia de seguretat, el cost de la qual anirà a càrrec del 
sol·licitant. 
b) Les despeses d’embalatge i transport aniran a càrrec del sol·licitant. 
c) El sol·licitant contractarà una assegurança que cobrirà tots els riscos als quals estarà sotmesa la 
documentació. 
d) El temps de la sortida temporal es podrà prorrogar a petició motivada del sol·licitant. L’autorització de la 
pròrroga requerirà acreditar l’ampliació del termini de l’assegurança. 
e) En l’autorització de la sortida s’exigirà l’aplicació de mesures de conservació i de seguretat adequades, i la 
prohibició d’efectuar qualsevol manipulació o la utilització de tècniques que puguin perjudicar la integritat de la 
documentació. 
f) La documentació cedida s’haurà d’identificar en l’exposició, publicació o activitat de divulgació, de la forma 
que indiqui el SAM. 
g) No es podran realitzar reproduccions de la documentació cedida sense l’autorització de l’Ajuntament. 

 
3. El SAM portarà un Registre de préstecs on constarà el número de registre de préstec, la data d’aprovació, la 
data de préstec, les dades del sol·licitant, el motiu de la sol·licitud i la data de retorn. 
 
Secció 4a. - De la reproducció i ús de documents 
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Article 56 
Qualsevol persona o entitat pot obtenir còpies de la documentació que sigui de lliure accés, o no afectada per 
drets de propietat intel·lectual de tercers que en condicionin la reproducció, o per condicions acordades amb 
persones particulars en el moment de la seva obtenció per la Corporació. 
 
Article 57 
El SAM decidirà el mitja més adequat per a procedir a la reproducció segons les característiques físiques del 
document. Excepcionalment es permetrà la realització de reproduccions fora de les dependències del Servei 
quan es precisi el concurs de professionals o empreses especialitzades. 
 
Article 58 
Per a la reproducció de qualsevol tipus de document es requerirà la sol·licitud prèvia de l’interessat i l’autorització 
expressa i per escrit de l’Ajuntament. 
 
Article 59 
El SAM lliurarà les reproduccions previ pagament de les taxes o preus públics vigents. En funció de les finalitats 
de les reproduccions el sol·licitant es podrà acollir a les exempcions al pagament de les taxes o preus públics 
que l’Ajuntament hagi aprovat. 
 
Article 60 
Els dibuixos, fotografies, gravats i mapes es reproduiran mitjançant fotografia o digitalització. 
 
Article 61 
Es podrà autoritzar als usuaris externs efectuar reproduccions de documents amb mitjans propis prèvia 
autorització expressa del SAM. La sol·licitud s’atorgarà únicament per a reproduccions de documents específics. 
La sol·licitud podrà ser denegada quan se’n pogués derivar perjudici per l’estat de conservació de la 
documentació, o el bon funcionament del SAM. 
 
Article 62 
En la difusió de documents s’haurà de fer constar obligatòriament la seva procedència i, en el cas de documents 
afectats per la normativa de propietat intel·lectual, el nom del seu autor o realitzador. En funció de la naturalesa i 
continguts dels document es podran establir altres condicions per a la seva reproducció, distribució o 
comunicació, en consonància amb la normativa vigent. 
 
 
CAPÍTOL V - DE LA PROTECCIÓ I DIFUSIÓ DEL PATRIMONI DOCUMENTAL DEL MUNICIPI 
 
Article 63 
Formen part del patrimoni documental del municipi: 

a) Els documents enumerats a l’article 5 d’aquest Reglament. 
b) Els documents de més de quaranta anys d’antiguitat produïts o rebuts en l’exercici de les seves funcions 
per qualsevol entitat o persona jurídica de caràcter privat que desenvolupi o hagi desenvolupat llur activitat al 
municipi. 
c) Els documents de més de cent anys d’antiguitat produïts o rebuts per qualsevol persona física i els 
documents de menys antiguitat que hagin estat produïts en suports de caducitat inferior als cent anys, com és 
el cas dels audiovisuals en suport fotoquímic o magnètic, quan siguin especialment rellevants. 

 
Article 64 
Es considerarà també d’interès per al municipi tota aquella documentació resultant de l’activitat de les persones 
físiques o jurídiques privades del municipi o que hi hagin estat vinculades.  
 
 
Article 65 
El SAM té la responsabilitat de vetllar per la protecció, recuperació i conservació del patrimoni documental del 
seu àmbit territorial. Amb aquesta finalitat podrà proposar l’acceptació, adquisició o reproducció dels fons 
documentals esmentats en els art. 63 i 64. Així mateix assessorarà entitats, empreses i particulars sobre les 
condicions de conservació i tractament de la documentació. 
 
Article 66 
L’ingrés al SAM de documentació aliena a l’Ajuntament requerirà informe previ del responsable del SAM i l’acord 
de la Corporació. De l’ingrés se’n deixarà constància documental. 
 
Article 67 
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El SAM portarà un Registre d’ingressos on constarà el número de registre d’ingrés, la data d’acceptació, la data 
d’ingrés, les dades del cedent, la classe d’ingrés i una descripció sumaria de la documentació ingressada. 
 
Article 68 
En el cas de documentació cedida en regim de comodat, si el seu titular volgués recuperar-la, el SAM podrà 
realitzar-ne còpia excepte que en els acords de cessió en comodat s’hagués establert expressament el contrari. 
 
Article 69 
Correspon al SAM divulgar el patrimoni documental del municipi. Amb aquest objectiu potenciarà activitats de 
divulgació i de foment de la recerca i podrà programar, entre altres, les següents activitats: 
a) L’edició de material divulgatiu dels fons i dels serveis. 
b) La incorporació d’informació relativa al SAM al web de l’Ajuntament o en un web propi o a xarxes socials. 
c) La publicació de revistes i monografies d’àmbit local. 
d) La realització de visites guiades al SAM, l’organització de cursets i conferències i el muntatge d’exposicions. 
 
Article 70 
El SAM afavorirà la col·laboració amb altres entitats que contribueixin a la divulgació del patrimoni cultural del 
municipi. Col·laborarà amb els centres d’ensenyament per donar a conèixer l’existència, la naturalesa i els 
possibles usos del patrimoni documental. 
 
Disposició derogatòria. 
A l’entrada en vigor d’aquest reglament restarà derogat l’anterior reglament publicat al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona núm. 117 de data 17 de maig de 2010. 
 
Disposició transitòria. 
El reglament anterior s’aplicarà mentre no entri en vigor el present reglament. 
 
Disposició final. 
Aquest reglament entrarà en vigor una vegada publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i després 
d’haver transcorregut el termini de 15 dies hàbils fixat a l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases del règim local.” 
 
La Secretària llegeix els acords i a continuació es duen a terme les següents intervencions: 
 
Alcalde: En aquest punt de l'arxiu municipal el que fem és adequar el reglament d’arxiu 
municipal, que el teníem aprovat des de l'octubre de 2010 a les noves normatives que hi ha 
ara. L'arxiu municipal ens el porta la Diputació de Barcelona. Ens adeqüem al reglament que 
ens dona la Diputació de Barcelona i el que fem és adequar-lo a normativa. No té gaire més 
història.  Nosaltres a l'arxiu tenim una persona que ve de Diputació de Barcelona, no sé si és 
mensualment o quan ve... i el que fa és ensenyar o adequar l'arxiu des del seu punt de vista, 
però també des de la nostra persona que es dedica a l'arxiu. Ensenyar com ha d'estar 
arxivat, de quina manera i constantment tenim aquesta revisió de l'arxiu. Aquí el que fem és 
adequar-nos a la llei.  
 
Atès que no es produeixen deliberacions, l’Alcalde sotmet la proposta a votació.  
 
Subjecta la proposta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 9 (nou) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM, 2 (dos) vots dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels regidors 
d’Endavant Font-rubí – IDC, cap abstenció i cap vot en contra. Per tant, la proposta 
s’aprova per majoria absoluta (unanimitat) dels regidors assistents. 
 
 
PUNT CINQUÈ.- PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DEL CONTRACTE DE 
SUBMINISTRAMENT, EN LA MODALITAT D’ARRENDAMENT, DE DIVERSOS EQUIPS 
DE MULTIFUNCIÓ, EXP. 2024_604. 
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La proposta presentada és del següent tenor literal: 
 
“ANTECEDENTS 
 
I.- Vist que l’Ajuntament de Font-rubí, en data 3 de maig de 2016, va aprovar l’adhesió al 
sistema d’adquisició centralitzada destinada als ens locals que realitza l’ACM juntament amb 
el Consorci Català pel desenvolupament Local. 
 
II.- Vist que el CCDL, per encàrrec de l’ACM, promou periòdicament, la licitació de 
contractes amb destinació a les entitats locals de Catalunya mitjançant la utilització de les 
tècniques de racionalització de la contractació administrativa previstes a la vigent legislació 
en matèria de contractes del sector públic, principalment el denominat Acord marc, que 
possibilita la contractació de forma agregada per bona part de les demandes de 
subministraments i serveis que es pretenen atendre, d’acord amb les necessitats a satisfer 
de les entitats locals adherides a l’Associació detectades a partir de les actuacions de 
prospecció de mercat i estudis que porta a terme l’Àrea d’Estudis i contractació de l’entitat. 
 
III.- D’acord amb les anteriors consideracions, i prèvia tramitació del corresponent 
procediment administratiu de licitació de conformitat amb els Plecs de Clàusules 
Administratives Particulars i Prescripcions Tècniques aprovats per Resolució de Presidència 
núm. 2023/68, de data 28 de juliol de 2023 i publicats al Perfil de contractant de l’entitat, la 
Comissió Executiva, en la seva sessió ordinària, de data 16 de gener de 2024, va acordar 
adjudicar l’Acord marc de subministrament d’equips d’impressió i de Multifunció, en les 
modalitats de compra i arrendament, amb destinació a les entitats locals de Catalunya, 
d’acord amb el detall de les empreses que han resultat adjudicatàries en l’Acord marc i que, 
seguidament, es relacionen amb el següent ordre classificatori: 
 
Lot 01: Impressora làser departamental 
 

1- SISTEMES D’ORGANITZACIÓ S.A. 
2- SERVICIOS MICROINFORMÀTICA S.A. 
3- SISTEMAS DIGITALES CORPORATE S.L. 
4- RICOH ESPAÑA S.L.U. 
5- GENERAL MACHINES TECHNOLOGY S.L. 
6- LYRECO ESPAÑA S.A. 

 
Lot 02: Multifunció làser 
 

1- SISTEMES D’ORGANITZACIÓ S.A. 
2- SISTEMAS DIGITALES CORPORATE S.L. 
3- RICOH ESPAÑA S.L.U. 
4- COREMOSA 
5- SEIDOR SOLUTIONS S.L. 
6- KONICA MINOLTA BUSINESS SOLUTIONS S.A. 

 
Lot 03: Multifunció làser professional 
 

1- SISTEMES D’ORGANITZACIÓ S.A. 
2- COREMOSA 
3- SISTEMAS DIGITALES CORPORATE S.L. 
4- SEIDOR SOLUTIONS, S.L. 
5- XEROX ESPAÑA S.A.U. 
6- KONICA MINOLTA BUSINESS SOLUTIONS S.A. 

 
Lot 04: Impressora i Multifunció tinta departamental 
 

1-  SISTEMES D’ORGANITZACIÓ S.A. 
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2- COREMOSA 
3- SERVICIOS MICROINFORMATICA S.A. 

 
Lot 05: Impressora plòter 
 

1- SISTEMES D’ORGANITZACIÓ S.A. 
2- SERVICIOS MICROINFORMATICA S.A. 

 
Lot 06: Equips remanufacturats bàsics 
 

1- SERVICIOS MICROINFORMATICA S.A. 
2- GENERAL MACHINES TECHNOLOGY S.L. 
3- RICOH ESPAÑA S.L.U 

 
Lot 07: Equips remanufacturats bàsics 
 

1- SERVICIOS MICROINFORMATICA S.A. 
2- GENERAL MACHINES TECHNOLOGY S.L. 
3- CANON ESPAÑA S.A.U. 

 
Lot 08: Equips remanufacturats capacitat alta 
 

1- GENERAL MACHINES TECHNOLOGY S.L. 
2- SERVICIOS MICROINFORMATICA S.A. 
3- RICOH ESPAÑA S.L.U. 

 
IV.- Vist que, en data 1 de març de 2024, es va procedir a la formalització dels pertinents 
contractes administratius de l'Acord marc. 
 
V.- Donat que el Ple de la Corporació, celebrat el 26 de maig de 2020, va aprovar l’adhesió 
de l’Ajuntament de Font-rubí a l’Acord marc de subministrament d’equips d’impressió i de 
Multifunció en la modalitat d’arrendament, amb destinació a les entitats locals de Catalunya 
(Exp. 2017.02), amb vigència fins el 30/06/2024. 
 
VI.- Vist que per a l’Ajuntament de Font-rubí és necessari seguir disposant d’equips 
d’impressió i de Multifunció en la modalitat d’arrendament, per tal de poder realitzar les 
tasques necessàries en la feina diària i poder oferir un bon servei al ciutadà. 
 
VII.- Vist l’informe de fiscalització prèvia limitada emès per la secretària interventora en data 
28 de juny de 2024. 
 
VIII.- Vist el Decret de l’Alcaldia núm. 2024/228, de data 28 de juny, d’aprovació de l’adhesió 
a l’Acord Marc de subministrament d’equips d’impressió i de multifunció, en les modalitats de 
compra i arrendament, amb destinació a les entitats locals de Catalunya (exp. 2023.05) i de 
la contractació del subministrament, en la modalitat d’arrendament, de diversos equips de 
multifunció, exp. 2024_604.  
 
El que es va resoldre és l’adhesió d’aquesta Corporació a l’Acord marc de subministrament 
d’equips d’impressió i de multifunció, i la contractació, per a 4 anys, del subministrament de 
diversos equips de multifunció i d’impressió, en la modalitat d’arrendament. 
 
IX.- Atès que la Central de Compres de l’ACM ha comunicat, en data 3 de juliol de 2024, que 
la durada dels arrendaments ha de ser de 60 mesos, segons marca el PCAP a la seva 
clàusula 49, i no pot contractar-se un període inferior. 
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FONAMENTS DE DRET 
 
- Articles 227 i següents de la  LCSP, en relació a la DA 3a. de la LSCP i la DA 5a. de la 
LBRL, respecte a la creació i règim de centrals de contractació i l’adhesió a aquestes.  
 

- Articles 219 a 222 de la LCSP en relació al règim dels Acords marc.  
 

- Article 153 i 220 de la LCSP pel que fa a la formalització dels contractes administratius 
mitjançant la signatura per les parts del contracte dels corresponents documents 
contractuals. 
 

- Plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques que regeixen 
l’Acord marc de subministrament d’equips d’impressió i de Multifunció, en les modalitats de 
compra i arrendament, amb destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 2023.05), 
aprovats per la Resolució de Presidència núm. 2023/68 del CCDL, de data 28 de juliol, i 
publicats al perfil de contractant de l’entitat. 

 
Vist l’informe de fiscalització prèvia limitada emès per la secretària interventora, que consta 
a l’expedient. 
 
De conformitat amb el que disposa la Disposició Addicional Segona de la Llei 9/2017, de 8 
de novembre, de Contractes del sector públic, per la qual es traslladen a l’ordenament jurídic 
espanyol les Directives del parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 
de febrer de 2014, l’article 22 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del 
Règim Local, i l’article 52.2.n) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, es proposa al Ple l’adopció dels 
següents acords: 
 
PRIMER.- Ratificar l’adhesió de l’Ajuntament de Font-rubí a l’Acord Marc de 
subministrament d’equips d’impressió i de multifunció, en les modalitats de compra i 
arrendament, amb destinació a les entitats locals de Catalunya (exp. 2023.05), aprovada pel 
Decret de l’Alcaldia núm. 2024_228, de 28 de juny. 
 
Segon.- Aprovar la modificació de la contractació del subministrament d’equips de 
multifunció i d’impressió, en la modalitat d’arrendament, a l’empresa adjudicatària 
SISTEMES D’ORGANITZACIÓ, S.A., efectuada mitjançant el Decret de l’Alcaldia núm. 
2024_228, de 28 de juny, respecte el termini de durada, que passa de 4 anys a 5 anys, 
d’acord amb el següent detall: 
 

 

MODALITAT D’ARRENDAMENT 

 

Quota 

mensual 
Unitats Mesos 

Preu total  

sense IVA 

Lot 1 – Impressora làser departamental      

Prestació 1.- Impressora làser departamental, B/N A4     

Prestació 2.- Impressora làser departamental, Color A4     

Prestació 3.- Impressora làser departamental d’alta capacitat, B/N A4     

Prestació 4.- Impressora làser departamental d’alta capacitat, Color A4     

Lot 2 – Multifunció làser     

Prestació 5.- Multifunció làser base, B/N A4     

Prestació 6.- Multifunció làser base, Color A4 12,67 € 1 60 760,20 € 

Prestació 7.- Multifunció làser base, Color A3 30,42 € 1 60 1.825,20 € 



  

 

  
Plaça de l’Ajuntament,1 – 08736 Font-rubí    Tel. 938979212 – Fax 938979283 

fontrubi@font-rubi.cat    www.font-rubi.cat 
 

Prestació 8.- Multifunció làser de mitja capacitat A, B/N A4     

Prestació 9.- Multifunció làser de mitja capacitat A, Color A3     

Prestació 10.- Multifunció làser de mitja capacitat B, Color A3 48,00 € 1 60 2.880,00 € 

Prestació 11.- Multifunció làser d’alta capacitat, Color A3     

Lot 3 – Multifunció làser professional     

Prestació 12.- Multifunció làser professional, Color A3     

Lot 4 – Impressora i multifunció tinta departamental     

Prestació 13.- Impressora tinta departamental, Color A4     

Prestació 14.- Multifunció tinta de mitja capacitat, Color A3     

Prestació 15.- Multifunció tinta d’alta capacitat, Color A3     

Lot 5 – Impressora plòter     

Prestació 16.- Impressora plòter, Color A0     

Prestació 17.- Impressora plòter, Color A1     

Lot 6 – Multifunció remanufacturats bàsics     

Prestació 18.- Multifunció làser base, B/N A4- equip remanufacturat     

Prestació 19.- Multifunció làser base, Color A4- equip remanufacturat     

Lot 7 – Multifunció remanufacturats de mitjà capacitat     

Prestació 20.- Multifunció làser mitja capacitat B/N A3 remanufacturat     

Prestació 21.- Multifunció làser mitja capacitat Color A3 remanufacturat     

Lot 8 – Multifunció remanufacturats d’alta capacitat     

Prestació 22.- Multifunció làser alta capacitat, B/N A3 remanufacturat     

Prestació 23.- Multifunció làser alta capacitat, Color A3 remanufacturat     

 

ACCESSORIS 

Preu unitat 

/ quota 

mensual 

Unitats 
Nombre 

de quotes 

Preu total  

sense IVA 

Software modalitat de compra     

Software modalitat d’arrendament 45,00 € 1 60 2.700,00 € 

Fax en modalitat de compra     

Fax en modalitat d’arrendament 4,00 € 1 60 240,00 € 

Finalitzador en modalitat de compra     

Finalitzador en modalitat d’arrendament     

Preu hora tècnic en modalitat presencial     

Tarifa Plana Pack 12 hores servei tècnic 12,50 € 3 60 2.250,00 € 

Lector de targetes en modalitat de compra     

Lector de targetes en modalitat d’arrendament     

Targetes de proximitat en modalitat de compra     

Targetes de proximitat en modalitat d’arrendament     

Retirada d’un equip d’impressió, multifunció, plotter,...     

Diposits-Cartuix de tinta B/N     

Diposits-Cartuix de tinta Color     

Ampliació de garantia anual     

2 safates de 520 fulls + pedestal (6GW47A) 11,50 € 1 60 690,00 € 

 
El preus per còpia establerts en aquesta contractació amb l’empresa SISTEMES 
D’ORGANITZACIÓ, SA. seran els que es detallen a continuació: 
 

• Multifunció làser de mitja capacitat B, color A3 (prestació 10) 
Negre – 0,0035 € 
Color – 0,0300 € 
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• Multifunció làser base, color A4 (prestació 6) 
Negre – 0,0060 € 
Color – 0,0600 € 

• Multifunció làser base, color A3 (prestació 7) 
Negre – 0,0050 € 
Color – 0,0500 € 

 
TERCER.- Establir la vigència del contracte per un període de 5 anys, des del dia 1 
d’octubre de 2024 fins el 31 de setembre de 2029. 
 
QUART.- Aprovar la modificació de l'autorització i disposició de la despesa derivada de la 
contractació, per import de 686,40 euros (IVA inclòs), a càrrec de les aplicacions 161-20500, 
323-20500 i 920-20500 del pressupost municipal per a l’exercici 2024. L’import corresponent 
a l’IVA de la màquina de la prestació núm. 10, atès que és pel servei municipal d’aigua, 
s’imputarà a l’aplicació extra pressupostària d’IVA corresponent.  
 

Donat el caràcter plurianual de la mateixa, aprovar les despeses econòmiques dels exercicis 
successius de vigència de la contractació amb els següent detall d’anualitat, import i 
aplicació pressupostària: 
 

ANUALITAT IMPORT (IVA INCLÒS) 
2025 2.745,60 € 
2026 2.745,60 € 
2027 2.745,60 € 
2028 2.745,60 € 
2029 2.059,19 € 

 
L’efectivitat de la despesa pluriennal derivada del conveni queda condicionada a l’existència 
de crèdit pressupostari en l’exercici corresponent. 
 
CINQUÈ.- Comunicar aquest acord a la Central de contractació de l’Associació Catalana de 
Municipis i a l’empresa adjudicatària SISTEMES D’ORGANITZACIÓ, S.A. 
 
SISÈ.- Donar compte del present acord al serveis econòmics de la Corporació. 
  
SETÈ.- Donar compte de la modificació d’aquest contracte al Registre de contractes del 
sector públic.” 
 
La Secretària llegeix els acords i a continuació es duen a terme les següents intervencions: 
 
Alcalde: Molt bé, doncs ara sí.  Això és el lloguer d'aquestes copiadores multifunció que es 
fa fins a l'any 2029 a través de l'ACM per no haver de fer el concurs nosaltres, individual, 
ens adherim al de l'ACM i aquests són els costos que tenim per les màquines que tenim.   
Alguna qüestió? 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Però com és que s’allarga més que l'altra vegada?  És perquè ja 
ve amb el marc o perquè... 
 
Alcalde: Si, això la secretaria us ho contestarà. 
 
Secretària: D'entrada ho fèiem per quatre anys, primer perquè teníem urgència que 
acabaven el contracte, estàvem esperant que fessin aquesta nova contractació els de l'ACM 
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i necessitem màquines per funcionar. Llavors vam fer la contractació per quatre anys amb 
les quotes que aplicàvem.  Des de l'ACM ens van trucar i ens van dir que, com que ells feien 
la contractació per aquests cinc anys, nosaltres acabarem en quatre anys i ens pot quedar 
penjat un any fins que es faci la nova contractació i tinguem problemes. I ens van aconsellar 
que millor ho allarguéssim a cinc. Passem aquest assumpte per Ple perquè per quatre anys 
és competència d'alcaldia i per cinc anys és competència del Ple i, per tant, per això 
ratifiquem els acords i modifiquem aquests aspectes. 
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la proposta a votació. 
 
Subjecta la proposta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 9 (nou) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM, 2 (dos) vots dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels regidors 
d’Endavant Font-rubí – IDC, cap abstenció i cap vot en contra. Per tant, la proposta 
s’aprova per majoria absoluta (unanimitat) dels regidors assistents. 
 
 
PUNT SISÈ.- PROPOSTA D’APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE 
LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE PLANEJAMENT DE FONT-RUBÍ, EN L’ÀMBIT DEL 
NUCLI DE GRABUAC, EXP. 2024_78. 
 
La proposta que es sotmet a la consideració del Ple és la que tot seguit es transcriu: 
 
“Antecedents 
 
Primer.- Les Normes Subsidiàries de Planejament del municipi de Font-rubí van ser 
aprovades definitivament per la Comissió d’Urbanisme de Barcelona en data 18 d’octubre de 
2000 i acordada la seva publicació a efectes d’executivitat en data 13 de desembre de 2000. 
Posteriorment el Text refós de les Normes Subsidiàries del municipi de Font-rubí va ser 
aprovat definitivament el 22 de desembre de 2005 i publicat en data 18 de juliol de 2006. 
 
Segon.- En data 16 de gener de 2024 i número de registre d’entrada 144, la Sra. C. M. C va 
presentar instància, en representació del Sr. F. S. C, sol·licitant una modificació puntual de 
les Normes Subsidiàries de Planejament a l’àmbit del nucli de Grabuac, al terme municipal 
de Font-rubí i adjunta una proposta de la modificació puntual. El Projecte de Modificació 
puntual de les Normes Subsidiàries de Planejament de Font-rubí en l’àmbit del nucli de 
Grabuac pretén ajustar els gàlibs d’implantació màxim i regulació volumètrica a l’edifici de 
“Can Suriol”, per a assegurar la preservació i valorització de l’edifici històric i del nucli de 
Grabuac, i canviar la qualificació urbanística en una parcel·la de la mateixa propietat, dins el 
nucli de Grabuac, per a garantir una transició harmònica entre el sòl urbà i no urbanitzable. 
 
Tercer.- En data 26 d’abril de 2024 i registre de sortida S-2024-570, mitjançant EACAT, es 
va sol·licitar a l’Oficina Tècnica d’Acció i Avaluació Ambiental (OTAA) informe respecte 
sobre si la modificació puntual esmentada ha de ser objecte d’avaluació ambiental 
estratègica. En data 9 de maig de 2024 i registre d’entrada E-2024-1355, mitjançant EACAT, 
es va rebre resposta de l’OTAA indicant que “la Modificació puntual de referència es refereix 
a sòl urbà, per la qual cosa no ha de ser objecte d’avaluació ambiental estratègica”.  
 
Quart.- En data 26 d’abril de 2024 i registre de sortida 585, l’Ajuntament envia un 
requeriment de documentació a l’interessat, del qual no es va rebre resposta. 
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Cinquè.- En data 30 de maig de 2024 i registre de sortida 717, l’Ajuntament envia un segon 
requeriment de documentació a l’interessat. En data 15 de juliol de 2024 i registre d’entrada 
2109, la Sra. C. M. C presenta la documentació requerida. 
 
Sisè.- En data 22 de juliol de 2024, l’arquitecta municipal ha emès informe favorable a la 
Modificació puntual de les Normes Subsidiàries de Planejament de Font-rubí nucli de 
Grabuac. 
 
Setè.- En data 24 de setembre de 2024, la secretària de la Corporació ha emès informe 
jurídic sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir per a la modificació de les 
Normes Subsidiàries de Planejament. 
 
Legislació aplicable 
 

- Els articles 55, 57 a 59, 76, 79 a 81, 82, 85, 90 a 92, 94, 96 i 97 del Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme. 

- Els articles 23, 64 a 76, 101 a 103, 107, 112, 113, 115, 117, 118 i Disposició Transitòria 
Dotzena del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel que s’aprova el Reglament de la Llei 
Urbanística de Catalunya. 

- L’article 22.2.c) y 47.2 ll) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local. 

- L’article 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text Refós 
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 

- La Disposició Vuitena de la Llei 16/2015, de 21 de juliol, de simplificació de l'activitat 
administrativa de l'Administració de la Generalitat i dels governs locals de Catalunya i 
d'impuls de l'activitat econòmica. 

- Les Normes Subsidiàries Planejament municipal, aprovades definitivament en sessió de 
data 18 d’octubre de 2000, i el Text refós de les Normes Subsidiàries de planejament, 
aprovades definitivament per la CUB en sessió de data 22/12/2005 i publicades en data 
18/07/2006. 

- I la resta de legislació aplicable. 
 
Per tot això, vist l’article 85 i concordants del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme, i l’article 117 i concordants del Reglament de 
la Llei d’urbanisme, aprovat pel Decret 305/2006, de 18 de juliol; i de conformitat amb allò 
que estableixen els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local i l’article 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, es proposa al Ple 
municipal l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NORMES 
SUBSIDIÀRIES DE PLANEJAMENT DEL MUNICIPI DE FONT-RUBÍ, NUCLI DE 
GRABUAC, en els termes que consten en l’expedient.  
 
SEGON.- Sotmetre l’expedient a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
inserció d’anunci en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, Butlletí Oficial de la 
Província  de Barcelona, en un diari o premsa periòdica de més divulgació en l’àmbit del 
municipi de Font-rubí i al tauler electrònic de la Corporació, a fi que qualsevol que ho desitgi 
pugui examinar-lo i adduir durant el termini expressat totes les al·legacions o observacions 
que es consideri oportunes. 
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TERCER.- Sol·licitar, simultàniament al tràmit d’informació pública, els informes 
corresponents als organismes afectats per raó de les seves competències sectorials, els 
quals han de ser emesos en el termini d’un mes, excepte que una disposició autoritzi un més 
llarg, d’acord amb allò establert en l’article 85.4 del TRLUC.  
 
QUART.- Simultàniament, concedir audiència als ajuntaments l’àmbit territorial dels quals 
confini amb l’àmbit de la modificació, d’acord amb allò establert a l’article 85.7 del TRLUC. 
 
CINQUÈ.- Suspendre l'atorgament d'aprovacions, autoritzacions i llicències urbanístiques 
per a aquelles àrees del territori objecte del planejament, les noves determinacions del qual 
suposin modificació del règim urbanístic vigent, d’acord amb el que estableix l’article 73 del 
Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
d'Urbanisme; donant com a plànol per a dita suspensió de la tramitació de llicències el plànol 
10/10 ÀMBIT SUSPENSIÓ DE LLICÈNCIES del document de modificació puntual.” 
 
La Secretària llegeix els acords i a continuació es duen a terme les següents intervencions: 
 
Alcalde: Bé, moltes gràcies.  En aquest punt el que fem és una petita modificació de normes 
que ens demana la propietat de Can Suriol del Castell.  El que es fa és amb dues propietats 
seves, que estan totes dues a Grabuac, canviar uns drets edificables d'una zona a l'altra.  Hi 
ha uns 140 metres quadrats edificables, 130 i escaig, em sembla recordar? 
 
Secretària: 153 o 155. 
 
Alcalde: Uns 150 que passen d'una zona a l'altra.  Els tècnics ho han valorat, ho han 
informat favorablement.  La zona 2, com diu aquí en el projecte, si tenia edificables 500 
metres quadrats, n'acabarà tenint 340.  I la zona 1, si en tenia uns no sé exactament els que 
té, en tindrà 140 més.  És un canvi de drets edificables d'un costat a l'altre.  Els tècnics hi ha 
informe favorable, ho veuen bé.  Nosaltres, políticament és una petita variació que no té 
més, crec jo, més importància si és bo pels veïns o si és bo per la seva empresa.  Nosaltres 
hi acostumem a donar suport, o sigui que ho tramitem i això seguirà tota la seva evolució 
amb tots els seus informes, tot el que calgui i se n'anirà a Urbanisme i serà la Comissió 
territorial d'Urbanisme si li donarà l’OK o no.  No hi ha cap tipus de creixement ni res.  És un 
canvi de dues zones de la mateixa propietat.  Alguna qüestió respecte a aquest punt?  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Sí.  Entenem que l'únic canvi és el que comentaves, o sigui, que 
són els mateixos que canvien d'una banda a l'altra, ens agradaria saber si estan junts o 
allunyats, és a dir, si és per entendre'ns, un quadrat i que un costat canvia d'una banda a 
l'altra o és en zones diferents del barri.  I després, això és una cosa de fa anys i panys que a 
mi em sonava que canviava també, que es feia també un camí.  No sé si al final també hi ha 
un canvi de camí o no.  O això és una altra cosa.  
 
Alcalde: Això és una altra història.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Perfecte, com que hi havia sobre el canvi de gàlib i tal, que no 
sigui una cosa tècnica que nosaltres no estiguem entenent.  I després també volíem saber si 
hi ha hagut algun tipus d'al·legació d'algú, veïns o no veïns respecte aquest projecte. 
 
Alcalde: Bé, comencem, primera pregunta: són dos espais que estan diferenciats, no estan 
enganxats.  Aquí a l'expedient hi és.  Segona, el tema del camí que deies no té res a veure. 
Aquest és un camí d'accés que en principi ja està aprovat i negociat, que és un camí d'accés 
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al Pla Especial de Can Suriol del Castell.  I tercera, al·legacions n'hi poden haver quan ho 
aprovem, ho estem aprovant avui.  Tindrà audiència pública, doncs és quan hi poden haver 
les al·legacions.  No sé si he contestat tot el que tocava.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Si.  
 
Alcalde: Hi ha alguna qüestió més? 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Sí.  Bé, nosaltres volem reivindicar una mica que 
aquestes informacions es passen un dijous per trobar-nos un dimarts.  Llavors, nosaltres ens 
abstindrem perquè ens costa de trobar aquest tipus d'informació.  No tenim gaire temps i 
reivindiquem una mica l'opció de poder fer unes comissions informatives per poder debatre, 
per poder saber, per poder bàsicament votar conforme a una entesa.  Una entesa del que 
s’està fent.  Una entesa de partits no perquè hi ha la majoria.  Però si almenys saber una 
mica més a fons del que estem parlant.  Perquè això mateix que ha corregut per aquí sobre 
les taules, nosaltres no ho hem pogut veure, no?  I bé, bàsicament poder reclamar una mica 
això. 
 
Alcalde: Jo, deixa'm puntualitzar-te; no és que no ho hagueu pogut veure.  O no heu tingut 
temps, o no heu vingut a veure... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Bé, un dijous per un dimarts. 
 
Alcalde: L'únic que he de dir jo aquí és que la normativa o la llei, tenim una secretària que la 
compleix rigorosament i que la llei la complim.  El “no ho hem pogut veure” crec que no toca.  
“No hem tingut temps”, “no hem volgut”, “no hem vingut”... el que vulguis.  “No hem pogut”, 
no, perquè això està a disposició.  I ho pot dir la secretària que ella ho dirà una mica més 
enfadada que jo.  Jo no m'enfadaré.  Però “no hem pogut”, no. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: A vegades no és un tema legal.  A vegades és un tema 
de voluntat, no?  Llavors entenem que un dijous, quan els que estem aquí treballem tots els 
matins, per poder-ho valorar un dimarts; amb el cap de setmana pel mig... doncs la veritat és 
que ho trobo una mica just de temps.  Llavors jo únicament el que demano, o reclamem, és 
si aquest tipus de coses es poden presentar amb una mica més de temps.  I si es pot fer una 
comissió informativa que se'n pugui parlar per entendre-ho, per poder interpretar bé el que 
s'està dient aquí.  Perquè si nosaltres no podem veure aquestes coses, com ja hem vist en 
un passat no gaire llunyà, nosaltres amb coses com aquestes ens haurem d'abstenir.  I 
també és una mica injust perquè potser això té tota la lògica del món, que segur que la té, 
però és clar, una mica és això; poder parlar una mica de les coses bàsicament. 
 
Alcalde: Si la secretària vol ampliar alguna cosa. 
 
Secretària: Millor que no. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Tinc una cosa molt ràpida, si no et sap greu. 
 
Alcalde: No, no em sap greu, només faltaria. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: En tot cas, nosaltres ens volem sumar al que comenten els 
companys d’Endavant perquè jo crec, no em fico les paraules seves a la meva boca ni molt 
menys, però que en cap moment això és un tema que la secretària convoqui el ple un dia o 
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un altre, sinó que el ple es pot convocar igualment el dijous.  Però jo crec que, i d'acord amb 
el Sebastià i també alguna vegada ho hem havíem proposat, que no passaria res, tampoc 
per fer comissions informatives que, com bé dius, no és una cosa obligatòria pel nostre 
municipi.  Però també és veritat que hi ha molts municipis de la nostra mida que en fan.  N’hi 
ha molts que no, i n'hi ha molts que sí.  I que no passaria res que en temes d'aquests on hi 
ha més documentació on hi ha un tema, potser on podria faltar més estudi, és cert que de 
dijous a dimarts és una mica just.  Tenint en compte, com deia el Sebastià, que la majoria de 
regidors d’aquest municipi, si no tots, a més a més de venir aquí a representar els nostres 
veïns i veïnes, també tenim una altra feina i per tant pot ser complicat.  A més a més en 
aquests temes on si vols prendre una decisió prou informada, a vegades no en tens prou 
llegint-ho, sinó que faria falta poder consultar amb algú expert.  Doncs que estaria bé aquest 
tipus de coses ja sigui en una comissió informativa, per nosaltres seria el millor, ja sigui si hi 
ha temes d’aquest calat, es podria avisar abans ‘sortirà aquest tema’, com de fet en alguns 
temes s'havia fet alguna vegada.  Recordo el catàleg de masies que es va avisar amb més 
antelació: “hi haurà el catàleg de masies, si el voleu venir a consultar” perquè en aquest cas 
sí que hi ha moltíssima documentació en aquest tema.  Temes urbanístics però també altres 
temes que hi puguin haver. A nosaltres també ens agradaria que si es pot avisar amb més 
antelació, doncs estaria bé.  I ja està... 
 
Alcalde: Quan hi ha temes substancials, com has dit el catàleg de masies, evidentment ja 
s'informa.  Quan hi ha algun dubte, nosaltres, jo personalment; tinc el telèfon obert sempre.  
Vull dir que alguna trucada: “no entenc aquest tema, en podem parlar’”, també hi estic 
disposat, però temes substancials.  Aquest és un tema que per a mi no és un gran tema 
substancial.  És una voluntat d'un propietari que vol fer un canvi d'un lloc a un altre que és 
seu.  No crec que sigui un tema tan, tan gran, no ho sé.  Cadascú pot opinar el que vulgui, 
però nosaltres la manera de treballar, de vegades els temes que van a ple van justos perquè 
tenim la gent que tenim, els professionals que tenim.  Vull dir que tampoc és senzill, si hi ha 
un tema substancial no dic que evidentment se us informi amb més temps.  Jo personalment 
crec que aquest no és substancial. 
 
Secretària: Senyor alcalde, només m’agradaria plasmar una cosa.  La convocatòria la fa el 
senyor alcalde.  Jo presento els temes de l'ordre del dia i faig els tràmits però la convocatòria 
la tanca i ho fa el senyor alcalde. 
 
Alcalde:  Ha quedat clar. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: En el sentit que ell comentava que... ningú li estava dient a la 
secretària que fes abans o després, sinó que és un tema per nosaltres polític.  I en la línia 
d'això que deia, doncs segurament l'acord firmat va ser el dia 21 d'octubre, però els informes 
són de data 22 de juliol i data 24 de setembre, és a dir, que no van ser tan justos.  Vull dir 
que si s'hagués volgut, o s'hagués considerat que era prou rellevant, si que s'hagués pogut 
compartir. 
 
Alcalde: Molt bé, alguna qüestió més? 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Que els telèfons igual que van en una direcció, també 
van en l'altra.  Al final, quan hi ha voluntat de voler-ho fer, doncs es fa.  I al final els que teniu 
la informació sou vosaltres i els que la rebem som nosaltres.  Llavors bàsicament és això. 
 
Alcalde: Estem parlant d'un tema, d'un particular, eh? 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No, no, si ja ho sé. 
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Alcalde: No estem parlant d'una modificació... no ho sé. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Ve bé de parlar-ne, perquè ja és un exemple viscut, 
diguéssim. 
 
Alcalde: Molt bé.  Alguna qüestió més?  
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la proposta a votació. 
 
Subjecta la proposta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 5 (cinc) vots a 
favor dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí – CM, 4 (quatre) 
abstencions provinents dels 2 (dos) regidors d’Ara Font-rubí – AM i dels 2 (dos) 
regidors d’Endavant Font-rubí – IDC, i cap vot en contra.  Per tant, la proposta 
s’aprova per majoria absoluta dels regidors assistents. 
 
 
PUNT SETÈ.- PROPOSTA D’APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES 
ORDENANCES FISCALS DEL MUNICIPI DE FONT-RUBÍ PER A L’EXERCICI 2025 I 
SEGÜENTS, EXP. 2024_620. 
 
La proposta que es sotmet a la consideració del plenari és la següent: 
 
“El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i 
modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals. 
 
En el cas d’imposició de nous tributs, les Ordenances fiscals hauran d’aprovar-se 
simultàniament a l’adopció dels respectius acords d’imposició.  L’article 16.1 del text legal 
esmentat estableix que les Ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels 
elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici 
de la seva aplicació. 
 
Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la 
nova redacció dels preceptes afectats. 
 
La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta 
necessària, a fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 
de desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir 
com a eina normativa fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació 
informativa amb els ciutadans. 
 
Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General Tributària, i l’article 
12 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals possibiliten que les entitats 
locals adaptin l’aplicació de la normativa tributària general al règim d’organització i 
funcionament propi de cada Entitat, previsió aquesta que justifica la proposta d’aprovar i 
mantenir actualitzada, amb les modificacions que s’escaiguin, una ordenança general, 
redactada a l’empara de l’article 106.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
Bases del Règim Local. 
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En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals 
municipals obeeixen al compliment de les previsions normatives esmentades anteriorment. 
 
Vistos els informes tècnicoeconòmics a què es refereix l’article 25 del text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, en els quals es posa de manifest el valor de mercat de la 
utilitat derivada de la utilització privativa o aprofitament especial del domini públic local en 
cadascun dels supòsits que originen la imposició de taxes o la modificació de les seves 
tarifes. 
 
Verificat que, en relació a les taxes per prestació de serveis públics o realització d’activitats 
administratives de competència local, que s’imposen o es modifiquen, l’import de la 
recaptació estimada no excedeix, en el seu conjunt, del cost previsible del servei o activitat 
que es prestarà, conforme al que preveu l’article 24.2 del text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals. 
 
Vista la Memòria de l’Alcaldia i l’informe de la Secretaria Intervenció, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança general de gestió, inspecció 
i recaptació dels ingressos de dret públic municipals que haurà de regir per a l’exercici 2025 i 
següents, així com el seu text refós.  
 
Segon.- Aprovar provisionalment per a l’exercici 2025 i següents la modificació de les 
Ordenances fiscals que a continuació es relacionen, així com el seu text refós:   
 

Ordenança Fiscal núm. 1 Reguladora de l’Impost sobre béns immobles 
Ordenança Fiscal núm. 3 Reguladora de l’Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
Ordenança Fiscal núm. 4 Reguladora de l’Impost sobre l’increment de valor dels 

terrenys de naturalesa urbana 
Ordenança Fiscal núm. 5 Reguladora de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i 

obres  
Ordenança Fiscal núm. 8 Reguladora de la Taxa per la prestació dels serveis 

d’intervenció administrativa en l’activitat dels ciutadans i les 
empreses a través del sotmetiment a prèvia llicència, 
comunicació prèvia o declaració responsable i pels controls 
posteriors a l’inici de l’activitat, els controls periòdics i les 
revisions periòdiques 

Ordenança Fiscal núm. 10 Reguladora de la Taxa per la prestació del servei de gestió 
de residus municipals 

Ordenança Fiscal núm. 11 Reguladora de la Taxa pel subministrament d’aigua 
Ordenança Fiscal núm. 18 Reguladora de la Taxa per llicències o la comprovació 

d’activitats comunicades en matèria d’urbanisme 
Ordenança Fiscal núm. 20 Reguladora de la Taxa per la prestació de serveis en 

cementiris locals, conducció de cadàvers i altres serveis 
fúnebres de caràcter local 

Ordenança Fiscal núm. 23 Reguladora de la Taxa per la prestació del servei de 
recàrrega de vehicles elèctrics en estacions de recàrrega 
ràpida de titularitat municipal 
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Tercer.- Els acords definitius en matèria de derogació, aprovació i modificació  d’ordenances 
fiscals per a l’exercici de 2025, així com el text refós aprovat, seran objecte de publicació en 
el Butlletí Oficial de la Província.  
 
Quart.- Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors acords 
provisionals, així com el text complet de les Ordenances fiscals aprovades de nou o 
modificades durant el termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província.  
 

Durant el període d’exposició pública de les ordenances, els qui tinguin un interès directe o 
resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar 
l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període 
d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran 
definitivament aprovats.” 
 
La Secretària llegeix els acords i a continuació es duen a terme les següents intervencions: 
 
Alcalde: Bé, moltes gràcies.  Per explicar una miqueta les ordenances fiscals que es 
modifiquen començaríem per l'Impost de Béns Immobles.  Aquest impost de béns immobles 
passa d’imputar-se d'un 0,62 a un 0,65.  Aquí no podem catalogar un tant per cent de puja 
exacte perquè aquest tant per cent va sobre el valor cadastral que tenim cadascú a la nostra 
finca.  Llavors no podem dir pugem un 0,5 pugem un 1% o un 2 o 3.  Aproximadament, molt 
aproximadament, deu estar  un 4,5% molt aproximadament.  Però no és com una taxa que 
tu dius aplico un 5, i aplico un 5 a tothom.  O sigui, la variació de percentatge depèn del teu 
valor cadastral, de la teva propietat, serà una miqueta més alt o una miqueta més baix. 
L'impost de vehicles de tracció mecànica es modifica el text però no es modifica res més.  
Segueixen les mateixes bonificacions que hi havia i tot igual.  L’impost d'increment de valor 
de terrenys de naturalesa urbana es manté un tipus que tampoc no puja, sinó que aquí el 
que fem és mantenir el que ens diu la normativa.  L'impost de construccions i obres tampoc 
es toca.  Pel que fa a les taxes, la taxa per la prestació de serveis d'intervenció 
administrativa no es modifica el text.  Es preveuen nous supòsits, no té cap qüestió més 
rellevant.  La taxa de l'ordenança fiscal número 10, que és la taxa de prestació del servei de 
residus municipals, aquí sí que ja hi ha bastant per explicar.  Aquí proposem un increment 
d'un 15% per reduir el dèficit d'aquest servei.  Com molt bé diu a l'informe. Tot i això, no 
donem compliment a una exigència legal, que suposo que ja hem vist en molts altres 
municipis que hi ha una normativa que hauríem de cobrar el 100% del cost que tenim en la 
recollida d'escombraries i en la deixalleria.  I tot i apujar aquest 15%, no ho recollim de cap 
manera.  En aquest àmbit val la pena dir que nosaltres estem acollits a la Mancomunitat 
Penedès-Garraf, que l'únic que fem és, el cost que tenim per la Mancomunitat tant a la 
deixalleria com a les brosses, és repercutir-lo.  L'únic que podríem fer per reduir el cost és 
donar menys servei, cosa que no creiem que sigui adient, doncs el que hem de fer és apujar 
els rebuts.  A l'acord del ple hem posat un 15%, però tot i que acceptant, que ja ho estic 
acceptant i a l'informe ho posa, que no donem compliment a la llei.  Jo el que us demanaré 
avui en el plenari és que si esteu d'acord en que aquesta pujada, perquè si no la fem aquest 
any ho haurem de fer l'any que ve, sigui més progressiva i tots som una mica responsables 
de de complir la llei, aquest 15% es pugui augmentar.  Nosaltres podem prendre aquí la 
decisió de que per comptes d'un 15 sigui un 25, o sigui un 30, o sigui el que decidim.  Per 
arribar a cobrir el 100% del cost hauríem de pujar pràcticament un 100%.  Em sembla 
recordar que anava per aquí la bestiesa, o potser no tant. 
 
Secretària: Un 50% em sembla que havia posat jo al meu informe. 
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Alcalde: Un 50, o sigui que estàvem amb un rebut de domicilis de 200 €, si no recordo 
malament, i ara pujant un 15% ens n'anem a 230.  Em remeto a la normativa pura i dura.  El 
primer que no vol fer aquest tipus de puges soc jo, i el que sí que vull és que una mica com 
a regidors de l'Ajuntament ens responsabilitzem de que les coses aniran cap aquí.  Ho dic 
exclusivament per aquesta taxa que estem sota amenaça de que puguem ser penalitzats 
per no complir la normativa.  Ser penalitzats vol dir que si nosaltres no complim amb la llei, 
què vol dir això?, doncs que si les brosses ens costen cent i nosaltres amb els rebuts només 
en recollim 60, aquests 40 els estem posant de la butxaca de l'Ajuntament i això amb la nova 
normativa no és legal.  Jo entenc que pels veïns és un cop molt fort.  L'equip de govern ja 
està disposat a assumir el que pugui ser, i aquesta puja fer-la en dos anys.  El que no fem 
aquest any ho haurem de fer l'any que ve, no té més.  Si aquest any fem un 15, potser l'any 
que ve serà un 75 per comptes d'un 50.  Ho deixo aquí i després ho debatem.  A l’ordenança 
sobre la taxa de subministrament d'aigua fem una puja d'un 5% més o menys i incrementem 
la quota fixa de servei un euro i mig.  La taxa de llicències d'urbanisme no la toquem.   
S'adequa a llei, suposo.  A la taxa de servei de cementiris locals el que sí que fem és... 
Disculpeu, 
 
Secretària: Em permet un momentet senyor alcalde? 
 
Alcalde: Si, endavant. 
 
Secretària: A la taxa número 18, ho dic perquè no hi hagi confusió, la de llicències o 
activitats comunicades en matèria d'urbanisme, hi ha dos aspectes que penso que cal dir.  
Una és una reducció quan hi ha subvencions per temes socials, sobretot de la Generalitat o 
de la Diputació; s'aplica, que és una nova previsió que han posat, una reducció, en aquest 
cas, d'aquestes llicències en concret que estan subvencionades directament per Diputació o 
Generalitat, per un d'aquests programes específics que hi ha.  I l'altra, que es preveu un nou 
supòsit que entenc que també hem de ser tots conscients que és que últimament estem 
tramitant molts certificats municipals al Registre de la Propietat per a particulars que fan 
inscripcions.  Hem de fer l'informe i creem un nou supòsit del preu de fer aquest informe, que 
és un certificat, que són 50 euros, però també el cost que ens repercuteix a nosaltres el 
Registre de la Propietat de fer aquestes inscripcions.  A vegades val 100 i escaig, 200 euros 
de seguida, perquè el propietari a vegades no ha fet bé les coses i nosaltres llavors hem 
d'actuar; per això ho fiquem.  Volia especificar concretament aquesta opció. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Això és aquesta deducció del 90% que posa. 
 
Secretària: Sí, ja ho veieu que a l'explicació... Us ha arribat, heu pogut accedir a l'expedient 
concret de les ordenances fiscals que us deia?   
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Un dia hem de fer un curset. 
 
Secretària: D’acord. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Perquè a sobre Firmadoc, pels que no estem habituats, almenys a 
mi em costa.  El text de la llei, o sigui de l'ordenança, sí.  Això hem treballat. 
 
Secretària: Estava marcat. També us vaig passar i estava marcat una mica les 
modificacions.  D'acord, d'acord.  Gràcies.  Perdoni, senyor alcalde. 
 



  

 

  
Plaça de l’Ajuntament,1 – 08736 Font-rubí    Tel. 938979212 – Fax 938979283 

fontrubi@font-rubi.cat    www.font-rubi.cat 
 

Alcalde: Molt bé. Gràcies per l'explicació més detallada.  Pel que fa a la taxa per la prestació 
de serveis en cementiris, locals, conducció de cadàvers i altres serveis fúnebres, a les 
darreres taxes que teníem, no teníem establert si algú deixava un nínxol, es venia un nínxol 
a favor de l'Ajuntament i deixava les restes dintre.  Això quan ens hem trobat una casuística, 
el que sí que farem a partir d'ara és aplicar la taxa que ja tenim.  Hem preguntat el cost que 
té el fet de treure les restes de dintre del nínxol i el que farem és, si les restes estan allà, 
doncs deduir el cost de treure les restes de dins del nínxol.  Se'm fa complex parlar d'això.  
Però em sembla que s'ha entès una miqueta, no? 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Si. 
 
Secretària: Aquí també, si em perdonen, us volia explicar una cosa que hem detectat 
justament aquesta setmana i no està específicament a l'ordenança marcat.  Però en 
l'ordenança de cementiris, que anomenem així, hi ha una incongruència entre l'ordenança 
fiscal i el reglament del servei.  El reglament del servei preveu que les concessions dels 
nínxols són per 50 anys i l'ordenança fiscal preveu la concessió per 40 anys.  Llavors el que 
hem de fer és a l'ordenança fiscal, que és el més beneficiós per al particular, on diu 40 haurà 
de dir 50 anys.  Per tant, les concessions sense modificar el preu ho farem així perquè 
estigui lligat.  No se’n fan gaires, em sembla que en 10 o 15 anys se n'han fet una o dues.  
Però si el reglament del servei, que és el que mana, diu que les concessions dels nínxols 
són per 50 anys, ho hem de fer per 50 anys i, per tant, modificar en aquest aspecte 
l'ordenança fiscal.  Jo us volia demanar això, que on diu 40 ha de dir 50. 
 
Alcalde: Molt bé. Gràcies una altra vegada.  La següent ordenança, i última que es modifica 
és la número 23, que és la que regula la prestació de recàrrega de vehicles elèctrics en 
l'estació de recàrrega ràpida que tenim.  Abans per la gent empadronada, o que liquidava 
l'impost de vehicles al municipi era de 0,10 €/quilowatt; i la de gent que no tenia el cotxe aquí 
era de 0,40, que era una mica exagerat, era molt car.  Ho baixem a 0,30 i els preus de 0,10 
amb els veïns del municipi no cobreixen el cost que tenim nosaltres per cost de quilowatt i  
amb les taxes més o menys has de cobrir el cost.  Ho apugem una miqueta.  Segueix essent 
molt barat 0,15, però ho apugem una miqueta i totes dues estan més al dia, per dir-ho 
d'alguna manera.  Seguim beneficiant els veïns del poble.  Doncs bé, aquestes són les 
modificacions més rellevants.  Si teniu qüestions al respecte, en podem parlar.   
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Bé, en primer lloc abans és com si el Sebastià ho hagi vist venir, 
perquè parlàvem d'això de parlar, de fer comissions informatives, de treballar abans les 
coses conjuntament...  I jo crec que avui és la millor demostració perquè arribem al Ple amb 
una informació, com deia abans, com és normal es va convocar el ple el dijous i hem tingut 
aquests dies per treballar-ho.  I avui, aquí al mateix moment del Ple es fa una proposta de 
modificar una taxa de la brossa i es llença a l'aire.  Bé, tenim el 15, però estaria bé arribar 
als 50, no?  Ostres, nosaltres creiem que seria molt més interessant que, si hi ha aquesta 
problemàtica, que com comentaves està passant a tots els municipis; també passa que a 
molts municipis el que està fent l'equip de govern és quedar amb l'oposició per parlar i no 
trobar-se al mig del Ple de dir ara hem posat el 15, però estaria bé que ara aquí parlant ho 
canviéssim, no?  Nosaltres el que proposaríem, com de fet s'ha fet altres vegades amb 
algunes mocions, és que ja que sembla que hi ha un tema a debatre i a treballar bé, doncs 
que deixéssim aquest punt sobre la taula; el treballem bé tots conjuntament i al següent Ple, 
si cal fer un Ple extraordinari, doncs votem les ordenances fiscals ja amb una cosa 
consensuada i treballada.  I no ho diem només per aquesta ordenança que ara es proposa 
aquí de canviar, sinó també perquè, per exemple, una moció que va presentar el nostre grup 
a l'abril que es va aprovar, un dels punts que parlàvem era el tema de l'aprofitament d'aigua 
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de la pluja.  Un dels punts que nosaltres proposàvem i que va ser aprovat va ser que a les 
ordenances d'enguany es preveuria una bonificació de l'IBI que calia que els experts 
veiessin fins on podíem arribar a una bonificació similar a la bonificació de les plaques solars 
per a aquells habitatges que fessin obres, ja fos de construcció inicial o de reforma per 
l'aprofitament de l'aigua de la pluja, que és una modificació que no s'ha contemplat.  I així en 
podríem trobar d'altres de coses que nosaltres podríem proposar de modificar, de les que ja 
s'han proposat o d'algunes altres.  També algun cop havíem parlat que creiem que havien 
de ser més progressives i tenir en compte en algunes ordenances, tampoc en totes, els 
factors de renda.  També hi ha vegades que nosaltres considerem, i algun cop ho havíem 
comentat en aquest plenari, que caldria tenir en compte a l'hora de l'aigua, quanta gent viu a 
cada habitatge.  Perquè per nosaltres no és el mateix l'accés a una casa, en la que visquin 
una persona o dues, o l'accés a una casa on convisquin sis persones; com podria ser.  I així 
podríem trobar, segurament bastantes més coses a millorar.  Nosaltres ens remetem a 
coses que hem dit mil vegades, que és que aquestes coses tan rellevants, crec que amb 
això sí que estarem d'acord amb el senyor alcalde; que sí, que és una cosa de calat, no?   
Que tothom està d'acord que les ordenances fiscals d'un municipi són prou rellevants.  
Doncs creiem que s'han de treballar abans i ja m'avanço a una possible resposta, que és 
que nosaltres també ho podríem saber.  Però és que nosaltres no sabem en quin moment us 
poseu a treballar-hi.  Qui està preparant les ordenances i sap quan les té, doncs té una idea 
de què vol fer i què no vol fer.  I nosaltres el que hem de fer és complementar.  Ha de ser 
l'equip de govern i no nosaltres, perquè, francament, no ho podem saber.  I nosaltres 
proposaríem això que es quedi sobre la taula aquest punt i que el puguem treballar bé.  
Sobretot pel tema de les brosses que, com bé comentava el senyor alcalde, és un tema molt 
rellevant. Un tema que en molts municipis estan fent pujades molt rellevants.  I és l'evidència 
que nosaltres tampoc no amagarem el cap sota l'ala, que no val la pena ara apujar un 1% i 
l'any que ve un 49, perquè així segurament serà pitjor per a tots.  Però les coses creiem que 
s'han de treballar i en temes tan rellevants, si el que es demana és que nosaltres també hi 
donem suport, creiem que hem de poder treballar bé.  Moltes gràcies. 
 
Alcalde: Si ja saps què t’he de contestar potser que no et contesti, ja estàs fent la pregunta i 
la contesta...  A veure, no podem deixar un tema d’aquests sobre la taula perquè és un tema 
de terminis.  Les ordenances s'aproven quan s'aproven perquè entrin en vigor l'1 de gener.  
Vull dir que aquest tema no el podem deixar sobre la taula.  Després podem parlar de molts 
temes rellevants, però aquí l'únic que estem dient és que tenim un rebut que li falta el 50% 
més per cobrir la despesa.  No hi ha més discussió perquè primera, si fóssim nosaltres que 
contractem el camió, que ho podríem fer molt millor.  Però és que no es coneix ni això.  A 
nosaltres ens arriba un rebut X i hem d'arribar a pagar aquest rebut X.  I ho fa la 
Mancomunitat.  Jo no posaré en discussió la feina que fa la Mancomunitat, que entenc que 
la deuen fer bé a nivell de costos.  Els costos són 100 i estem cobrint 50.  Aquests altres 50 
ens els volem menjar aquest any?  En volem menjar més aquest any, o no?  No hi ha gaire 
cosa a parlar o discutir, és assumir responsabilitats.  Per mi no hi ha massa cosa més.  Com 
sempre diem i veig que des del primer dia ho anem dient, és que hi ha d'haver diàleg, el 
diàleg és recíproc.  Les trucades van així.  Les ordenances sempre s'aproven a l'octubre, 
sempre s'aproven en aquest ple.  Tu portes molts anys de regidor, no em pots dir que no ho 
saps perquè no saps que ho estem treballant...  Les ordenances entenc que essent regidor 
de fa els anys que fa, les deus conèixer molt bé.  Entenc que les has de conèixer.  Una 
proposta d'ordenances ens la podries fer, cap problema.  Nosaltres podríem dialogar també, 
si.  La voluntat de diàleg hi ha de ser per les dues bandes.  Alguna qüestió? 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Si, ja que estem amb la brossa... 
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Alcalde: Bé, a aquesta de la brossa li he posat el punt d'atenció que podeu estar d'acord o 
no estar-hi d'acord, però penso que he estat molt honest explicant que a nosaltres ens costa 
molt fer aquesta pujada tan gran, que si volem assumir responsabilitats tots tirem més 
endavant i si no, ja ens ho trobarem. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Primer de tot agrair la informació del perquè de la 
pujada tant de la brossa com de l'aigua.  Està molt bé i podria ser per altres coses també, 
però està molt bé.  El tema és que si hem de fer aquesta pujada és perquè aquest cost de la 
brossa no l'estem assumint els propis usuaris.  I la pregunta és per què és tan deficitari?  Per 
què durant tots aquests anys... com hem estat pagant aquest cost de la brossa?  Hem estat 
pagant a costa d'algun altre servei, no?  A costa de l'IBI o dels impostos generals, no?  
Llavors, com és que això no ho hem fet abans?  Per què no ens hem anat acomodant a 
aquesta xifra i estem esperant aquí a un any o dos vista i ens posem a discutir si aquest 
increment del 50% el fem en un any o dos.  De fet, és més, s'extreu del text que, encara que 
es faci un 15% aquest any i un 15% l'any que ve, tampoc s'assumeix; ni amb un altre 15 
tampoc.  Llavors estem parlant d'un 50 que a més a més serà més d'un 50 del que s'extreu 
del text.  Llavors, quan s'acaba això?   
 
Alcalde: Quan cobreixes el 100%. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: D'acord.  Era una pregunta... 
 
Alcalde:  Retòrica, 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: La pregunta és què no hem fet fins ara, que ara 
haguem de pagar això de cop?  
 
Alcalde:  Si vols, t'ho explico.   
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Si vols, fem aquesta i després... 
 

Alcalde: Doncs fem aquesta que crec que és la que genera més i després seguim amb les 
altres.  A veure, per què no s'ha fet fins ara?  Entre d'altres coses perquè no hi havia una llei 
que ho obligava, d’acord?.  La llei ara està en vigor i obliga a fer-ho d'aquesta manera.  
Llavors els governs escullen en què es gasten els seus diners.  En el seu moment, com que 
no hi havia una llei que obligués, el govern municipal d'aquest Ajuntament i del 99% 
d'ajuntaments de Catalunya, de la comarca i d’on vulguis, et deien el rebut de la brossa si 
l’apugem fins als costos serà massa car per les famílies; una part la assumim l'Ajuntament.  
Això és el que fèiem la gran majoria d'ajuntaments.  També t'he de dir que quan nosaltres 
portàvem a plenari puges del 5% a les brosses, que podríem revisar anys anteriors, no 
teníem el suport de l'oposició.  També t'ho he de dir; i nosaltres les hem aportat aquestes 
puges i no som dels ajuntaments que no hem apujat, hem anat apujant les brosses cada 
any.  Ara, cada any apujàvem l’IPC, un 5%...  Em sembla que l'any passat vam apujar un 10.  
La memòria no és el més fort que tinc, però nosaltres sempre hem anat pujant perquè érem 
molt deficitaris. Tots hem volgut tenir deixalleria i l’hauríem d'utilitzar.  Si amb les brosses ho 
féssim millor, segurament el cost fora més barat.  La deixalleria la tenim, té un cost molt alt.  
Teníem queixes fa dos o tres anys enrere que alguna vegada es trobaven els contenidors, 
dic alguna vegada perquè alguna vegada; els contenidors de plàstic plens.  Hi havia queixes 
en aquest sentit, què vam fer?  Els contenidors de plàstic es passaven a recollir un cop cada 
quinze dies i ho vam augmentar a un cop cada setmana.  Això té un cost.  Donem un millor 
servei.  Això té un cost.  La majoria de municipis, tenim escandall i segur que el Martí a 
través dels seus companys de partit també els deu tenir, la majoria de municipis s'estan 
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situant amb el cost de la brossa per domicili per sobre dels 300 euros i anirem cap aquí.  O 
sigui, que hauríem de fer?  Doncs com que la llei no ens permet destinar diners de la bossa 
de l'Ajuntament a pagar això, hauríem de repercutir-ho tot.  Hauríem de cobrar per rebut 
domiciliari a la ratlla dels 300 o 325 euros i el rebut dels comerços també pujar-lo bastant.  
És així de simple.  Ara la llei ens obliga. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Però el cas és que els residus se'ns han estat menjant 
una part d'impostos que havien d'anar destinats a una altra banda i després també ja no 
només el cos, sinó aquest cos com el podem reduir?  O sigui, d'acord, generem brossa, 
generem residus i s'han de gestionar, però hem pensat en alguna solució per poder 
gestionar millor aquests residus? Veig que hi ha una part, una part del document on parla 
del porta a porta i parla fins i tot dels contenidors amb xip.  Això dels contenidors ja ho vam 
estar parlant fa més d'un any aquí.  No hem vist res, no sabem exactament res. 
 
Alcalde: No? Sí que ho sabem perquè ho vaig explicar jo el seu dia.  Nosaltres tenim derivat 
la recollida de brossa a la Mancomunitat Penedès-Garraf.  La Mancomunitat Penedès-Garraf 
està fent el concurs, que em sembla que ja l’han fet,  
 
Sr. Ortega, regidor de medi ambient i serveis municipals:  Ara l’han fet. 
 
Alcalde: I hauran de comprar els contenidors intel·ligents que toquin.  Quan ells ens ho 
subministrin començarem amb contenidors intel·ligents.  No penja de nosaltres. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Els contenidors qui els paga?  Nosaltres? 
 
Alcalde: Suposo que els pagarem a la Mancomunitat en còmodes terminis.  O sigui que 
també hauran de revertir en el rebut de la brossa.  
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Ho dic perquè això és el fet de “nunca acabar”. 
 
Alcalde: Bé, ens hem d'acostumar que la recollida de brossa que tenim a cada domicili no 
costa 200 euros, no és veritat.  Ens estàvem enganyant i acabarà costant això, els 300 o 
350 euros per assumir el cost que a dia d'avui té.  La part més important tampoc no és la 
recollida de la Mancomunitat, la part important és l’entrada a l'abocador.  La Generalitat 
penalitza molt l'entrada a abocador de residus que no estan ben seleccionats.  Ens cansem.  
L'any passat vam fer unes jornades educatives de com s'ha de recollir la brossa i serveixen 
pel que serveixen, però nosaltres n'hem fet de coses en aquest sentit.  Hem posat cartells a 
les brosses que hi ha deixalleria.  Cada dilluns, repeteixo, i ho dic, i ho vaig dir a totes les 
reunions de veïns; cada dilluns tenim la brigada al matí recollint porqueria del costat dels 
contenidors i aquí ens ha d'ajudar tothom, perquè nosaltres no tenim...  Surt aquest tema, 
no! posem càmeres.  Què tenim? 30 i escaig espais de contenidors? i posem 30 i escaig de 
càmeres? o no sé quants en tenim...  i entenc que entre tots hem de procurar que si el 
nostre veí fa les coses malament, dir-li.  I tenim molts veïns que no fan les coses prou bé en 
aquest sentit.  I això repercuteix que la recollida de brossa és més cara.  L'altre dia per un 
grup d’on visc jo vaig passar una foto d'una caixa de cartró immensa dins el contenidor verd i 
la vaig passar pel grup del barri.  Ens hem de conscienciar perquè és que és així.  El 
contenidor de cartró estava al costat i buit, però devia fer mandra plegar-lo.  No sé com dir-
ho...  Em vaig trobar oli cremat al costat del contenidor.  Coses d'aquestes, crec que les hem 
d'anar denunciant totes, perquè és que si no a tots ens costarà més diners. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Per canviar de tema, 
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Alcalde: Bé, seguim.  Aquesta ja n'hem parlat. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Clar, això dels serveis que dèiem que hem de ser 
autosuficients econòmicament, no sé en quants serveis passa més, però estem parlant, per 
exemple, que aquí s'esmenta l'aigua, no?.  Aquí s'esmenta l'aigua... 
 
Secretària: Que hi ha un dèficit de 24.000 i escaig euros  
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Exactament.  
 
Secretària: La pàgina 8. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: I passa exactament el mateix, no?  Hi ha un dèficit de 
24.000 euros.  Pel que es veu, l'any que ve encara serà més alt, no?  I apugem l'aigua un 
5%.  I l'any passat ja no ho puc afirmar, no recordo ara l'any passat quant la vam apujar, 
però estem apujant un 5%.  No sé si aquesta puja del 5%, també hauríem de fer el mateix, 
no?  L'hem d'aplicar més alta?  Perquè com estem pagant aquest dèficit de cost de l'aigua? 
L’estem pagant a través d'una altra cosa i a més a més ens apugem l'aigua.  Però a més a 
més, no hi ha inversions, no?  Hi ha 4.300 euros només d'inversió.  Llavors està bé pagar 
més per l'aigua perquè és un servei i és un servei que funciona relativament bé.  No obstant, 
no hi ha inversions. Sabem que hi ha...intuïm que hi ha una... com diríem? Bé, que llencem 
aigua, parlant en plata, bàsicament perquè hi ha una part de la factura que diu 
“Autoliquidació del cànon d'aigua sobre el volum no lliurat a l'any 2023” per valor de quasi 
4.600 euros.  Vol dir que és una aigua que no hem facturat, no?  Vol dir que l'estem perdent.   
I això em remeto a la pregunta que ja vam passar per escrit i que vam estar demanant en 
vàries ocasions, que no sabem o almenys no se'ns ha dit, després d'haver-ho demanat, de 
quin és aquesta aigua; amb un valor de tres anys, quina és aquesta aigua que estem 
llençant?  Per tant, què vull dir?  Que apujar un 5% sí, però nosaltres no podem valorar si 
aquest 5% és correcte o no és correcte perquè no hi ha inversions.  No sabem quin volum 
d'aigua estem llençant, si aquest volum d'aigua ha anat a més, ha anat a menys i aquest 
volum d'aigua llençat consumeix una energia que és la part més alta de la factura, que és un 
valor de 65.000 euros.  Crec que se m'entén. 
 
Alcalde: Se t'entén, no tot el que dius... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Queda una mica dispers.  El que vull dir és que pujar 
l'aigua sí, un 5%, però no és suficient. Continua essent deficitària i no tenim inversions i no 
sabem el que llencem. 
 
Alcalde: Comencem amb el “no tenim inversions”.  Això no és veritat.  
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No s’exposen aquí. 
 
Alcalde: No, evidentment, aquí no hi són, però les inversions que s'han fet aquest any en 
aigua les podem valorar.  Jo ara evidentment no les tinc. 
 
Secretària: Està parlant de les dades del 2023 perquè aquestes dades que estàs mirant són 
2023. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Però no hi són reflectides. 
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Alcalde: D'inversions n'hi ha i d’importants. De fet, n'hi ha una per l'any que ve de 280.000 
euros, a través d'una subvenció de Generalitat, que se'ns va concedir.  Aquest any hem fet 
inversió a les xarxes d'aigua, hem fet trams nous.  Cada any hi ha inversions en aigua.  No 
et diré exactament la quantitat perquè no la sé, però és una de les coses que cuidem, i molt.  
Per què hi ha una puja aquest any?  Per dues qüestions.  Una, perquè tenim un petit dèficit 
de 20.000 i escaig euros, i dues perquè tenim un operari més, per sort, per donar una millor 
gestió.  Perquè abans teníem només un operari destinat a l'aigua, ara en tenim dos.  Això vol 
dir que hi haurà el salari d'aquest segon operari, que tindrà un cost més alt, que això 
repercutirà en el servei, però esperem que repercuteixi en positiu.  Val a dir que el fet que no 
hi hagi inversions de vegades també pot dir que en la despesa corrent hi ha moltes tasques 
de l'aigua que ens les fem nosaltres, i que no ens les fa una tercera empresa; canvis de 
canonada... gestió diària de l'aigua.  I aquest 5% el que busca és l'equilibri.  Jo no sé ara 
exactament quin serà el consum de l'aigua l'any 2025, però anem cap a l'equilibri.  Si no 
volguéssim apujar res, sí que diríem mira, anem tirant i no apugem res... No, no, sí que 
apugem, apugem més de l'IPC, perquè volem aquest equilibri.  El tema de què ens heu 
preguntat i que estava en una pregunta, ho anava a contestar al final del Ple, però ja la 
contesto ara.  El rendiment de xarxa que tenim a Font-rubí està pel 63, 64%.   Pel municipi 
que tenim, no n'estic evidentment content perquè voldria que estigués al 90 i escaig, però 
està molt per la mitjana.  El consum per habitant, estem complint totes les normatives.  En 
uns anys com aquests que hem passat de sequera, que no cal que preguntem als municipis 
veïns com els han passat...  Nosaltres no hi ha hagut cap problema de subministrament 
d'aigua a cap lloc.  Vull dir que també alguna cosa es deu haver fet bé històricament, i ara; 
perquè això no és feina d'un dia.  Penso que la gestió de l'aigua s'està portant bé.  S'està 
cobrant uns rebuts molt barats.  És així.  No volem pressionar amb el consum d'aigua, però 
sí anem pel que deies tu, per l'equilibri del servei, per posar un exemple, a la llar d'infants 
cada nano hauria de pagar 2.000 euros al mes i no exagero gens.  A la llar d'infants hi tenim 
un dèficit de més de 50.000 euros que surten de la butxaca de l'Ajuntament.  Com el dèficit 
de l'aigua, d'on surt? de la butxaca de l'Ajuntament.  Si sortís una llei que ens digués la taxa 
de la llar d'infants s'ha de cobrir amb els costos de la llar d'infants, doncs el rebut... no sé si 
amb 2.000 euros en sortiríem, cada infant.  O sigui que hi ha diverses taxes d'aquestes que 
és evident que no pots anar a cobrir el cost del servei, perquè no pots anar-hi perquè és 
inviable, i que vols mantenir el servei.  Amb el tema de l'aigua, l'aigua és un bé essencial.  
Mai hem anat a guanyar-hi diners, per dir-ho malament i en plata.  Hem anat a tenir un cost 
assequible per a les famílies, no té més, però sí que la intenció ja es veu perquè cada any 
hem anat pujant l'aigua.  La intenció és arribar a l'equilibri del servei.  Després, parlàvem 
“d'aquesta aigua es perd”.  Això també ho vull matisar.  Tenim detectats diversos problemes 
que té la xarxa d'aigua.  Un, i que ja tenim recursos econòmics demanats per poder-ho fer, 
és que els comptadors que tenim tenen 20 anys.  I els comptadors que tenen 20 anys 
segurament no compten amb exactitud amb la que haurien de comptar.  Llavors pot ser que 
els comptadors comptin una mica menys del que toca, perquè els comptadors és una 
maquineta que porta unes hèlices i que va girant.  Aquestes es gasten.  Si gastes poca 
aigua pot ser que l’hèlice giri poc.  Com tot en aquesta vida, tot s'ha de renovar i els 
comptadors també s'han de renovar.  I jo porto al cap de renovar tots els comptadors.  
També hi ha part d'aigua que s'escapa, que no s'escapa, que se'n va i no passa pel 
comptador.  També hi és.  No em fa res admetre-ho.  I que és de difícil detecció per part 
nostra.  Nosaltres ja fem el que toca, però ens hem trobat de tot.  Ens hem trobat 
comptadors amb un imant a sobre, ens hem trobat coses que tampoc cal explicar amb 
detall...  Vull dir que no tot és aigua que es perd.  Evidentment se’n perd, però les 
canonades d'aigua que tenim en aquest municipi, des de Font-rubí fins a Sabanell, tot amb 
canonades d'aigua; i amb canonades antigues... n'hem anat canviant moltes, en seguim 
canviant, seguirem invertint en la xarxa d'aigua.  Ara us deia que hi ha una inversió molt 
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important per l'any que ve.  Tot el centre d'aquí Guardiola es canviarà amb l'avinguda nova 
que es farà.  El carrer que va cap a la Carrerada també es canvia tot.  Al carrer que va cap 
baix a Santa Maria ja s'ha canviat tot un tram i es canviarà tot l'altre tram, també serà nou, 
però hem de ser conscients del municipi que tenim i anem a fer-ho bé, però amb les 
problemàtiques que hi ha.  I el cost, el que sí que no vull deixar cap dubte és que anem a 
l'equilibri.  I l'equilibri, doncs bé, si l'any que ve tenim un dèficit d'aquest servei de 15 o 20 mil 
euros, no serà greu, el recuperarem aviat.  El dèficit de les brosses és molt més gran i es 
multiplica molt més per la taxa del cànon.  Però com us deia, hi ha altres... i poso la llar 
d'infants però et puc posar a la piscina també.  Sí, aquí al Ple acordem que la piscina s'ha de 
pagar amb el que... de gent que va a la piscina, a la piscina no hi anirà ningú, perquè el 
dèficit que tenim amb la piscina és espectacular.  Però són serveis que considerem bàsics i 
que s'han de donar.  I aquest dèficit s'ha de cobrir d'alguna manera.  M'estenc molt intentant 
explicar-ho perquè s'entengui. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: L’únic que quan estem parlant d'un servei de l'aigua, si 
poséssim que fos un servei privatitzat segurament pagaríem més, però també podríem... (No 
parlo de privatitzar, però vull fer una comparativa).  Si fos un servei privatitzat segurament 
podríem dissenyar unes inversions, podríem dissenyar unes reformes, podríem dissenyar 
unes millores de tota la xarxa...  Com que aquest servei és públic em dona la sensació, i 
segurament em corregiràs, que el que fem és una reparació.  Sempre la reparació, sempre 
la reparació... però en canvi no dóna la sensació que estiguem fent una inversió de cara a 
una millora global de tota la xarxa.  No sé si des del bombeig, no sé si des del manteniment 
de la pròpia canonada, si els comptadors, si més no, no dóna la sensació... I no és que 
m'agradi pagar més per les coses, però potser en aquest cas sí que estem pagant una quota 
que potser és una mica justa pel servei que potser pretenem tenir.  I això no ha d'anar a 
càrrec d'altres impostos de l'Ajuntament sinó que ha de ser un servei que més o menys ha 
d'atendre el propi cànon de l'aigua.  Bé, aquesta és la reflexió. 
 
Alcalde: Bé, jo amb això discrepo, ja ho saps. Jo quan vaig arribar a l'Ajuntament em vaig 
trobar un servei privatitzat de l'aigua.  I segurament si s'hagués mantingut aquest servei ara 
estaríem pagant el doble. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Insisteixo que no parlo de privatitzar, solament faig una 
comparativa d’un tipus de servei o un altre tipus de servei. 
 
Alcalde: I no per un millor servei, eh?.  També ho dic perquè, com que ho he viscut, sé de 
què va.  Si d'alguna cosa estic que ha fet aquest equip de govern en aquest Ajuntament és 
de recuperar el servei de l'aigua i portar-lo com el portem.  Perquè després hi ha altres 
interessos i podria explicar-te molt perquè és un tema que ja sabeu que m'agrada molt i que 
penso que s'ha fet prou bé.  I no anem a reparar, evidentment anem a reparar, està clar... 
Però projecció a futur de coses n'hi ha i per sort aquesta legislatura hi ha diners.  I se'n fan i 
se'n faran, i se'n faran de grosses.  I ja ho he dit, he parlat de 280.000 euros, vull dir que no 
és poca cosa. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Una cosa molt ràpida si em permeteu.  En primer lloc, ja sé que no 
has dit això, però per si de cas queda el dubte, nosaltres estem totalment en contra de la 
privatització del servei d'aigua.  Que ja sabem que no has dit això, però per si de cas.  I no 
estem gens d'acord amb que si ho gestionés una empresa privada això funcionés millor, ans 
al contrari. 
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Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Jo no he dit això, només estic fent la comparativa, però 
ara ja m’he posat en un “fregao”.  Només estic dient la comparativa d'una gestió “privada”, 
que no vol dir que hagi de ser la privada, versus la gestió que s'està fent ara.  El que estic 
parlant és, i ara em posaré en un altre “fregao”, però amb la professionalització, i ja sé que 
m’ho retrauràs; amb la professionalització d'un servei, amb un pla de millora i un pla de 
reforma. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Jo crec que ho podem fer igualment fent-ho amb “públic”, em 
referia a això. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: És el que sempre hem defensat. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Estem d'acord, estem d'acord.  En tot cas, 
 
Alcalde: Podeu no estar-hi, eh?  Tampoc passa res. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Quan estem d’acord ho estem, i quan no; no.  A vegades també 
estic d'acord amb vosaltres.  En tot cas, nosaltres creiem que el que hem de fer és 
evidentment seguir-ho fent públic, que ja sé que no estàs dient el contrari, però fer un pla 
d'inversions que puguem treballar tots conjuntament i d'aquesta manera que no hi hagi 
aquest dubte.  Però nosaltres creiem això, que al contrari, que la millor solució és que ho  
seguim fent com a públic.  Jo també ho recordo i m'ho han explicat, perquè una part no la 
recordo molt bé perquè era petitó, però que quan ho portava Cassa diguéssim que el preu 
era el que era, i la inversió no és que fos especialment bona. I també si mirem altres 
ajuntaments que ho tenen privatitzat, veus que les companyies d'aigua privades guanyen 
molts diners, però el servei no és que sigui gaire millor.  Nosaltres això creiem que hem de 
seguir així i el que hem de fer és fer més inversió, si cal.  I també creiem, abans de sortir una 
mica el tema, que tot i que ja sé que la llei diu que s'ha de tendir a l'equilibri entre despeses i 
ingressos, nosaltres també ho considerem i ho hem defensat durant molt de temps, i 
seguirem així, que tot i que s'ha de tendir, també s'ha de tenir en compte que algunes coses 
no passa res si es perden diners.  És a dir, per posar un exemple, correus perd diners i em 
sembla bé, perquè per això arriba aquí a Font-rubí, segurament.  Igual amb el servei de 
brosses.  Ara hi ha una llei que ens obliga, doncs no hi ha més volta de full, però nosaltres 
considerem que el nostre municipi té unes característiques molt especials, és que literalment 
hi ha illes de Barcelona que hi viu més gent que al nostre municipi.  És evident que sortirà 
més car perquè el camió ha de voltar molt més.  Nosaltres creiem que l’ajuntament el què ha 
de fer és garantir un bon servei i que no el poden assumir els veïns, que per això també 
paguem impostos indirectes, que el que hem de fer, i nosaltres creiem que ho hem de seguir 
fent, és això, seguir sufragant els costos que els veïns no han de poder assumir.  Per 
nosaltres el problema, i això no ho podem canviar aquí, és la llei; que segurament la  gent 
que l'ha votat, que l'ha preparat i tot això, no ha tingut en compte que als municipis petits no 
és tan fàcil fer que l'equilibri de brossa funcioni.  No perquè no reciclem més o menys, sinó 
perquè hi ha casuístiques igual en el tema de la xarxa d'aigua, és a dir, per nosaltres el 
servei d’aigua és deficitari i no passa res que ho sigui.  És a dir, evidentment hem de fer 
molta més inversió del que podrem recuperar, perquè tenim molts quilòmetres de tub i molt 
pocs abonats.  I això seguirà sent així i per molt de temps nosaltres hem de seguir-ho fent.  I 
ara, per canviar una mica de tema, hi ha dues coses que comentàvem abans, també hem dit 
que el nostre grup anteriorment havia votat en contra d’apujades, i ho seguiríem fent, no hi 
ha cap tipus de problema.  Perquè pel percentatge consideràvem que l'Ajuntament el que 
havia de fer era assumir més cost perquè pensàvem que era així.  Podem no estar d'acord, 
no passa res.  I també altres vegades que consideràvem que les ordenances s'havien de fer 
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d'una altra manera.  I finalment, com que heu estat una bona estona parlant he tingut temps 
de buscar-ho.  En el tema de les ordenances fiscals que ja m'avanço, perquè ja sé que cada 
vegada que en parlem ens passa el mateix, que és que nosaltres demanem que se'ns tingui 
en compte, es respon que bé, que ho demanem i que diguem.  I ho tornem a dir aquest any, 
però ja ho vam dir també l'any passat, ja amb el grup d'Ara Font-rubí aquí representat, que 
vaja, us demanàvem que el següent any, quan comencéssiu a parlar, ens aviséssiu per 
poder-hi participar.  No passa res, aquest cop no ha pogut ser.  Esperem que la següent 
vegada sí que pugui ser.  Ja ens avancem també, quan es fan els pressupostos ens 
agradaria molt poder-hi participar.  I també, com abans has dit Xavi, que jo ja tenia molta 
experiència, cosa que és certa, també tinc molta experiència, no en aquest mandat, és cert, 
però sí en anteriors, de demanar de participar i que la resposta fos “encara no ho tenim 
preparat”.  Llavors clar, jo sí que sé que ho fareu a l'octubre, el que no sé és quin dia. 
Llavors aquí una mica el que nosaltres us demanem és que vosaltres tingueu una primera 
proposta, que ens ho feu saber per nosaltres poder-hi participar.  Ja sigui d'ordenances, ja 
sigui de pressupostos...  Ordenances ja crec que haurà de ser l'any que ve.  Però 
pressupostos que encara ens falta per preparar-los, doncs si ja estan preparats podem 
quedar passat demà i si no, doncs quan tingueu una primera proposta ens apuntem. 
 
Alcalde: Mira, amb ordenances si l'any que ve al setembre...  Ordenances són 1, 2, 3, 4, 5 
fins a 20.  Me les agafes i em dius “mira, aquesta la deixaria igual, aquesta faria això, 
aquesta faria allò...”, comencem a parlar.  Perquè la nostra proposta és aquesta. Estem 
oberts a un altra.  Pressupostos si que potser és molt més complex, però ordenances no és 
tan complex.  Mira, brosses; nosaltres el rebut que volem fer l'any que ve és baixar-lo un 
50%.  Poseu-ho per escrit i ho poseu aquí i ho parlarem.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Perfecte, fem això.  
 
Alcalde: Cap problema.  És que quan dic que estem oberts, és que estem oberts.  I quan dic 
el diàleg és així, doncs és així.  És d'anada i de tornada.  Bé, em sembla que la secretària 
ens picarà al cap... 
 

Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí:  Encara tenim un altre tema. 
 
Alcalde: D'acord.  Doncs vinga, seguim. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Deia que per una banda estàvem parlant d’aquests 
serveis deficitaris però després estàvem parlant que l'IBI l'estem apujant, abans deies entre 
un 4 i un 5%, nosaltres ho hem calculat: un 4,84%.  Però és que l'any passat ja el vam 
apujar un 5%, mentre que l'IPC l'any passat estava sobre el 3,1% respecte al 2023 i aquest 
any l'IPC acumulat el 2024 estem a 1,5%, vol dir que estem apujant l'IBI per sobre de l'IPC.  
Llavors, clar, per una banda estem parlant que som deficitaris amb uns serveis que des del 
meu punt de vista, s'haurien de mantenir per ells mateixos.  I entenc ja el que hem parlat.  
Però per altra banda, estem pujant l'IBI, no?  I al final aquí estem agafant uns calers que 
estem portant cap a una altra banda.  Llavors potser hauríem de separar els cistells.  Per 
l'aigua, intentem que cada vegada se'n vagi més “acorde” i l'IBI l'anem mantenint una mica 
segons l'IPC.  Això també va bé a les llars, no?  Ho estem pagant entre tots al final. 
 
Alcalde: Però l'IBI és un impost més equitatiu que l'altre que estàs dient per una raó molt 
simple, perquè l'IBI qui paga més és qui més té.  L'aigua en consumeix tothom.  I l'IBI qui 
paga més o qui suporta més aquesta pujada és qui té una propietat amb un valor més alt.  
Vull dir que penso que és un impost bastant més socialment acceptable. 
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Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Sobre les propietats que dius hi ha el rural, que només 
l’apugem un 3. 
 
Alcalde: Però perquè si ens fixem... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: I aquests són grans propietaris, precisament.  La 
tendència una mica és a més gran propietari que no pas un habitatge. 
 
Alcalde: Jo no diria això.  Les propietats rurals, des de la revisió que vam tenir del cadastre 
de les masies en un lloc rural, el cost ja és bastant alt.  Nosaltres, quan fem aquests 
números el que fem és mirar a municipis veïns, mirar. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No dic de pujar més l'agrari.  Dic d’apujar l'IBI en funció 
de l'IPC, bàsicament.  Una mica més “acorde”. 
 
Alcalde: Si, però l'Ajuntament més o menys s'ha de mantenir.  Abans hem explicat molt bé, 
que de vegades, per mantenir la llar d'infants hem de tenir algun altre lloc que tinguem 
diners, perquè si no, no podem mantenir la llar d'infants o la piscina.  I els diners en aquest 
ajuntament surten de l'IBI.  Per sort tenim un municipi, que tots volem, que no té polígons 
industrials, que no té grans empreses... que té una qualitat de vida molt important.  Això té 
un cost.  I el cost és que no tenim cap indústria.  Tenim dues indústries grans, prou.  No 
tenim cap polígon, no tenim res.  Mantenir el municipi val diners.  Hem de fer parcs, hem de 
fer coses... Nosaltres intentem quadrar els números.  Si veiéssim que el nostre IBI respecte 
Sant Martí o respecte Avinyonet o respecte Castellví de la Marca estigués desfasat, diria 
home no, que ens n'anem per les branques.  No ens n'hi anem, us ho garanteixo perquè 
aquesta feina està feta.  Podríem passar altres rebuts d'Ibi d'altres llocs, el que passa és que  
l'IBI és molt difícil de comparar, perquè te n'has d'anar al valor cadastral, depèn de quan 
tens la revisió cadastral tens un valor més alt o més baix i te n'has d'anar al coeficient que 
nosaltres aprovem.  Nosaltres aquí aprovem un coeficient només.  I llavors veus quina puja 
és.  Jo he dit 04/05.  Deus haver calculat amb alguna propietat i et surt això.  Més o menys 
és això, però no crec que sigui una puja desorbitada i va en la línia que aquest equip de 
govern ha fet sempre.  Dada any apujar una miqueta perquè no ens trobem amb un ensurt 
com ens estem trobant ara amb les brosses.  Va en aquesta línia.  Els cotxes, no el toquem. 
Hi ha moltes altres taxes que no les toquem, però hem de quadrar els números.  No sé si hi 
ha més qüestions? No?  Ho deixaríem aquí el debat sobre les taxes?  Ni que ni que us 
abstingueu o voteu en contra de les taxes, trobaríeu bé que les brosses tirem més amunt, o 
no?  Només és una pregunta molt simple.  Si la voleu contestar la contesteu, si no, no.  Així 
de clar i català. Una abstenció a la resposta també l’accepto.  És perquè l'any que ve no ens 
trobem un ensurt tan gran.  Nosaltres, com a equip de govern, estem disposats a assumir 
una puja d'un 0'25.  
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Jo personalment i crec que parlo en nom del grup, ens 
agrada la sostenibilitat en tots els sentits i la sostenibilitat econòmica és molt important.  El 
que passa és que el servei ha d'estar en concordança amb tot això i és el que reclamem.  
L'abstenció, serà una abstenció perquè crec que dintre el punt 8 hi entren moltes coses i no 
és per les brosses, sinó pel conjunt, i tindrem una abstenció.  El punt que et refereixes de les 
brosses penso que sí, que és adequat.  Però, és clar, el servei ha d'anar “acorde”.  Buscar la 
sostenibilitat és el que he intentat expressar una mica amb tot el que he anat dient sobre 
aquest punt.  
 
Alcalde:  Molt bé.  I per part d'Esquerra voleu respondre aquesta pregunta? 
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Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Per part d’Ara Font-rubí, si, responem la pregunta.  Ja ho hem dit 
al principi, que consideràvem que el que calia si s’havia de fer un tema així, que nosaltres 
hem treballat amb el nostre grup un 15, i ara la proposta és canviar-ho, seria deixar-ho sobre 
la taula i en un altre ple aprovar-ho; ja que entenc pel que comentes, que no és la intenció... 
 
Alcalde: No podem fer-ho.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Si que es pot fer, però... 
 
Alcalde: No perquè no arribem a temps i ho saps perfectament.  Les ordenances han d'estar 
en vigor a 1 de gener.  Hi ha tota una sèrie de terminis, però és igual, 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Nosaltres considerem que això s’hagués hagut de treballar més bé 
i que no s'ha fet.  I per tant, ara aquí en calent, sense poder treballar amb la nostra gent ni 
poder treballar-ho més, no podem prendre una decisió. 
 
Alcalde: Molt bé.  Votem ordenances i des de l'equip de govern demanem que pugi un 0'25.  
Podem fer-ho això? 
 
Secretària: Vosaltres ara, en comptes d'aquestes imports, el que voleu és que en comptes 
del 15 brosses 25, si ho aproveu, és com una negociació vosaltres mateixos.  Jo llavors el 
que hauré de fer és actualitzar-ho.  De poder-se fer formalment, el Ple és sobirà per decidir 
què voleu pujar.  Podeu portar, ja ho sabeu, igual que esmeneu una proposta, podeu 
esmenar una moció.  Ara, els informes estan fets amb el que tenim.  Amb la proposta que 
vau dir en el moment que el vau dir. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Sobre això del 25%, quan jo vaig a un lloc i em toca 
pagar, pagar per pagar, no.  O sigui, pago més per tenir alguna cosa més a canvi.  En 
aquest cas crec que hi ha d'haver un estalvi en alguna cosa.  O sigui, no pot ser que 
acceptem la factura de la Mancomunitat i no fem res més.  O sigui, hem d'anar a lluitar 
perquè aquesta factura de la Mancomunitat sigui més baixa per no haver de pagar tant.  
Llavors jo crec que hem de lluitar, això.  Bé sigui amb els contenidors, bé sigui amb el porta 
a porta, bé sigui de la manera que sigui; però aquesta despesa...  No dic de reduir-la, però 
aquesta despesa s'ha de bloquejar, o sigui, no pot anar a més.  No podem anar pujant, pum, 
pum, pum... 
 
Alcalde: L'única manera que tenim de minimitzar aquesta despesa és que hi hagi més 
conscienciació i que es faci millor.  No hi ha més.  No hi ha més que aquesta perquè els 
contenidors ens vindran quan ens vindran, i la recollida ens la fa la Mancomunitat i ens la 
farà la Mancomunitat amb els seus costos.  Nosaltres, a la Mancomunitat pesem com un 
municipi de 1.500 habitants.  Tenim una persona a la Mancomunitat, que és el Lluis.  El 
funcionament de la Mancomunitat no el canviarem, que entenc que si no és aquest 
funcionament serà un altre.  I l'única gestió que hi podria arribar a haver és que féssim un 
concurs propi per recollir les brosses nosaltres, cosa totalment inviable amb el municipi que 
tenim.  Llavors hi ha altres serveis on podem destinar-hi i esforços i el que vulguis.  En 
brosses l'únic en què podem destinar esforços és que els contenidors estiguin més bé, més 
nets.  Això és el que nosaltres podem fer.  En quant als costos, no hi ha més. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Es que la sensació que m'emporto és una mica de 
pragmatisme.  Bé, anem a pagar, que s'ho emportin i no dóna la sensació de res més.  
Disculpa, no us ho prengueu malament.   
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Alcalde: No, no ens ho prenem malament. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No em dóna la sensació de res més.  De dir ostres, ara 
ens apugen un 50%... Caram!, Hem de fer alguna cosa perquè això no vagi a més. 
 
Alcalde: Sí, però jo el que demanaria és que entenguis com funciona la brossa.  O sigui, a 
nosaltres els costos de la deixalleria ens els diu l'Ajuntament de Vilobí.  Hi ha un conveni 
signat amb l'Ajuntament de Vilobí que ens diu “per habitants et toca pagar tant i a l’altre li 
toca pagar tant”.  Els costos aquests que diem de brossa, això que dic jo que la brigada 
cada dilluns al matí ha de passar per tots els contenidors, no hi són sumats.  Aquests no hi 
són.  També els hi podríem sumar perquè és un matí de brigada.  Vull dir que el que he 
intentat jo és que ens conscienciem tots d'això.  Al Ple hem portat un 15%.  Pugem un 15%, 
cap problema, no discutirem més.  Però he intentat que tots ens conscienciem que això va 
cap aquí.  No perquè m'agradi, perquè no m'agrada gens.  No perquè ens agradi a l’equip de 
govern, perquè no ens agrada gens.  Però perquè hi ha una llei que mana que hem d'anar 
cap aquí.  Aquest any ho deixem així i l'any que ve ja veurem el que ens trobarem. 
 
Sra. Laura Gili, primera tinent d’Alcalde: Estaria bé potser que expliquessis el perquè de la 
llei, que ho ens vas explicar a l'equip de govern, d'aquells paràmetres que van donar del que 
invertien les famílies i el que s'invertia en Brossa.   Potser seria una manera d'entendre-ho. 
 
Alcalde: Una de les explicacions que et donen amb això és que si et fan una escala dels tres 
o quatre serveis bàsics de casa teva, quant pagues per la llum a casa teva cada mes, quant 
pagues per l'aigua cada mes, quan pagues per telèfon cada mes, quan pagues per la brossa 
cada mes.  O sigui que el cost, ara m'estic posant a l'engròs, que el cost de la brossa per 
una família cada dia sigui un euro, ho trobem exagerat?  Ens n’aniríem a un rebut de 365 
euros.  Quan de telèfon estem pagant cada mes a cada habitatge, entre el telèfon fix o el del 
fill o del germà i el de no sé què, en paguem 40 vegades més.  I la brossa no.  És un servei 
bàsic que per 50 cèntims cada dia ens treuen tota la brossa.  Jo crec que aquí el problema 
està en l'educació que hem tingut fins ara, amb la manera en que s'ha portat fins ara.  Hi ha 
paràmetres que tu deies, i els entenc des d'un punt de vista empresarial, “hem de pagar més 
volem millor servei”, d'acord.  Però és que l'entrada a abocador, les tones que fem aquí a 
Font-rubí de brossa, quan se'n van a l'abocador, hi ha un senyor que et diu: “15 euros per 
tona i l'any que ve costarà 20”.  I l'única manera que tens d’estalviar-te això és que aquelles 
tones que van al verd vagin escampades al vidre, al cartró, aquí i allà.  És l'única manera en 
què reduiràs la quota d'entrada d'abocador, que és la quota que ens ofega.  És així.  No ho 
canviarem i som un municipi, que segurament estareu d'acord amb mi, que fer el porta a 
porta si no és inviable, s'acosta molt a que sigui inviable, perquè si necessitem anar 3 dies 
amb el camió a totes les masies de Font-rubí...  Si ara el cost és alt, no cal que parlem com 
serà. A veure si els contenidors intel·ligents ho ordenen una miqueta, però aquí és 
conscienciació, conscienciació i conscienciació.  Fa molts anys que ho toquem això, ens ho 
han dit del dret i del revés i no hi ha més.  No hi ha, no hi ha més.  Reitero, i sóc molt pesat.  
Si ho féssim nosaltres, com estem fent l'aigua. Ho fem amb transport propi, ho fem i dius 
home, millorem.  Fem-ho d'una altra manera, però és que no ho fem nosaltres.  Nosaltres 
contractem a una associació de municipis que és la Mancomunitat Penedès-Garraf que ens 
faci aquesta feina i aquesta associació de municipis aprova unes taxes i ens generen 
aquestes taxes.  És així. 
 
Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: També és veritat que tenim exemples d'altres 
ajuntaments que vist que ara ens ha vingut una llei imposada i que no tenim altre remei que 
apujar la taxa de brossa, han congelat la resta d'impostos.  Entenem que l'Ajuntament ha de 
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subsistir.  Però és clar, ara de cop i volta, per una cosa que no s'ha fet bé anys enrere, el 
que no podem fer és apujar l'IBI un 5% i les brosses un 25 i anar sumant, perquè al final a 
les famílies els sous no pugen i anem molt ofegats.  Al final l'IPC per exemple, crec que és 
una cosa que no s'hauria de pujar aquest any.  No acabo d'entendre el perquè s'ha apujat.  
Sabem que tenim un 15% de brosses.  Altres ajuntaments han congelat tots els impostos 
exceptuant les brosses perquè bé, els hi ha imposat, però... 
 
Alcalde: I han apujat les brosses un 150. 
 
Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: Bé si, i Sant Sadurní un 67, i Calafell...  Sí, podem 
parlar de números, però al final són municipis molt més grans. 
 
Alcalde: Sí, sí, però reitero, som el municipi que som, no tenim cap tipus d'indústria i tenim 
els ingressos que tenim; i comparem les quotes d'Ibi que paguem aquí amb els municipis 
veïns i sabrem si estem desfasats o no.  Jo crec que no.  No és cap problema buscar els 
rebuts que tinguem en un municipi veí.  Sabrem si anem molt per dalt i crec que no.  És molt 
llaminer dir “s'apuja tot una animalada”.  Anem a mirar què paguem i veiem què paguen els 
altres llocs.  Bé, penso que el debat ha sigut prou ric.  Anem a la votació del punt número 7.  
El deixem tal com està.  Deixem-ho tot tal com està i ja veurem. 
 
Secretària: L'any que ve. 
 
Alcalde: L'any que ve veurem com ho gestionem.   
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la proposta a votació. 
 
Subjecta la proposta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 5 (cinc) vots 
dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí – CM, 1 (una) abstenció del 
regidor Sr. Galimany d’Endavant Font-rubí – IDC, i 3 (tres) vots en contra provinents 
dels 2 (dos) regidors d’Ara Font-rubí – AM i de la regidora Sra. Rodríguez d’Endavant 
Font-rubí – IDC.  Per tant, la proposta s’aprova per majoria absoluta dels regidors 
assistents. 
 
 
PUNT VUITÈ.- PROPOSTA D’APROVACIÓ INICIAL DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ 
DE CRÈDITS NÚM. 06/2024 DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT DE FONT-RUBÍ, 
EN LA MODALITAT DE CRÈDITS EXTRAORDINARIS I SUPLEMENTS DE CRÈDIT 
FINANÇATS AMB ROMANENT TRESORERIA, EXP. 2024_869.  
 
La proposta que es sotmet a la consideració del Ple és la que tot seguit es transcriu: 
            
“Davant l’existència de despeses que no es poden demorar fins a l’exercici següent per a les 
quals el crèdit consignat en el vigent pressupost de la Corporació és insuficient i no 
ampliable; i d’altres per a les quals no existeixen crèdit en el present Pressupost de la 
Corporació. 
 
Atesa la Memòria de la Regidoria d’Hisenda de data 21 d’octubre de 2024 i vist l’informe de 
Secretaria intervenció de data 21 d’octubre de 2024. 
 
Atès el que preveuen els articles setè, vuitè i novè de les Bases d’execució del pressupost 
municipal per a l’exercici 2024, l'aprovació de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit per 
mitjà de romanent de tresoreria correspon al Ple de l'Ajuntament.  
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Vist l'expedient elaborat pels serveis econòmics municipals en relació a l’aprovació de 
l’expedient de la present modificació de crèdits en la modalitat crèdits extraordinaris i 
suplements de crèdit, finançats amb romanent de tresoreria. 
 
Per tot això, i de conformitat amb allò que disposa l’article 169, 170, 172 a 177 del Reial 
Decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, i l’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 06/2024 del 
Pressupost de la Corporació corresponent a l’exercici 2024, en la modalitat de crèdits 
extraordinaris per import de 20.900,00 euros i suplements de crèdit per import de 84.125,00 
euros, finançats a càrrec de romanent de tresoreria per import de 105.025,00 euros, d’acord 
amb el següent detall: 
 

1) Crèdits extraordinaris 
 

Partida 
habilitada 

Descripció Proposta 
d’alta  

941-35200 Interessos de demora, Generalitat de Catalunya 6.850,00 € 

323-62300 Instal·lació d’alarma a la Llar d’Infants 2.000,00 € 

161-62302 Adquisició d’un aparell variador i un autoanalitzador pou Can Manel 11.000,00 € 

323-62510 Adquisició d’una màquina assecadora per a la Llar d’Infants 400,00 € 

920-62511 Adquisició de màquines calculadores i plastificadora per a les oficines municipals 650,00 € 

TOTALS 20.900,00 € 
 
 

2) Suplements de crèdit 
 

Partida 

suplementada 

Descripció Consignació 
inicial 

Modificació Consignació 
definitiva 

920-12000 Retribucions bàsiques funcionaris grup A1 17.500,00 € 7.550,00 € 25.050,00 € 

920-12100 Complement de destí administració general 44.050,00 € 3.250,00 € 47.300,00 € 

920-12101 Complement específic administració general 38.900,00 € 2.000,00 € 40.900,00 € 

920-16000 Quotes seguretat social administració general 104.865,00 € 4.225,00 € 109.090,00 € 

1622-21000 Manteniment contenidors de brossa i espais 4.575,38 € 2.000,00 € 6.575,38 € 

454-21002 Arranjament de camins veïnals 10.000,00 € 4.000,00 € 14.000,00 € 

161-21011 Manteniment xarxa d’aigua potable 19.926,50 € 2.500,00 € 22.426,50 € 

164-21208 Manteniment cementiris 6.000,00 € 2.000,00 € 8.000,00 € 

342-21313 Manteniment instal·lacions esportives, pistes tennis i pàdel 6.000,00 € 2.500,00 € 8.500,00 € 

920-21500 Manteniment mobiliari i estris ajuntament i altres edificis 
municipals 

1.715,14 € 1.000,00 € 2.715,14, € 

330-22100 Energia elèctrica centre recreatiu 2.348,87 € 500,00 € 2.848,87 € 

342-22103 Combustible i carburant vestidors poliesportiu 1.000,00 € 500,00 € 1.500,00 € 

920-22103 Combustible i carburant ajuntament i vehicles municipals 7.282,47 € 1.000,00 € 8.282,47 € 

920-22104 Vestuari personal 2.500,00 € 500.00 € 3.000,00 € 

920-22115 Material divers per la brigada municipal 1.000,00 € 500,00 € 1.500,00 € 

161-22116 Material divers per la xarxa d’aigua potable 21.206,09 € 10.000,00 € 31.206,09 € 

920-22604 Despeses jurídiques i gestoria 30.000,00 € 3.000,00 € 33.000,00 € 

151-22706 Estudis i treballs tècnics 18.300,00 € 25.000,00 € 43.300,00 € 

311-22799 Desinfecció, control legionel·losi i benestar animal 18.375,55 € 2000,00 € 20.375.55 € 
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1621-25013 Ajuntament de Vilobí, gestió deixalleria 33.000,00 € 5.000,00 € 38.000,00 € 

231-26000 Prestació serveis socials Creu Roja i altres organismes o 
entitats 

10.000,00 € 4.000,00 € 14.000,00 € 

336-68900 Rehabilitació refugi antiaeri de Sabanell 40.150,30 € 1.100,00 € 41.250,30 € 

TOTALS 438.695,30 € 84.125,00  € 522.820,30 € 

 
FINANÇAMENT: 
   

• A càrrec del Romanent de Tresoreria:  
 

Partida Descripció Import 
87000 Romanent de tresoreria per a despeses generals 105.025,00 € 
TOTAL ROMANENT DE TRESORERIA 105.025,00 € 

 
SEGON.- Exposar al públic aquest acord i l’expedient durant quinze dies hàbils a comptar a 
partir del dia següent de la seva publicació, perquè es pugui consultar a les dependències 
de Secretaria i es puguin fer les reclamacions que es considerin convenients i publicar-ho al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.  
 
TERCER.- Indicar que si no es presentessin reclamacions, la modificació pressupostària es 
considerarà definitivament aprovada un cop transcorreguts els terminis esmentats, de 
conformitat al que preveuen els articles 169.1 i 177.2 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. Si es presentessin 
reclamacions s’hauran de resoldre en el termini d’un mes.  
 
QUART.- Un cop aprovat definitivament aquest acord, donar trasllat al departament 
d’intervenció per a la seva comptabilització i publicar-ho al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona.” 
La Secretària llegeix els acords i a continuació es duen a terme les següents intervencions: 
 
Alcalde: Molt bé.  Portem a aprovació aquesta modificació de pressupost.  Val a dir que 
quan s'acosta final d'any hi ha tota una sèrie de partides que s'han d'acabar d'ajustar.  Ja 
tenint els números de les despeses que hem tingut i dels ingressos.  I afegint coses 
importants, per fer un resum, després ja parlarem del que vosaltres cregueu més oportú.  
Aquí hi ha, com parlàvem, d'inversions amb xarxa d'aigua: adquisició d'un variador i auto 
analitzador al pou de Can Manel.  Això no és més que la tempesta que hi va haver fa un 
parell de setmanes, un llamp s'ho va carregar i vam haver de canviar-ho canviar.  També val 
a dir que aquests diners segurament no sortiran de la butxaca de l'Ajuntament, sinó que està 
assegurat i que l'assegurança ens ho pagarà, com moltes altres vegades.  També tenim 
retribucions de funcionaris A1.  Una modificació és perquè tenim contractat un TAG que ens 
està ajudant a nivell de secretaria.  Vaig a les coses més grans, per exemple la rehabilitació 
del refugi antiaeri de Sabanell.  Vam aconseguir una subvenció a través de la Diputació de 
Barcelona per rehabilitar el refugi de Sabanell amb un import de més de 40.000 euros.  Una 
qüestió que la veritat, ja tocava, i fa molta il·lusió.  Augmentem partides com la de la Creu 
Roja, per exemple, per Serveis socials, perquè no es pot deixar ningú enrere.  Als estudis i 
treballs tècnics fem una puja important, pel que us he dit, perquè per sort tenim un bon acord 
amb la Diputació de Barcelona, a través d’Impulsem Penedès rebem diners i hem de fer 
projectes.  Aquests projectes s'han de fer per poder executar l'obra.  Com us deia abans, hi 
ha el projecte de millora de la xarxa d'aigua.  Hi ha diversos projectes a la carpeta que s'han 
de tirar endavant, material per la xarxa d'aigua, que també es queda curt (10.000 més).  Bé, 
tota una sèrie de coses que si voleu entrar més al detall o si voleu preguntar, endavant. 
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Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Tenim una pregunta d'un dels temes comentats, en el crèdit 
extraordinari hi ha interessos de demora 6.850 euros.  Saber a què es corresponen aquests 
diners.  I després, també us anava a preguntar si pots concretar més el tema dels estudis 
tècnics, que puja 25.000 euros i que hi havia un projecte d'aigua, però has dit que en teniu 
més en cartera?  Saber quins més s'estan treballant perquè, francament, la pujada és 
bastant rellevant.  I també com és que ho fem?  Entenc que això és perquè externalitzem el 
projecte i no el fem amb personal de l'Ajuntament, és correcte?  La nostra pregunta és amb 
qui l’externalitzem, perquè crec recordar que el Consell Comarcal oferia uns serveis 
d'arquitectes que potser estaria bé utilitzar. 
 
Alcalde: Anem per ordre.  Aquests sis mil i escaig euros és una subvenció del PUOSC 
anterior que ens van donar des de la Generalitat de les que ingressaven directament a 
l'Ajuntament.  Ens ho van ingressar. Era per fer clavegueram a Santa Maria amb la xarxa 
depuradora i tot el que hi havia d'anar, i resulta que negociat amb l'ACA, negociat amb 
tothom, la depuradora l’ha de fer l'ACA; no ho podem fer nosaltres perquè té les 
especificitats que tenen.  Ens hem barallat amb tothom de l'antic govern perquè aquesta 
subvenció pogués anar per una altra banda, per una altra cosa.  No hi va haver manera, no 
ens la van voler canviar i al final aquests diners no es van poder gastar.  I a sobre, a més a 
més, em guardo l'opinió que tinc, com que els van ingressar, hem de pagar uns interessos.   
Es van fer gestions de tots colors i, ja us dic que em guardo la opinió perquè no crec que la 
gestió de la Generalitat en aquell moment vagi a ser del tot beneficiosa pels ajuntaments, 
deixem-ho així.  També val a dir que aquests diners que hem tingut ingressats nosaltres 
aquest temps també ens han donat uns interessos.  Vull dir que tampoc no és un tema que 
ens preocupi gaire.  Després m'has preguntat, que més m'has preguntat?  Els estudis 
tècnics, tinc el compromís; encara no l'hem vist però hi serà.  Al pressupost de la Diputació 
d'aquest any que ve, hi haurà una subvenció d'entre 200 i 250 mil euros, que nosaltres 
dedicarem a la rehabilitació del Centre Recreatiu perquè tenim problemes al sostre del 
Centre Recreatiu i farem un projecte global, sobretot per la zona de la sala de ball que 
encara tenim una uralita al sostre.  Estan començant a haver-hi problemes i es farà un 
projecte tal com Déu mana al Centre Recreatiu per a rehabilitar-lo, per aquests 200, espero 
que siguin 250, de la negociació que hem portat amb el diputat de la Diputació.  I també hi 
ha una altra subvenció de la Diputació, si no recordo malament, d’una quantitat important 
que ara no recordo, que volem fer un projecte tal com parlàvem de temes d'aigua, estem 
tenint problemes a Can Castellví amb moltes avaries constants.  Volem fer un projecte 
integral per Can Castellví per renovar la xarxa d'aigua, per posar les vàlvules que toquin 
reductores de pressió, perquè el nombre de fuites que tenim hem detectat que és un punt 
negre i que tenim molts problemes allà.  Doncs bé, fer tots aquests projectes val molts diners 
i no els fem a través del nostre personal, perquè no donem a coll a fer informes i aquests 
projectes són projectes de valor important.  El que es farà serà els concursos públics que 
toquin.  Demanar pressupostos i el que toqui per l'import del projecte, ho farem tal com toqui. 
 
Secretària: I hem fet projectes de molts camins també aquest any. 
 
Alcalde: També hem fet projectes de camins que s'han d'asfaltar, que encara s'han d'acabar 
d'asfaltar aquest any.  Hi ha coses en marxa també, que per això apugem el pressupost.  I 
també...  Ara m'he perdut.  He perdut el fil. 
 
Sra. Laura Gili, primera tinent d’Alcalde: Que no es feia amb el personal... 
 
Alcalde: I el Consell Comarcal el que t'aporta és un arquitecte i et fa llicències i et fa tot això.  
Fer projectes, en principi, no és el que fa el Consell Comarcal o Consell Comarcal.  Al 



  

 

  
Plaça de l’Ajuntament,1 – 08736 Font-rubí    Tel. 938979212 – Fax 938979283 

fontrubi@font-rubi.cat    www.font-rubi.cat 
 

Consell Comarcal tenim arquitectes funcionaris perquè puguin informar llicències i nosaltres 
no hem de treure a concurs el fet de tenir un arquitecte, jo que sé mitja jornada o dos dies a 
la setmana o tres.  Llavors ja ens adherim al Consell.  Ja tenim un arquitecte del Consell que 
ens està ajudant.  A part de la Isabel, que també està aquí, però hi ha molta tasca i això ho 
externalitzem.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Perfecte.  I una cosa que m’havia oblidat, disculpeu, que és el 
refugi antiaeri.  Ara entenc que ja està, si no ha acabat quasi acabat, que està previst fer-ne 
un cop estigui enllestit.   
 
Alcalde: No està acabat.  Ara començaran les obres.  Pel que m'han dit avui, potser la 
setmana que ve mateix.  El que es fa és treure l'aigua.  El projecte aquest el que contempla 
és posar un sistema perquè tregui l'aigua fora sempre que plogui.  Un sistema d'un motor a 
través de plaques fotovoltaiques.  El que es fa és posar portes a l'entrada, la boca refer-la tal 
com era, l'entrada que hi ha, que ens va tallar la C15, adequar-la i posar-hi algun tipus de 
vidre.  No me'n recordo de quin material és (que hi entri la llum), però que per allà no s'hi pot 
accedir perquè baixes a baix a la C-15 i a dintre està en molt bon estat de conservació.  
L'únic que s'ha de fer és netejar, posar un sistema de llums i refer una de les xemeneies que 
hi havia.  Que sigui visitable.  Un cop sigui visitable, ja hi ha un projecte, però, que se'n va 
bastant més lluny en el temps perquè no penja de nosaltres.  Però potser no serà tan llunyà? 
Ja ho veurem.  És fer un aparcament a la zona del Pla quan travesses la C-15, allà hi ha un 
refugi petit que pertany a Torrelavit.  A l'esquerra queda un triangle que hi ha una senyal que 
parla del refugi del camp aeri d'aviació d'aquí la zona del Pla.  En aquella zona, la 
Generalitat ha de fer una mica d'aparcament i s'ha de fer una via perquè es pugui anar a peu 
des d'aquest aparcament, perquè no hagis de trepitjar la carretera pel costat i per dintre de 
la zona cap al refugi aquest perquè sigui visitable.  L'objectiu de l'Ajuntament és primer 
conservar-lo, que de fet està molt ben conservat i que sigui visitable.  Hi haurà llum.  El 
problema d'aigua que hi ha s'ha de solventar i es tancaran les dues entrades i sortides.  El 
refugi aeri que tenim nosaltres en aquest camp, és el més gran del camp.  Tots els camps 
aeris que hi havia de la Guerra Civil tenen molts refugis petits i un de gran.  El gran està en 
el nostre municipi.  El problema que té és que està entremig de dues carreteres i això fa 
difícil l'accés.  Però bé, en principi el que farem ara és recuperar-lo i intentar que sigui 
visitable. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Perfecte, Gràcies. 
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la proposta a votació. 
 
Subjecta la proposta a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 7 (set) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM i 2 (dos) vots dels regidors d’Ara Font-rubí – AM, (dues) abstencions dels 
regidors d’Endavant Font-rubí – IDC, i cap vot en contra.  Per tant, la proposta 
s’aprova per majoria absoluta dels regidors assistents. 
                     
 
II.- PART DE CONTROL  
 
PUNT NOVÈ.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA (DEL NÚM. 2024/230 
AL NÚM. 2024/321). 
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El Sr. Alcalde pregunta a la resta dels membres de la Corporació si volen comentar alguna 
qüestió dels decrets que van des del número 2024/230 al número 2024/321, dels quals es 
dona compte en aquest punt, amb el següent detall: 
 
2024/230 Autorització i disposició de despesa núm. 18/2024, exp. 2024_617. 
2024/231 Aprovació de l’expedient del contracte menor de subministrament núm. M15_2024 

de bústies de correu per a dos barris del municipi, exp. 2024_618. 
2024/232 Declarar finalitzat el procés de selecció; aprovar la contractació de personal laboral; 

adscripció lloc de treball, plaça 05L-EST-CM Oficial segona brigada, exp. 2023_38. 
2024/233 
 

Aprovació de l’adhesió a la tercera pròrroga del contracte 2019.03-D1 de l’Acord 
Marc de subministrament d’energia elèctrica amb destinació a les entitats locals de 
Catalunya (exp. 2019.03) i de la contractació del subministrament, exp. 2024_624. 

2024/234 Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei d’escola bressol i del seu 
càrrec, juliol de 2024, exp. 2024_625. 

2024/235 Aprovació de la relació de factures núm. 10/2024, exp. 2024_633. 
2024/236 Aprovació de la despesa que comporten les liquidacions de la taxa pel 

subministrament d’aigua dels edificis i instal·lacions municipals del 1r. trimestre de 
2024, exp. 2024_586. 

2024/237 Devolució de la fiança dipositada per la cessió d’ús d’una instal·lació municipal, exp. 
2024_580. 

2024/238 Convocatòria i ordre del dia de la Junta de Govern Local de data 16 de juliol de 
2024, exp. 2024_627. 

2024/239 Cessió d’ús d’instal·lació municipal, exp. 2024_657. 
2024/240 Baixa d’ofici definitiva per inscripció indeguda de diverses persones del padró 

municipal d’habitants, exp. 2024_239. 
2024/241 Incoació d’expedient de baixa d’ofici per inscripció indeguda de diverses persones 

del padró municipal d’habitants, exp. 2024_438. 
2024/242 Cessió d’ús de la bústia núm. 82 del mòdul situat al barri de Can Castellví, exp. 

2024_667. 
2024/243 Autorització i disposició de despesa núm. 19/2024, exp. 2024_660. 
2024/244 Aprovació de la relació de factures núm. 11/2024, exp. 2024_677. 
2024/245 Aprovació del contracte menor de serveis núm. M16_2024 per a la direcció d’obra i 

coordinació de seguretat i salut de l’obra de millora del sistema de sanejament del 
barri de Santa Maria de Bellver, exp. 2024_673. 

2024/246 Convocatòria i ordre del dia de la Junta de Govern Local de data 30 de juliol de 
2024, exp. 2024_672. 

2024/247 Aprovació de convocatòria i ordre del dia de la sessió ordinària del Ple de 30 de juliol 
de 2024, exp. 2024_574. 

2024/248 Aprovació de les despeses derivades de l’assistència de regidors a òrgans 
col·legiats, juny de 2024, exp. 2024_689. 

2024/249 Autorització i disposició de despesa núm. 20/2024, exp. 2024_690. 
2024/250 Aprovació de les nòmines del mes de juliol de 2024 i de la liquidació de la seguretat 

social dels treballadors municipals i càrrecs electes, exp. 2024_646. 
2024/251 Aprovació del padró de la taxa per la prestació de serveis en cementiris locals, 

conducció de cadàvers i altres serveis fúnebres de caràcter local, exercici 2024, exp. 
2024_687. 

2024/252 Aprovació del padró de la taxa per l’ocupació de terrenys d’ús públic amb taules i 
cadires amb finalitat lucrativa, exercici 2024, exp. 2024_694. 

2024/253 Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei d’escola bressol i del seu 
càrrec, agost de 2024, exp. 2024_692. 

2024/254 Aprovació del Conveni pel Projecte de circuit estable de cinema català “Cicle Gaudí” 
de l’Acadèmia del Cinema Català, exp. 2024_622. 

2024/255 Adscripció del municipi de Font-rubí a l’àmbit territorial de cobertura del punt local de 
servei del Programa Reempresa de Vilafranca del Penedès per al període 2024-
2027, exp. 2024_669. 
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2024/256 Autorització a la societat de caçadors de Font-rubí per al tancament temporal 
d’alguns camins de titularitat pública durant la temporada de caça 2024/2025, exp. 
2024_701. 

2024/257 Aprovació de la despesa de la liquidació de la Diputació de Barcelona en concepte 
de copagament del programa servei local de teleassistència, període de gener a abril 
de 2024, exp. 2024_679. 

2024/258 Aprovació del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Font-rubí i el Comitè 
Comarcal de la Creu Roja Espanyola a l’Alt Penedès per al lliurament de targetes 
prepagament d’alimentació a famílies vulnerables 2024, exp. 2024_681. 

2024/259 Aprovació del contracte menor d’obres núm. M17_2024 dels treballs de sanejament 
de parets i pintura de la planta baixa de l’Escola Font-rúbia, exp. 2024_684. 

2024/260 Autorització per a realitzar dos espectacles de foc per part dels Diables a la Festa 
Major 2024 de Guardiola de Font-rubí, exp. 2024_695. 

2024/261 Aprovació de tres contractes menors privats d’actuacions per a la Festa Major 2024 
de Guardiola de Font-rubí, núm. M18_2024, exp. 2024_685. 

2024/262 Autorització de nomenament de funcionari interí de tècnic d’administració general 
adscrit al lloc de treball tècnic superior en dret, exp. 2024_630. 

2024/263 Canvi de nom del titular del contracte de subministrament d’aigua del comptador de 
l’immoble situat al carrer Les Casetes d’en Raspall núm. 16A del municipi de Font-
rubí, exp. 2024_678. 

2024/264 Esmena d’errada del decret d’Alcaldia núm. 2024/261, exp. 2024_685. 
2024/265 Autorització i disposició de despesa núm. 21/2024, exp. 2024_704. 
2024/266 Aprovació de la relació de factures núm. 12/2024, exp. 2024_719. 
2024/267 Declarar finalitzat el procés de selecció, aprovar la contractació de personal laboral, 

plaça Peó del servei municipal d’aigua i adscripció al lloc de treball, exp. 2023_150. 
2024/268 Cessió d’ús d’instal·lació municipal, exp. 2024_726. 
2024/269 Declarar finalitzat el procés de selecció; aprovar la contractació de personal laboral; 

adscripció lloc de treball, plaça 01L-EST-CO Netejador/a, exp. 2023_27. 
2024/270 Aprovació de la despesa derivada del conveni d’adhesió al Programa “Anem al 

Teatre” organitzat per la Diputació de Barcelona, curs 2023-24, exp. 2024_731. 
2024/271 Aprovació de la pròrroga de l’adhesió de l’Ajuntament de Font-rubí al Protocol 

d’adhesió al Circuit de la Xarxa d’Espais Escènics Municipals de l’Àrea de Cultura de 
la Diputació de Barcelona, exp. 2024_693. 

2024/272 Aprovació d’obligació que comporten les indemnitzacions dels membres del tribunal 
de la plaça de Peó Brigada, exp. 2024_722. 

2024/273 Autorització i disposició de despesa núm. 22/2024, exp. 2024_733. 
2024/274 Devolució de la fiança dipositada per la cessió d’ús d’una instal·lació municipal, exp. 

2024_657. 
2024/275 Aprovació de la certificació núm. 17 de l’obra “Construcció d’un edifici d’habitatges 

d’ús social per a gent gran, a l’av. Catalunya núm. 24 de Guardiola de Font-rubí”, 
exp. 2022_10172. 

2024/276 Declarar l’extinció del contracte de treball per causes objectives del peó de brigada 
Sr. Bahammou, exp. 2024_730. 

2024/277 Declarar finalitzat el procés de selecció; aprovar la contractació de personal laboral; 
adscripció lloc de treball, plaça 06L-EST-CM Peó/na Brigada, exp. 2023_39. 

2024/278 Aprovació del càrrec del padró de la taxa per la prestació de serveis en cementiris 
locals, conducció de cadàvers i altres serveis fúnebres de caràcter local, exercici 
2024, exp. 2024_687. 

2024/279 Aprovació de la relació de factures núm. 13/2024, exp. 2024_757. 
2024/280 Autorització i disposició de despesa núm. 23/2024, exp. 2024_758. 
2024/281 Aprovació de la despesa que comporten les liquidacions de la taxa pel 

subministrament d’aigua dels edificis i instal·lacions municipals del 2n. trimestre de 
2024, exp. 2024_736. 

2024/282 Esmena d’errada del decret d’Alcaldia núm. 2024/224, exp. 2024_585. 
2024/283 Autorització de connexió per al subministrament d’aigua d’ús domèstic a l’habitatge 
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anomenat Cal Xic, situat al barri Grabuac i La Fanga núm. 24 del municipi de Font-
rubí, exp. 2024_708. 

2024/284 Canvi de nom del titular del contracte de subministrament d’aigua del comptador de 
l’immoble situat al carrer Garrigues núm. 8 del barri de Can Castellví, del municipi de 
Font-rubí, exp. 2024_702. 

2024/285 Cessió d’ús d’instal·lació municipal, exp. 2024_743. 
2024/286 Devolució de la fiança dipositada per la cessió d’ús d’una instal·lació municipal, exp. 

2024_726. 
2024/287 Consentiment per a formar part del Pla Supramunicipal de Prevenció de Residus 

Municipals de la Mancomunitat Penedès Garraf, exp. 2024_747. 
2024/288 Aprovació de les nòmines dels endarreriments corresponents dels mesos de gener a 

juliol de 2024, de les nòmines del mes d’agost de 2024, de dues nòmines del mes de 
setembre de 2024 i de la liquidació de la seguretat social dels treballadors 
municipals i càrrecs electes, exp. 2024_729. 

2024/289 Aprovació del contracte menor de serveis núm. M20_2024 d’obertura de la segona 
fase de la franja de protecció per a prevenció d’incendis forestals del nucli de 
l’Avellà, exp. 2024_510. 

2024/290 Aprovació del càrrec del padró de la taxa per utilització privativa o aprofitament 
especial de la via pública amb entrades de vehicles a través de les voreres o de 
qualsevol altre espai de domini públic local i les reserves de via pública per a 
aparcament, càrrega i descàrrega de mercaderies de qualsevol mena, exercici 2024, 
exp. 2024_596. 

2024/291 Incoació de l’expedient de protecció de la legalitat urbanística, exp. 2024_392. 
2024/292 Convocatòria i ordre del dia de la Junta de Govern Local de data 3 de setembre de 

2024, exp. 2024_725. 
2024/293 Incoació de l’expedient de protecció de la legalitat urbanística, exp. 2024_628. 
2024/294 Denegació de la inscripció al Padró Municipal d’Habitants d’una persona, exp. 

2024_368. 
2024/295 Aprovació del càrrec del padró de la taxa per l’ocupació de terrenys d’ús públic amb 

taules i cadires amb finalitat lucrativa, exercici 2024, exp. 2024_694. 
2024/296 Aprovació de l’expedient del contracte menor de subministrament núm. M19_2024 

per a l’adquisició d’un vehicle per al servei municipal de l’aigua, exp. 2024_313. 
2024/297 Aprovació de les despeses derivades de l’assistència de regidors a òrgans 

col·legiats, juliol de 2024, exp. 2024_771. 
2024/298 Aprovació del contracte menor de serveis núm. M21_2024 d’atenció psicològica per 

a famílies i especialment per a prevenció de violències masclistes, exp. 2024_767. 
2024/299 Aprovació de l’adhesió a l’Acord Marc de serveis de redacció de documents per a 

tràmits de planificació territorial i planejament urbanístic, amb destinació a les 
entitats locals de Catalunya (exp. 2021.06) i de la contractació del servei per a la 
continuació del PEM de catàleg de masies i cases rurals del TM de Font-rubí i la MP 
associada, exp. 2024_750. 

2024/300 Aprovació de la relació de factures núm. 14/2024, exp. 2024_775. 
2024/301 Autorització i disposició de despesa núm. 24/2024, exp. 2024_777. 
2024/302 Convocatòria i ordre del dia de la Junta de Govern Local de data 17 de setembre de 

2024, exp. 2024_789. 
2024/303 Cessió d’ús d’instal·lació municipal, exp. 2024_776. 
2024/304 Incoació de l’expedient d’imposició de penalitats per demora en l’execució del 

contracte, exp. 2024_706. 
2024/305 Cessió d’ús d’instal·lació municipal, exp. 2024_790. 
2024/306 Aprovació del Pla de seguretat i salut de l’empresa Monreser Productes i Serveis, 

S.L., per a l’execució de les obres de millora del sistema de sanejament de Santa 
Maria de Bellver, al terme municipal de Font-rubí, exp. 2024_673.  

2024/307 Aprovació de la transmissió de titularitat del nínxol núm. 15, secció 2a., del Cementiri 
de Sant Pere i Sant Fèlix de Font-rubí, exp. 2024_788. 

2024/308 Aprovació del contracte menor d’obres núm. M22_2024 dels treballs de la renovació 
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del parc de la Mina de Guardiola de Font-rubí, exp. 2024_798. 
2024/309 Delegació de competències especials en la Primera Tinent d’Alcalde, exp. 

2024_794. 
2024/310 Aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei d’escola bressol i del seu 

càrrec, setembre de 2024, exp. 2024_815. 
2024/311 Canvi de nom del titular del contracte de subministrament d’aigua del comptador de 

l’immoble situat al carrer de les Garrigues núm. 5 del municipi de Font-rubí, exp. 
2024_786. 

2024/312 Cessió d’ús de material municipal, exp. 2024_795. 
2024/313 Aprovació de la relació de factures núm. 15/2024, exp. 2024_817. 
2024/314 Aprovació de la despesa en concepte de defensa jurídica i representació processal 

en el procediment Diligències Prèvies núm. 15/2018, exp. 2024_619. 
2024/315 Sobreseïment de l’expedient de protecció de la legalitat urbanística núm. 2023_903. 
2024/316 Autorització i disposició de despesa núm. 25/2024, exp. 2024_820. 
2024/317 Aprovació de les nòmines del mes de setembre de 2024 i de la liquidació de la 

seguretat social dels treballadors municipals i càrrecs electes, exp. 2024_754. 
2024/318 Incoació de l’expedient de protecció de la legalitat urbanística, exp. 2024_715. 
2024/319 Convocatòria i ordre del dia de la Junta de Govern Local de data 1 d’octubre de 

2024, exp. 2024_806. 
2024/320 Cessió d’ús de material municipal, exp. 2024_823. 
2024/321 Canvi de nom del titular del contracte de subministrament d’aigua del comptador de 

l’immoble anomenat Mas Nou situat al barri de Grabuac s/n del municipi de Font-
rubí, exp. 2024_829. 

 
El Ple municipal es dona per assabentat. 
 
PUNT DESÈ.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL.  
 
L’Alcalde procedeix a donar compte de les següents actes de la Junta de Govern Local de la 
Corporació: 

- Actes de data 2, 16 i 30 de juliol de 2024; 
- Actes de data 3 i 17 de setembre de 2024. 

 
Es produeixen les següents deliberacions: 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Nosaltres tenim un dubte sobre una acta.  És una acta del juliol en 
què es tracta el tema del projecte de la Unitat d'Actuació 1 de dalt a Font-rubí i que es parla 
d'informes sectorials. Ens agradaria saber quins informes sectorials s'han demanat.  
Bàsicament això. 
 
Alcalde: Tal com vaig explicar a la reunió que vam fer sobre aquest tema, es van demanar 
els informes sectorials que obligatòriament tocaven, els que els tècnics ens diuen que 
toquen obligatòriament.  Després de la reunió que vam tenir a través de les intervencions 
que hi va haver, hem demanat altres informes que legalment no toquen, però que també 
hem demanat.  Em sembla que era cultura i patrimoni.  Doncs bé, tots els que toquen 
legalment i els que tampoc toquen legalment, però que també volem veure. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Bé, ens agrada.  Nosaltres, el que sí que demanaríem, en cas de 
que hi hagués més temes d'aquest tipus; és que encara que no siguin obligatoris legalment, 
es demanin tots els informes que es puguin demanar per tenir el màxim d'informació i poder 
prendre les decisions el més informadament possible.  Perquè creiem que és una cosa que, 
de fet com dèiem abans, no és obligatori.  Hi ha ajuntaments que en demanen més dels 
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obligatoris, i crec que tant en aquest cas com en altres que puguin venir, estaria bé ser el 
màxim previnguts possible i treballar-ho al màxim possible. 
 
Alcalde: Molt bé, doncs en aquest cas hem estat d'acord. Perfecte.  
 
El Ple municipal es dona per assabentat. 
 
 
PUNT ONZÈ.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL ENDAVANT FONT-RUBÍ PER A LA 
CONSERVACIÓ DEL PATRIMONI NATURAL I ARQUITECTÒNIC DE FONT-RUBÍ 
 
La moció presentada és la següent: 
 
“Exposició de motius: 
 
La funció principal del Catàleg de béns protegits és la preservació dels valors existents en 
l’àmbit del pla urbanístic per mitjà de l’establiment de mesures urbanístiques de protecció 
jurídica. 
 
En el marc del planejament urbanístic, el Catàleg de béns protegits és un document 
normatiu que permet als ajuntaments protegir el patrimoni més significatiu del municipi. A 
través de fitxes individualitzades identifica els conjunts i els elements patrimonials rellevants 
(arquitectònics, arqueològics‐ paleontològics, socioculturals‐ etnològics, naturals i ambientals 
‐ paisatgístics) i estableix el nivell de protecció al qual estan subjectes, determinant el tipus 
d’intervencions o actuacions possibles d’acord amb el contingut normatiu del pla, per tal de 
garantir la preservació dels valors i de les formes tradicionals d’ocupació humana del sòl. 
 
D’acord amb l’art. 59 del Text refós de la Llei d’urbanisme consolidat amb les modificacions 
introduïdes per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del Text refós aprovat pel 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, i per la Llei 7/2011, del 27 de juliol, de mesures fiscals 
i financeres (en endavant TRLUC), el Catàleg de béns ha de formar part de la documentació 
del Pla d’ordenació urbanística municipal (en endavant POUM). Aquest Catàleg haurà de 
tenir en compte les determinacions de la Llei 9/1993 de patrimoni cultural català (en 
endavant LPCC). 
 
El POUM pot preveure la formulació d’un Pla especial de protecció (en endavant PEP), que 
abasti la totalitat del terme municipal per concretar i ampliar els elements, establint les 
condicions de conservació e intervenció. 
 
Si no es revisa el planejament general es pot tramitar el Catàleg de béns en forma de 
PEP. Acostuma a anar acompanyat de modificacions puntuals del planejament 
general. 
 
L’aprovació del pla urbanístic, amb el corresponent informe favorable del Departament de 
Cultura (en endavant DC), implica la catalogació de tots el béns inclosos al Catàleg. 
 
Amb caràcter previ a la confecció del Catàleg de béns, es recomana elaborar un inventari 
exhaustiu dels elements del municipi que es volen identificar per raó del seu possible valor; 
aquest inventari ha de servir de diagnosi per conèixer el territori i per facilitar la decisió de 
quins elements caldrà protegir. 
 



  

 

  
Plaça de l’Ajuntament,1 – 08736 Font-rubí    Tel. 938979212 – Fax 938979283 

fontrubi@font-rubi.cat    www.font-rubi.cat 
 

Béns Culturals d’Interès Local (BCIL)  
 
Són els béns immobles integrants del patrimoni cultural que, tot i la seva significació i 
importància, no compleixin les condicions pròpies dels béns culturals d’interès nacional, però 
que cal preservar i mantenir com a identificadors del municipi. Estaran inclosos en el Catàleg 
del Patrimoni Cultural Català del DC. 
 
El béns declarats com a BCIL ho seran pel procediment regulat per la LPCC, a través de 
declaracions individuals (art. 17 LPCC)  pels consells comarcals ( quan els municipis tinguin 
menys de 5.000 habitants). La declaració s’ha de dur a terme amb la tramitació prèvia de 
l’expedient administratiu corresponent, en el qual ha de constar l’informe favorable d’un 
tècnic en patrimoni cultural.  
 
Font-rubí disposa d’un Mapa de Patrimoni Cultural des de l’any 2014. Cada un dels 
elements patrimonials disposa d’una fitxa que n’indica l’estat, les característiques, la 
classificació i la seva protecció legal. D’entre tots ells, i en una primera tria condicionada per 
la rellevància història, cultural i popular, en destaquen els següents elements proposats per 
iniciar el tràmit de BCIL i actualment no disposen cap protecció: 
 
1)  Font de Llinars 

 

Número de fitxa: 08085-68 
Àmbit: Patrimoni natural 
Tipologia 
Zona d'interès 
 

Estat de conservació 
Bo 
 

Protecció 
Inexistent 
 

Accés 
Fàcil 
Ús actual: Social 
 

Titularitat 
Privada 
Titular:  08084A03400001 
 
 
2)  Font, bassa i safareigs de l'Avellà 

 

Número de fitxa: 08085-75 
Àmbit: Patrimoni natural 
 

Tipologia  
Zona d'interès 
 

Estat de conservació 
Bo 
 

Protecció 
Inexistent 
Ús actual: Social 
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Titularitat 
Privada 
Titular: 3789501CF8838N 
 
 
3)  Font de la Maçana 

 

Número de fitxa: 08085-82 
Àmbit: Patrimoni natural 
 

Tipologia 
Zona d'interès 
 

Estat de conservació 
Regular 
Notes de conservació: El muntant dret de  
l'obertura de la mina es troba parcialment  
arruïnat. 
 

Protecció 
Inexistent 
 

Accés 
Fàcil 
Ús actual: Social 
Titularitat 
Privada 
Titular: 08084A02700031 
 
 
4)  Font del Roure o de Cal Cerdà  

 

Número de fitxa: 08085-374 
Àmbit: Patrimoni natural 
 

Tipologia 
Zona d'interès 
 

Estat de conservació 
Bo 
 

Protecció 
Inexistent 
 

Accés 
Fàcil 
Ús actual:  
Social 
 

Titularitat 
Privada 
Titular: 08084A00400014 
 
 

5) Font de Can Costes 
 

Número de fitxa: 08085-80 
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Àmbit:  Patrimoni natural 
 

Tipologia 
Zona d'interès  
 

Estat de conservació 
Bo 
 

Protecció 
Inexistent 
 

Accés 
Fàcil 
Ús actual: Social 
 

Titularitat 
Privada 
Titular: 08084A04800029 
 
 

6) Font de l’Indiot 
 
Número de fitxa: 08085-76 
Àmbit: Patrimoni natural 
 

Tipologia 
Zona d'interès 
 

Estat de conservació 
Bo 
 

Protecció 
Inexistent 
 

Accés 
Fàcil 
Ús actual: Social 
 

Titularitat 
Privada 
Titular: 08084A02900005 
 
 

7) Pou de la Bomba 
 

Número de fitxa 08085-107 
Àmbit: Patrimoni immoble 
 

Tipologia 
Element arquitectònic 
Estil / època: Contemporani 
 

Segle 
XX 
 

Estat de conservació 
Dolent 
Notes de conservació: L'edifici que 
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conté el pou es troba en estat de ruïna  
imminent. Les esquerdes estructurals  
són importants i part de la coberta ha  
perdut el revestiment ceràmic. 
 

Protecció 
Inexistent 
 

Accés 
Fàcil 
Ús actual: Sense ús 
 

Titularitat 
Privada 
Titular: 7559001CF8875N 
 
La declaració de BCIL, en qualsevol cas, prohibeix la destrucció del tots els béns 
inclosos en el Catàleg, llevat que la fitxa del bé catalogat ho admeti expressament o 
bé determini que gaudeix únicament de protecció documental. Però també atorga uns 
DRETS DE LA PROPIETAT, com ara: 
 
Pagament amb béns culturals: 
 

Els propietaris dels béns integrants del patrimoni culturals poden sol·licitar a la Generalitat o 
a l’Administració local l’admissió de la cessió en propietat dels béns en pagament dels seus 
deutes. Accepta la cessió el Departament d’Economia i Finances amb informe previ del DC, i 
el ple de la corporació corresponent (art. 58 TRLUC) 
 
Accés a ajudes i subvencions: 
 

La Direcció General del Patrimoni Cultural aprovisiona per períodes generalment triennal 
línies d’ajut i subvencions per a obres en immobles BCIL, a banda dels que l’administració 
local pot generar emparant-se en la classificació oficial mitjançant convenis o línies 
municipals d’ajut. 
 
Per tot allò anteriorment exposat el grup Endavant Font-rubí porta a presentar davant del Ple 
Municipal els següents acords: 
 
Proposta d’ACORDS:  
 
1.- Que s’obrin els corresponents expedients administratius, per tal que se’n defensi la 
importància i la conveniència en base a tota la historiografia i les fitxes patrimonials que se’n 
disposen, i un cop avaluat per un tècnic en patrimoni cultural en redacti l’informe favorable o 
en desestimi la conveniència. 
 
2.- Que es remetin els informes favorables al Consell Comarcal per a la seva classificació 
com a BCIL. 
 
3.- Que de forma proactiva s’informi i, sempre que les propietats dels elements protegits les 
sol·licitin, es tramitin les ajudes disponibles i se’ls ofereixi la gestió i assessorament integral 
per aconseguir la seva restauració i millora . 
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4.- Que altrament es redactin convenis per a realitzar intervencions de conservació i 
restauració, pactades amb les propietats, que permetin el finançament d’aquests elements 
patrimonials que estan exposats a degradació per l’ús públic que se’n fa.” 
 
El Sr. Galimany, regidor d’Endavant Font-rubí, llegeix parcialment la moció i l’explica, i a 
continuació es duen a terme les següents intervencions: 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Nosaltres donarem suport a la moció. Ens sembla que és 
interessant.  Creiem que estem tots d'acord que cal, a part de preservar, també protegir tant 
com es pugui tots els elements patrimonials que tenim al municipi.  De fet tenim alguns 
exemples que, ja sigui per culpa de la propietat, ja sigui perquè alguna vegada també com a 
Ajuntament no hem estat prou a l'altura, doncs s'han deixat perdre elements patrimonials 
que teníem, a vegades la combinació dels dos, elements patrimonials que teníem que eren 
macos.  A més ens agrada moltes vegades dir que volem apostar pel turisme, una cosa que 
està bé per poder-hi apostar és que les coses que tenim, mirar de cuidar-les.  Un bon 
exemple que abans comentàvem seria el del refugi de Sabanell, que s'hi estan fent unes 
inversions, per millorar-lo, per cuidar-lo, perquè algun dia es pugui visitar i també per no 
perdre el nostre patrimoni.  Nosaltres treballant la moció amb una companya del grup que és 
bastant de l'ofici, que també està aquí, ens ha comentat que el tema de fer BCIL amb les 
fonts no sabia si es podia.  Però en tot cas crec que hauríem d'incorporar que en cas que no 
pugui ser BCIL, doncs el màxim grau de protecció que es pugui fer amb una font o amb el 
que toqui; perquè no ens passi allò de “mira, no es pot fer, doncs ja no ho fem”, sinó mirar 
de protegir ho tot, que crec que al final la intenció de la moció és protegir els diferents 
elements patrimonials. Donarem suport i gràcies per preparar-la i per ajudar entre tots a 
conservar els nostres elements patrimonials. 
 
Alcalde: En aquest àmbit ens podem comprometre, jo crec que tots, a demanar un informe a 
patrimoni cultural. Això sí, ja veurem aquests informes com seran.  Ara no ens podem 
avançar. També dir-vos que essent aquests informes favorables, hi ha d'haver el 
consentiment de la propietat també.  Perquè això es tramita a través del Consell Comarcal i 
el Consell Comarcal històricament no es posa en problemàtiques que hi hagi internes en un 
municipi.  Si hi ha la disconformitat de la propietat en què això sigui BCIL, difícilment el 
Consell Comarcal tirarà endavant el tema de declarar-ho BCIL.  Per això, com a compromís, 
ja ni dic de modificar la moció o no modificar-la. Demanar que Patrimoni Cultural faci 
aquesta tasca?  Cap problema.  Ho demanem, que no tenen cap protecció tampoc és veritat 
perquè estan al mapa de patrimoni cultural.  Si entrem a la pàgina de Diputació veurem que 
aquesta definició que veiem aquí és exactament el que posa allà.  I estic d'acord amb el que 
ha dit el company d'Ara, que jo no sé si les fonts es poden considerar BCIL o no.  Hem de 
fer primer un pas i després un altre. Demanar que aquestes fonts puguin ser BCIL o no, 
demanem informe.  Els altres punts, dos, tres, quatre, bé, si no són BCIL demanar el màxim 
grau de protecció, com deia el Martí, tampoc no sé quin és aquest màxim grau de protecció, 
perquè si és un bé que és de titularitat privada i no te'l consideren BCIL, el grau de protecció 
o la força que tens com a Ajuntament sobre aquell bé és el que és.  No ens hem de fer 
trampes al solitari aquí.  És el que hi ha.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Hi ha punts entremitjos entre un BCIL i res. 
 
Alcalde: En el qual puguis obligar que el propietari no hi faci res? 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: No, però que el pots protegir. He entès que la moció anava per 
aquí. 
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Alcalde: Està aquí, està al mapa de patrimoni cultural ja.  Estan documentats. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Que estigui al mapa de patrimoni cultural, a que estigui 
realment protegit tampoc, també n'hi va un tros. 
 
Alcalde: Per això. Em sembla que m'estic situant en el lloc que si no és BCIL, de quin grau 
de protecció estem parlant?  Vull dir, jo no ho conec. I si no ho conec, em puc informar.  No 
no passa res. Per això, que el fet de demanar aquest informe tècnic a patrimoni cultural, 
evidentment, i després ja vindrà el que hagi de venir.  Però vull dir que no entenguem al peu 
de la lletra tot perquè ja dic que aquí hi ha una voluntat de la propietat també.  Penso que 
hem de ser capaços de convèncer la propietat que això l'ajudarà? Això si. I aquí ens hi 
posarem.  
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la moció a votació. 
 
Subjecta la moció a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 9 (nou) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM, 2 (dos) vot dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels regidors 
d’Endavant Font-rubí – IDC, cap abstenció i cap vot en contra. Per tant, la moció 
s’aprova per majoria absoluta (unanimitat) dels regidors assistents. 
 
 
 

PUNT DOTZÈ.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL ENDAVANT FONT-RUBÍ PER A LA 
CONSERVACIÓ DEL PATRIMONI ARQUITECTÒNIC DEL CASTELL DE  FONT-RUBÍ. 
 
La moció presentada és la següent: 
 
“Exposició de motius: 
 
El Castell de Font-rubí esdevé l’element patrimonial més rellevant del municipi, des del punt 
de vista històric, i malgrat el seu lamentable estat, també des del punt de vista arquitectònic. 
Ha d’esdevenir encara més un element icònic -bé surt al nostre blasó municipal- però 
sobretot, i en primer terme, se’n han de conservar les restes que perduren. 
 
El Castellot està vinculat a l’origen del municipi, la primera etapa del Castell de Font-rubí es 
va construir possiblement a finals del segle IX, però no és fins al 20 de març del 983 en un 
document de venda que es fa menció del castell de Font-rubí, és a dir, ara fa més de 1100 
anys. Aquest servia de vigilància del pas estratègic de la Via Mercadera o Carrerada, i de 
lloc de defensa i refugi de les ràtzies sarraïnes. Cal recordar que l’any 851 l’exèrcit àrab 
saquejava Barcelona, i el Penedès va ser víctima de diversos assalts. El castell s’integrava 
dins la línia de defensa que anava des de Castellví de Rosanes, passant per Font-rubí fins 
l’actual terme de Querol, dins la Catalunya vella, a l’est del riu Gaià, segons la frontera 
pactada l’any 810 per Carlemany amb els àrabs.  
 
Es tenen dades que el 1809 ja estava en mal estat, possiblement enrunat després de la 
Guerra de Successió de 1714. Reutilitzades les seves restes, es va utilitzar com a punt vigia 
durant la Guerra del Francès i les tres guerres carlistes.  
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La propietat és particular però l’element està catalogat 
com a Bé Cultural d’Interès Nacional BCIN 859-MH. Per 
tant està emparat per la LLEI 9/1993, de 30 de 
setembre, del Patrimoni Cultural Català: 
 
 
Article 5.2 Tothom que tingui coneixement d'una 
situació de perill o de la destrucció consumada o 
imminent d'un bé integrant del patrimoni cultural català 
ho ha de comunicar immediatament a l'administració 
local corresponent o al Departament de Cultura. 
 
Article 21 
1. Tots els béns integrants del patrimoni cultural català 
han d'ésser conservats per llurs propietaris, titulars 
d'altres drets reals i posseïdors. Es poden establir per 
reglament procediments per a l'esporgada i l'eliminació 
de determinades classes de béns, si no han estat 
declarats d'interès nacional ni han estat catalogats. 
2. Les persones referides en l'apartat 1 han de facilitar 
informació sobre l'estat dels béns i sobre llur utilització, 
si els ho demana l'Administració. 

 
Article 25- Deure de preservació i manteniment 
1. Els propietaris, titulars d'altres drets reals i posseïdors de béns culturals d'interès nacional 
o béns catalogats els han de preservar i mantenir per assegurar la integritat de llur valor 
cultural. L'ús a què es destinin aquests béns ha de garantir-ne sempre la conservació. 
2. Els béns culturals d'interès nacional i els béns catalogats no poden ésser destruïts. 
3. Els propietaris, titulars d'altres drets reals i posseïdors de béns culturals d'interès nacional 
o béns catalogats han de permetre l’accés dels especialistes als dits béns, per tal que 
puguin estudiar-los i catalogar-los convenientment. 

Article 29- Programes d'actuacions de conservació 
Els propietaris, titulars d'altres drets reals i posseïdors de béns culturals d'interès nacional, 
en compliment del deure de conservació, han de presentar al Departament de Cultura, si el 
manteniment adequat dels béns ho requereix, un programa que especifiqui la previsió de les 
actuacions necessàries per a la conservació dels dits béns. 

Article 30- Accés als béns culturals d'interès nacional 
1. Els propietaris, titulars d'altres drets reals i posseïdors de béns culturals d'interès nacional 
estan obligats a permetre: 
a) L’examen i l’estudi dels béns pels investigadors reconeguts per alguna institució 
acadèmica, amb la presentació prèvia d’una sol·licitud raonada, avalada pel Departament de 
Cultura. 
b) La col·locació d’elements senyalitzadors de llur condició de béns culturals d’interès 
nacional. 
c) La visita pública dels béns, en les condicions que siguin establertes per reglament, 
almenys quatre dies al mes i en dies i hores prèviament assenyalats. 
Arran de les darreres pluges s’ha detectat un deteriorament en la façana sud de la torre que 
pot comprometre la seva estabilitat. Una lligada provisional sobre el perímetre de la torre en 
podria evitar l’esfondrament. Les parets nord i sud presenten trams del mur amb  
despreniments en curs. 
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Aquesta situació ens porta a presentar al Ple Municipal els següents acords: 
 
Proposta d’ACORDS:  
 
1.- Que es verifiqui i es comuniqui al Departament de Cultura i a la propietat l’estat de 
degradació del Castell de Font-rubí. I que se’n derivi una primera presa de contacte per 
iniciar una via de solució. 
 
2.- Que es proposi una formula legal de cessió, compra, conveni o col·laboració amb la 
propietat i que s’explorin les vies legals que empara la llei 9/1993, de 30 de setembre, del 
Patrimoni Cultural Català, i es posin sobre la taula els drets i deures que regula la mateixa 
llei, per tal d’arribar a un acord que permeti l’actuació de l’administració sobre el present 
BCIN. 
 
3.- Que es proposi una actuació d’urgència per tal d’evitar l’esfondrament de la torre del 
castell mitjançant un acord previ, i se’n busqui una empara legal sota un informe d’urgència 
del Departament de Cultura. 
 
4.- Presos els drets sobre el castell, que es projecti una futura intervenció mínima de 
conservació de totes les estructures existents. 
 
5.- Que se’n projecti una futura intervenció arqueològica per a trobar-ne, entre d’altres, les 
restes dels fonaments. 
6.- Que s’iniciïn les primeres gestions en un termini no superior als 3 mesos.” 
 
El Sr. Galimany, regidor d’Endavant Font-rubí, llegeix la moció i l’explica, i a continuació es 
duen a terme les següents intervencions: 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Nosaltres també donarem suport a la moció igual que la d'abans.  
Creiem que està bé cuidar el nostre patrimoni.  En aquest cas és una mica més complex, 
perquè, francament, l'estat de l'edifici o del castell és cada cop més greu.  I com bé 
comentava la moció d'Endavant, igual que els propietaris tenen uns drets, també tenen uns 
deures i quan hi ha un BCIL també tenen uns deures.  I en aquest sentit creiem que cal fer 
els diferents passos que heu anat comentant.  I sobretot doncs això, ajudant-nos si podem, 
ho hem de fer creiem, del Departament de Cultura que ens poden ajudar en això.  
Acompanyar-nos, a intermediar amb el propietari i explicar-li que hi ha unes obligacions que 
no és l'Ajuntament sol que ho digui, sinó que ho diu una llei i que a veure si així, almenys 
deixa ajudar-se.  Que ja no és que no ho vulgui fer, sinó que alguna vegada, pel que s'havia 
comentat, semblava que tampoc volia dir ni que ho féssim com a Ajuntament.  Doncs creiem 
això, que s'ha de fer veure els deures que té i a veure si d'aquesta manera se n'adona, que 
ho fa ell o ho haurem de fer nosaltres, però que cal preservar-ho perquè estem tots d'acord 
en que seria una llàstima que es perdés el Castell de Font-rubí.  Esperem que no sigui 
massa tard, però és veritat, com ja apunta a la moció, que no anirà a millor sol.  Per tant s'ha 
de fer una intervenció el més aviat possible, i tots els esforços seran pocs. 
 
Alcalde: Totalment d'acord.  Nosaltres també aprovarem aquesta moció, però estic ara molt 
d'acord amb el que deia en Martí.  Des que va sortir al Ple n’hem estat parlant amb tècnics 
de la casa i no tenim capacitat tècnica per fer-ho.  Llavors demanarem assessorament a la 
Diputació de Barcelona sobre aquest tema, sobretot amb la relació amb el propietari.  I al 
Departament de Cultura també, als dos llocs.  I si anem per aquí podem desencallar el tema.  
Parlant és un tema que no s'ha desencallat.  Aprovem la moció però amb el condicionant de 
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que el que farem és demanar assessorament a Diputació i al Departament de Cultura i a 
veure si així es desencalla el tema. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Gràcies per aquesta aprovació, però també ens trobem 
que amb el temps que portem aquí un any i escaig, hi ha hagut bastantes mocions que ens 
les heu aprovat, però tampoc veiem molts avenços amb aquestes mocions. 
 
Alcalde: Això ve després a les respostes. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Ho dic perquè és un tema una mica sensible per part 
nostra aquest, i ens agradaria que senzillament s'actués i ja està. 
 
Alcalde: Però no podem actuar sense els passos previs que toquen.  Nosaltres no podem 
anar allà a fer cap mena d'obra i menys amb un BCIN. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Crec que se'm llegeix entre línies el que vull dir, oi? 
 
Alcalde: Sí o no. Jo et garanteixo que demanarem assessorament a la Diputació i 
demanarem assessorament al Departament de Cultura.  El que no et garanteixo és quan 
ens contestaran ni quan ens ho donaran això no, però que ho farem i aviat, si.  
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la moció a aprovació. 
 
Subjecta la moció a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 9 (nou) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM, 2 (dos) vot dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels regidors 
d’Endavant Font-rubí – IDC, cap abstenció i cap vot en contra. Per tant, la moció 
s’aprova per majoria absoluta (unanimitat) dels regidors assistents. 
 

PUNT TRETZÈ.- MOCIÓ DE SUPORT A LA DECLARACIÓ DE VILAFRANCA PER L’EIX 
TRANSVERSAL FERROVIARI I UN TRANSPORT PÚBLIC DE QUALITAT AL PENEDÈS. 

La moció presentada és la següent: 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La línia R4 de Rodalies de Catalunya, de la qual depenen milers d'usuaris diaris al Penedès, 
pateix una situació de deixadesa crònica. Els retards constants han allargat els trajectes cap 
a Barcelona, convertint el transport públic en una opció més lenta que el vehicle privat, cosa 
que desfavoreix l'ús del tren i afecta greument la mobilitat de la comarca. Aquesta situació, 
agreujada pel col·lapse que podria provocar l'augment de trens de mercaderies un cop es 
posi en marxa el túnel de Martorell, és conseqüència directa d'un infrafinançament 
estructural per part de l'Estat espanyol.  
 
El maltractament financer es fa evident en xifres: l’any 2021, ADIF i Renfe només van 
executar el 19% de les inversions pressupostades a Catalunya, invertint tan sols 282 milions 
d’euros dels 1.462 milions previstos.  L’Estat, a més, es nega a publicar les dades de 2022, 
la qual cosa és una demostració més de la deliberada manca d’inversió in infraestructures 
catalanes.  Aquesta deixadesa afecta diàriament els ciutadans del Penedès, que tenen dret 
a un transport públic digne, eficient i fiable. 
 



  

 

  
Plaça de l’Ajuntament,1 – 08736 Font-rubí    Tel. 938979212 – Fax 938979283 

fontrubi@font-rubi.cat    www.font-rubi.cat 
 

Davant aquesta situació insostenible, la proposta de l’Eix Transversal Ferroviari (ETF) 
emergeix com una solució crucial. L’ETF no només descongestionaria l’àrea metropolitana 
de Barcelona, sinó que seria una infraestructura bàsica per al transport de mercaderies amb 
ample europeu, millorant la mobilitat sostenible al Penedès i connectant de manera ràpida 
ciutats com Lleida, Igualada, Manresa, Vic i Girona. A més, contribuiria a la lluita contra la 
crisi climàtica en reduir les emissions de CO₂ i el trànsit per carretera. 
 
És necessari que es prioritzi una reestructuració urgent de la línia R4, amb millores en la 
freqüència de pas i un augment de la connectivitat amb Barcelona i Tarragona. La 
possibilitat de duplicar els serveis que arriben a Martorell i Vilafranca, així com establir 
connexions directes entre el Penedès i Barcelona, garantirien una millor mobilitat per a la 
comarca. 
 
En aquest sentit, es considera clau la Declaració de Vilafranca i l’ampli suport de la comarca 
i el territori en conjunt al manifest per l’Eix transversal ferroviari, que busca poder evitar que 
passin per als centres de les poblacions mercaderies perilloses o que pugui saturar encara 
més la línia. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
1.  Exigir a l'Estat Espanyol que impulsi de manera immediata la construcció de l'Eix 

Transversal Ferroviari (ETF), segons el Pla Director Urbanístic aprovat per la Generalitat 
de Catalunya el 8 de gener de 2010. Aquesta infraestructura és essencial per 
descongestionar l'àrea metropolitana de Barcelona i potenciar un transport de 
mercaderies eficient i sostenible. 
 

2.  Instar la Generalitat de Catalunya a col·laborar activament amb l'Estat Espanyol per 
garantir la construcció de l'ETF, tot integrant-lo com una infraestructura prioritària dins del 
Pla Territorial del Penedès, per millorar tant la mobilitat com la competitivitat econòmica 
de la comarca. 

 
3. Prioritzar el tram entre Lleida, Tàrrega, Cervera, Igualada i Martorell en la construcció 

de l'ETF, ja que és el recorregut que pot generar els majors beneficis tant en el transport 
de mercaderies com de passatgers a curt termini, i contribuir a la descongestió de la línia 
R4. 

 
4.  Reclamar millores urgents a la línia R4, doblant les freqüències de pas entre Martorell, 

Vilafranca i Sant Vicenç de Calders, garantint que aquesta línia ofereixi un servei digne i 
eficient per als usuaris diaris, alhora que es desincentivi l'ús del vehicle privat. 

 
5.  Exigir a les institucions de la Unió Europea el seu suport explícit a les infraestructures 

esmentades en aquest acord, amb especial atenció a les que fomenten una mobilitat 
sostenible i una major interconnexió ferroviària entre Catalunya i la resta d’Europa. 

 
6.  Donar suport a la Declaració de Vilafranca de ProVegueria Penedès, que defensa la 

construcció del traçat ferroviari, per garantir una gestió coherent i eficient de les polítiques 
de mobilitat a la comarca al Penedès.” 

 
El Sr. Càlix, regidor d’Ara Font-rubí, llegeix la moció i l’explica, i a continuació es duen a 
terme les següents intervencions: 

 
Alcalde:  Molt bé, moltes gràcies. Alguna qüestió amb aquesta moció? 
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Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: La veritat és que em genera molts dubtes, però és molt 
coherent.  Evidentment el transport públic ha de ser prioritari.  El que passa és que hi ha la 
part del tram de Lleida, Tarragona, Cervera, Igualada, Martorell que no sabem exactament 
quina és la seva opinió sobre tot això.  I també s'escapa una mica de les fronteres del nostre 
municipi que és on nosaltres realment estem centrats.  Votarem a favor. Però bé, ens 
generen certs dubtes també.  No ho negaré. 
 
Alcalde: Molt bé, gràcies.  Aquesta és una moció, com deies, que evidentment beneficia el 
municipi i els nostres veïns, perquè sobretot és una moció comarcal, que entenem que la 
línia de tren traspassa la comarca d'un costat a l'altre i que si ara hi hem de posar totes les 
mercaderies, evidentment generarà moltes problemàtiques.  La confiança que podem tenir 
en que això sigui realitat, per la informació que tinc, és complexa, però les coses que no es 
comencen no s'acaben.  Pel que jo sé, la informació que jo tinc d'altres administracions, 
totes aquestes incògnites que deies per la zona de l'Anoia, per aquestes zones que hauria 
de passar ho veuen bé, perquè ho veuen com una oportunitat de negoci o una oportunitat de 
tenir una línia que per les seves empreses els sigui favorable.  Ja veurem si hi ha diners per 
fer-ho o hi ha voluntat política per fer-ho.  Però entenc que és un crit unànime que hi ha aquí 
a la comarca i que evidentment hi votarem a favor.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Moltes gràcies. 
 

Secretària:  Em permet dir una cosa?  El que no dedueixo de la moció és un cop aprovada, 
la trametem a algun lloc?  Perquè no ho veig.  Li donem trasllat a la Pro vegueria Penedès?  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: La Vegueria Penedès té una web on s’hi poden afegir persones i 
també institucions.  I si estem d'acord, la idea seria que l'Ajuntament de Font-rubí també 
firmés aquest manifest. 
 
Secretària: Però això no es dedueix de la moció. Per això ho deia una mica... no diu 
“comunicar la moció a no sé on”.  Per saber el que hem de fer. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Quan diem donar suport ens referim a donar suport a adherir-nos-
hi.  Però es cert que aquí la secretària es nota que... 
 
Secretària: Es que em tocarà fer la feina.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Es nota que és de la feina, exacte, i per tant; si volem modificar 
això perquè quedi més clar... 
 
Secretària: Només saber que hem d’enviar el certificat d'aquesta aprovació perquè 
d'aquesta manera vegin que es dona suport directament a la Pro Vegueria Penedès i ja està.  
Suficient, eh?  Doncs ja està. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Ens ha faltat el punt 7 sobre a qui hem de comunicar. 
 
Secretària:  Exacte.  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Disculpeu.  
 
Secretària: No, no, no.  Cap problema, és per tenir-ho, clar. 
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Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la moció a aprovació. 
 
Subjecta la moció a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 9 (nou) vots a 
favor provinents: 5 (cinc) vots dels regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí 
– CM, 2 (dos) vot dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels regidors 
d’Endavant Font-rubí – IDC, cap abstenció i cap vot en contra.  Per tant, la moció 
s’aprova per majoria absoluta (unanimitat) dels regidors assistents. 
 
 
PUNT CATORZÈ.- MOCIÓ D’ARA FONT-RUBÍ PER ADEQUAR EL PLANEJAMENT 
URBANÍSTIC A LES NECESSITATS DEL MUNICIPI 
 
La moció presentada és la següent: 
 
“Atès que el planejament urbanístic del nostre municipi es va aprovar fa més de 24 anys. 
 
Atès que les Normes Subsidiàries aprovades l’any 2000 i vigents actualment preveuen 17 
unitats d’actuació on es preveu ampliar les zones urbanitzables del nostre municipi.  
 
Atès que algunes d’aquestes unitats d’actuació no s’han desenvolupat.  
 
Atès que des de l’aprovació de les normes urbanístiques actuals les necessitats, reptes i 
visió del municipi s'han modificat molt, així com la concepció de com hem de compaginar el 
repte de preservar la natura i el paisatge a la vegada que millorem el problema d'habitatge 
que té el nostre municipi. 
 
Per tots aquests motius, el nostre grup proposa l’adopció dels següents acords: 
Primer. Fer una comissió conjuntament el grup de govern amb els dos grups de l’oposició 
en la que s’estudiïn les diverses unitats d'actuació no desenvolupades, per avaluar si 
continuen sent adequades o si cal iniciar un procés de modificació de les Normes 
Subsidiàries de Planejament Urbanístic. 
  
Segon. Realitzar la primera reunió d’aquesta comissió abans d’1 mes.  
 
Tercer. En cas que les conclusió sigui que cal modificar el planejament urbanístic iniciar el 
procés de modificació amb la màxima celeritat, en un termini no superior a 3 mesos.  
 
Quart. Obrir aquest debat també als veïns i veïnes del municipi amb una sessió oberta 
publica on s’exposi les previsions de creixement previstes en el nostre planejament i es 
debati sobre si cal modificar-les o no.” 
 
El Sr. Càlix, regidor d’Ara Font-rubí explica la moció, i a continuació es duen a terme les 
següents intervencions: 

 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Nosaltres donarem suport a la moció totalment, però 
també ens hagués agradat que hagués sigut més ambiciosa i directament fer la modificació 
del POUM.  O sigui, vist el que s'ha vist, està clar que fa 24 anys no era el pensament que 
tenim avui en dia o la sensibilització d'avui en dia.  Crec que les normes subsidiàries 
senzillament s'han de canviar per complert.  Podríem posar molts exemples, ja no només el 
de Font-rubí de Dalt, però podríem posar molts exemples de coses que s'haguessin pogut 
evitar si haguéssim tingut unes normes subsidiàries o un POUM bastant més definit del que 
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està definit.  Són unes normes bastant genèriques.  Al seu moment van servir, però avui dia 
tenint el municipi que tenim, amb els atractius que té, crec que hauríem d'anar una mica més 
enllà i s'hauria de poder definir una miqueta millor què és el que es pot fer i què és el que no 
es pot fer a cada lloc.  I evidentment, no tenim per què decidir-ho els que estem en aquesta 
taula, sinó que s'ha d'obrir com molt bé has dit.  Ho comparteixo totalment, però bàsicament 
també defineix quin tipus de municipi volem.  Volem un municipi rural?  Volem un municipi 
rural però amb un nucli on hi hagi certa indústria? o quin tipus d'indústria hi volem?  I això 
penso que des de les normes subsidiàries no es defensa prou bé.  Sí que és veritat que amb 
el catàleg de masies ja s'ha fet una feina bastant interessant en aquest sentit, però el catàleg 
de masies només abasta masies, no abasta els nuclis urbans.  Sobre el tema de Font-rubí 
de Dalt penso que, no sé exactament quina serà la postura per part del govern municipal, 
però com ja he dit abans, a vegades no tot són les lleis ni les normes, sinó que a vegades la 
voluntat política o la voluntat personal aconsegueix moltes més coses que no pas les lleis.  
Sé que hi ha hagut cert rebombori amb el tema de la urbanització de dalt a Font-rubí i per 
una banda ens adaptem a la llei i per l'altra ens agafem al paisatge, o fins i tot a la 
sostenibilitat del lloc.  Penso que no hem d'estar tan atrapats amb la llei i amb les normes.  
Al final és el sentit comú i són les voluntats polítiques.  Fa 24 anys, plantejar habitatges allà 
dalt podria estar vist d'una manera, però a dia d'avui no ho sé.  No m'imagino Font-rubí vist 
des de Pacs, per dir alguna cosa, o des del Pla i veure una filera de cases; o és igual, des 
de Sant Martí o qualsevol altra banda del Penedès, veure una filera de cases allà.  No, no 
m'ho imagino, la veritat.  No m'ho sé imaginar i crec que era feina del consistori intentar 
preservar aquest emblema, aquest skyline nostre que tenim, era feina nostra.  Era feina 
nostra i no sé si és un retret o és una reflexió o què és exactament, però em venia bastant  
de gust dir-ho i jo crec que les coses sempre són un tema de voluntat.  Si es vol, es pot.  I 
aquí jo crec que potser entre tots no hem estat a l'alçada de tot això.  És una reflexió.  
Perdona Martí, que m'he desviat una miqueta, 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: No, només faltaria.  Pots dir el que vulguis. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Però bé, crec que sí.  Per mi endavant.  Aprovada per 
part nostra, i crec que va una miqueta més enllà perquè no passi el que el que està passant.  
 
Alcalde: Aquesta moció el que diu és fer un POUM nou.  No diu res més.  És posar-se a fer 
un POUM nou.  Entenc que aquest POUM nou no evita res del que ja hi ha.  Entenc això.  I 
si no ho entenem així, li preguntaré a la secretària si ho entén igual que jo.  Perquè jo ho 
entenc així.  Un POUM nou no para res del que hi ha en funcionament ara.  Fer un POUM 
nou vol dir entre 6 i 8 anys de feina i de suspensió de llicències, això també.  Els POUMS 
que han fet municipis veïns, podem mirar quant de temps està.  Ara que de cop i volta tots 
hem descobert que hem de fer un POUM nou, ja fa anys que estem aquí a l'Ajuntament i 
que ens coneixem, o almenys entenc jo, que ens hem de conèixer les normes; i les normes 
que tenim poden tenir imperfeccions, evidentment.  Però les normes permeten la construcció 
de molts habitatges aquí a la zona de Guardiola que no s'han construït i que estan en zones 
que toca fer-les.  Quan parlem d’obrir el debat a veïns i veïnes, ho trobo molt bé, però inclús 
a polítics.  Però els POUMS els fan els tècnics.  Els aproven els polítics, però els fan els 
tècnics.  Nosaltres en cap cas podem dir aquesta zona d'aquí no m'agrada i aquesta zona 
d'aquí sí que m'agrada.  El POUM s'encarrega a un despatx tècnic, el mateix que vam fer 
amb el catàleg de masies, que aquí ara hem dit fa un moment que ho havíem fet bé.  El 
catàleg de masies s'ha de fer, s'adjudica a un despatx que en aquest cas ho va fer la 
Diputació de Barcelona, i és aquest despatx el que fa una proposta.  A partir d'aquella 
proposta es debat aquella proposta.  La proposta es debat a nivell públic amb veïns, tot el 
que s'ha fet amb el catàleg de masies.   
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Aquest Ajuntament està immers en acabar el catàleg de masies.  Nosaltres ara no tenim 
capacitat tècnica de fer un POUM nou.  Un POUM nou que a curt termini no resol res.  Si a 
curt termini detectem que hi ha alguna algun punt que s'ha de desenvolupar de les normes 
subsidiàries d'ara, que és una bestiesa segons el criteri de qualsevol, en podem parlar el dia 
que calgui.  Ara, embrancar-se un ajuntament com el nostre a fer un POUM, no en tenim 
capacitat, pura i dura.  Hem d'acabar el catàleg de masies.  El catàleg de masies contempla 
tota una sèrie de millores en cinc o sis-centes masies que tenim al municipi.  Després d'això 
ens podem posar a fer el POUM.  Però ara en aquest moment, aprovar aquesta moció per 
dir, no tenim capacitat perquè no tenim capacitat per fer-ho, i que no ens aturarà res del que 
tenim...  Es que és que no, el municipi, creiem nosaltres que no s'ho pot permetre.  Si aturés 
alguna cosa, en podríem parlar però no aturar res.  A partir d'aquí, nosaltres a aquesta 
moció no li podem donar suport perquè ens comprometríem a fer una cosa que no faríem.  
Llavors no li donarem suport.  No perquè pugui creure, si toca fer un POUM, si no toca...  
Això és un debat obert.  I si els regidors voleu estudiar les noves normes subsidiàries, cap 
problema.   Ens mirem a quina zona creiem que les coses no estan ben fetes, però hem 
d'entendre que totes aquestes zones on creiem que les coses no estan ben fetes, tenen una 
propietat i tenen tota una sèrie de coses.  A qui para tot això és començar un POUM.  
Comences des de zero, suspens llicències i si, estarem uns quants anys sense poder fer 
cap habitatge.  Penso que és un tema a pensar-se’l molt bé, no a aprovar una moció i posar-
nos en un mes a fer un POUM perquè no arreglarà res i ens comportarà moltes 
problemàtiques.  A dia d'avui, la suspensió de llicències que s'ha hagut de fer pel catàleg de 
masies ja comporta alguna suspensió.  Hi ha algú que diu “jo ara vull arreglar la masia”... 
doncs ara estem enmig d'això.  En el moment que estem de falta d'habitatge, com molt bé 
dèiem, i a més a més tenint molts espais per fer habitatge al municipi, una altra cosa és que 
no hi hagi inversors que hagin volgut invertir, perquè aquí a Guardiola es pot fer molta cosa i 
no s'ha fet.  No, no creiem pertinent.  Ara ens hem despertat i ara volem fer el POUM nou.  
És un tema a reflexionar.  És un tema molt a llarg termini i és un tema que no ens resol res i 
que segurament ens perjudicarà en alguna cosa.  En principi, des de l'equip de govern no hi 
donarem suport. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Molt breument, per respondre un punt que comentaven els 
companys d'Endavant Font-rubí que deien que la trobaven poc ambiciosa, ara es demostra 
perquè la fèiem d'aquesta manera, perquè la nostra intenció era...  Si volíeu fer-la més 
ambiciosa també en podíeu presentar a un altra més ambiciosa.  Però per a nosaltres, la 
nostra idea era... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Davant del titular vam dir, ep, que ho fan ells. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: En tot cas, crec que... 
 
Alcalde: Quin bon rotllo que hi ha aquí... 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: No anava amb segones.  Vull dir que nosaltres considerem que la 
moció és bona perquè considerem que el que havíem de fer nosaltres aquí aportar un 
POUM.  Perquè si poguéssim fer això no passaria el que comenta el Xavi que trigarien vuit 
anys.  I nosaltres el que vam proposar a la nostra moció... A nosaltres, ja ho he dit abans a 
la defensa, sí que creiem que s'hauria de modificar, però també el que dèiem era de parlar-
ne de com ho podíem fer.  Si tots consideràvem que ja s'ha vist que hem avançat al punt 1.  
De fet encara que no s'aprovi, o si, ja l'hem fet.  Almenys la primera reunió l'hem feta una 
mica aquí en marxa.  Dos grups hem dit que ens semblaria que sí.  Un grup ha comentat 
que li semblaria que no, o que li sembla que no és ara mateix el més prioritari. 
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Alcalde: I que no tenim capacitat.  Això també ho he dit. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Exacte.  No volia faltar a la veritat, ni molt menys.  En tot cas, 
aquesta és la nostra primera proposta i escolta, parlem-ne; i un cop n’haguem parlat, 
engeguem el procés.  Repeteixo que la nostra idea seria dir que si.  Això que no tenim 
capacitat, ningú discuteix que és un tema extremadament complex.  Vaja, crec que ningú ha 
dit el contrari.  També és veritat que fa 24 anys que no s'ha fet.  I també és veritat que 
nosaltres considerem que sí, que és una cosa que té un nivell d'urgència alt.  Que no pararia 
el projecte aquest actual que ara està sobre la taula?  És una evidència.  Això crec que 
tampoc ningú ha dit el contrari.  Si que és veritat que hi ha altres zones que no estan 
executades, que sí que les pararia o que sí que es podrien modificar.  Llavors, diem que no 
tenim capacitat...  És evident que és un projecte de molta envergadura que tindria un cost 
econòmic i també és veritat que tindria un cost de recursos humans, però a la vegada 
creiem que d'aquesta manera que ho diem, ens quedem aquí eternament.  És a dir, no tenim 
capacitat, no fem.  Nosaltres considerem que és un tema de prioritats.  És a dir, per 
nosaltres sí que és un tema molt prioritari el tema de la regulació urbanística al nostre 
municipi, perquè és veritat.  Ara hem detectat amb un projecte que, com bé dèiem, porta 24 
anys adormit, que ara s'ha despertat, i diem; ostres!...  Ho he dit al principi de la moció, a 
vegades, quan passa una cosa, tu te n'adones que alguna cosa no funciona i dius ostres!.  
Aquesta norma, que ningú li ha donat aquesta importància perquè ningú no havia proposat 
canviar aquest cas concret ni cap altre; ara ens n'adonem que hi ha aquest i d'altres que 
segurament no ens semblen bé.  I per això precisament diem posem-nos-hi perquè no ens 
passi que d'aquí 3 anys tornem a dir no! ara aquest tampoc està bé.  I direm, nosaltres ja 
vam proposar de començar-ho.  No és per aturar aquest sinó per la resta.  Poder fer una 
cosa que nosaltres considerem que milloraria, òbviament el nostre municipi.  Aquí podem 
trobar diferents opinions.  La nostra és aquesta. 
 
Alcalde: El fet que està adormit no sé d'on surt perquè adormit no està.  El planejament 
urbanístic...  avui mateix hem portat una cosa al Ple de modificació.    
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: No m’has entès.  No m'he explicat bé doncs. 
 
Alcalde: Si que t’he entès, sí.  Adormit no està, està en ple desenvolupament.  De mica en 
mica es va desenvolupant.  Tenim converses amb altres zones del municipi que volen tirar 
endavant coses.  No és un planejament adormit, és un planejament que està en vigor i que 
hi ha gent que vol fer coses.  Se'n podrien fer més si hi hagués més ganes de gent que 
tingués ganes d'invertir.  Adormit no ho sé... Jo crec que estem treballant amb aquest 
planejament i els tècnics hi estan treballant de fa molt de temps i amb les condicions que 
toquen. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Jo el que he dit, si ho he explicat malament ho rectifico, és que el 
projecte que està avui més en debat, que és el de la Unitat d’Actuació 1 de dalt a Font-rubí, 
ha estat durant 24 anys sense executar.  Em refereixo al fet que no s'estava fent i que ara, 
quan el promotor, el propietari, ha decidit fer-lo; s'ha despertat.  Ens referíem a això, s'ha 
posat al dia i ens hem adonat que aquesta unitat, que francament ja estava prevista, no ens 
sembla bé.  A nosaltres almenys, particularment, no ens sembla bé.  Potser hi ha altra gent 
a qui li sembli bé, només faltaria.  A això em referia, que hi ha projectes o unitats d'actuació 
que no s'han fet.  Per tant, jo dic adormit en el sentit dir que no s'estan executant i que ara 
estan començant a executar-se, i això és una cosa que estic convençut que empitjorarà, o 
millorarà, depèn de com t'ho miris, depèn de la zona.  És a dir, hi haurà zones... 
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Alcalde: Per posar-te un exemple, l'Alzinar ha empitjorat? 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Per mi no. 
 
Alcalde: Jo crec que aquestes coses són sensibles.  Hem d'explicar la veritat.  Vull dir, no 
ens n'anem per les branques.  Tot el que diem aquí està molt bé.  No, no, que els veïns fem 
una comissió i tots diem “mira, aquesta unitat d'actuació no ens agrada”.  Es que això no va 
així, es que no va així.  Es que hi ha uns tècnics que fan un POUM i a través d'aquell POUM, 
i els tècnics ho fan amb línies tècniques, no amb propietat.  Ho fan així, i els POUM estan 
totalment regulats de com s'han de fer.  Llavors no podem agafar les normes que tenim i fer 
quatre reunions i dir això m'agrada i això no m'agrada.  Diguem les coses com són.  L'Alzinar 
no estava adormit.  Hi havia un projecte allà.  S'ha desenvolupat, s'ha acabat.  Els veïns 
entenc que estan contents.  S'ha tirat endavant aquella zona com passarà a altres zones del 
municipi.  Les Normes subsidiàries és una eina que en una zona t'agradarà més o menys, 
però és que quan tinguis un POUM, o anem a mirar un poble que té un POUM, passa 
exactament el mateix.  A Avinyonet es desenvolupen com a quaranta cases en una zona 
que estava aprovada amb un POUM i que hi ha hagut un moviment veïnal que no li 
agradava.  I l'alcalde diu molt bé, ho tenim al POUM.  Ara sembla que ve un POUM i ho resol 
tot.  El POUM tindrà coses bones i coses dolentes.  El que sí que s'actualitzarà amb el 
temps.  En això estem d'acord.  Però hi ha moltes coses a fer al municipi que les normes les 
contemplen, que són bones, que són positives per al municipi i que es poden fer amb la 
normativa que tenim ara.  I en relació al que deies Sebastià, benvingut.  Si les lleis i les 
normes no són importants, benvingut al plenari de l'Ajuntament.  T'ho dic amb tot el carinyo 
del món.  Benvingut.  Si les lleis no són importants, benvingut.   
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No es que no siguin importants, és que la voluntat 
aconsegueix moltes més coses que no pas la de la llei.   
 
Alcalde:  Segur. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: És a dir, els tècnics no fan un país.  Si hem de refiar 
d'uns tècnics, no ens faran un poble bufó, m'entens?  
 
Alcalde: Sebastià, no ens fem trampes al solitari. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: T’ho estàs fent tu, Xavi. 
 
Alcalde: Jo m'estic fent trampes? Home, si us plau, 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Si home, i tant!  Considero que sí.  Perquè mira... 
 
Alcalde: Els tècnics no fan les lleis.  Les lleis els aprovem els polítics.  I les lleis tenen un 
desenvolupament... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Tu a un tècnic li poses un paper davant, et farà unes 
ratlles i unes cases ordenades d'una manera concreta, però no et faran un poble amb ànima, 
amb el carreró i el balcó.  M'entens?  Els tècnics, està molt bé parlar dels tècnics, però 
també hi ha d'haver una visió una miqueta més sensible en el lloc i tot això.  Tot això no ho 
determina un tècnic.  Tot això ho determina altres coses. 
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Alcalde: Completament d'acord.  Completament d'acord.  Però creiem que les lleis, bé si... 
les voluntats...  Jo puc tenir molta voluntat de fer-me una casa al mig de la vinya, però no 
puc.  Per què no ho puc fer?  No em mereixo fer-la allà perquè a mi m'agrada la vinya i no 
me la puc fer.  Això qui m'ho diu? M'ho diu una llei, entenc jo, no? 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Quan parlem de voluntat, abans has dit “bé, el POUM 
no arreglarà el que hi ha ara”.  La meva pregunta és es pot parlar del que hi ha ara?  Es pot 
aturar?  Què es pot fer?  Podem anar més enllà d’allà on estem?  
 
Alcalde: Podem anar més enllà?  Si, si. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Pregunto.  Podem anar més enllà?  I Podem... 
 
Alcalde: Me n'aniré a la legalitat.  Secretària, podem aturar el que s'està fent a Font-rubí 
d'una manera legal? 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Informe jurídic exprés. 
 
Secretària: A veure, tota acció té conseqüències.   
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Exacte.  
 
Secretària: Tota acció té conseqüències.  Per tant... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Però d’això encara no n’hem parlat. 
 
Secretària: Per tant, si s'actua ara en contra d'una cosa que s'està desenvolupant, tindrà 
conseqüències.  De quins tipus?  No ho sé.  Depèn de moltes coses, és a dir, aturar una 
cosa que compleix la llei... complicat.  Complicat perquè vas en contra de la normativa que 
toca aplicar. Això per una part. L'altra part és dir ho fem igualment amb totes les 
conseqüències.  Lògicament les primeres conseqüències, a part de jurídiques, poden haver-
hi conseqüències econòmiques. Per això us deia que ara és complicat aturar-ho sense 
conseqüències greus.  Només això. Que no es pugui aconseguir tot i tenir en compte les 
conseqüències greus?  No sé què pot comportar.  Però clar, està tramitant-se un projecte 
d'urbanització i un projecte de reparcel·lació; una persona que ha comprat això.  Tu quan 
tens una parcel·la urbanística tens uns drets durant un temps.  No són indefinits aquests 
drets, eh?  És a dir, jo em puc comprar un terreny per fer una casa i no haver fet res en deu 
anys.  Em canvien la classificació urbanística, ha d'estar molt ben fonamentada per 
desclassificar el sòl.  Perquè no són il·limitats els nostres drets urbanístics sobre una 
parcel·la, una propietat.  En aquests moments serà complicat, molt complicat, 
conseqüències econòmiques claríssimes.  Però a més a més, legals, perquè en el moment 
que tu vulguis imposar amb una modificació puntual, no ho podràs fer.  Intentar parar allò 
amb una modificació puntual, jo no ho veig. perquè sembla que vagis a un tema molt 
concret.  Es poden demanar informes, sobretot jurídics, a Diputació, sobretot a Habitatge, 
però molt complicat, ja et dic.  I segona, aquest senyor té uns drets en aquests moments i 
actuar en contra de la legalitat, també pot tenir conseqüències.  És a dir, si no s'aproven 
quan compleixen tots els requisits... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Però imaginació al poder, no? També, una mica. 
 
Secretària: Els tècnics en tenim poca, a vegades, d'imaginació. 
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Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Però les persones que hi ha darrere els tècnics si.  
Poden tenir imaginació.  Al final, quan hi ha un grup de gent del municipi, independentment 
del lloc on siguin, que t'estan interpel·lant i t’estan demanant alguna cosa, realment ens 
podem quedar de braços plegats?  O podem estudiar-ho?  Podem mirar-ho?  Podem veure 
on està l'escletxa, on està el forat...  Segur que no hi ha res a fer?  Això és el que em 
refereixo jo.  No hi ha res a fer?  Més enllà de modificar qualsevol llei, no hi ha res a fer?  
Cap voluntat?  No hi ha una persona darrere de tot això?  Una persona no hi és?  Perquè jo 
em col·loco a la carretera, pujant cap a Font-rubí, i es que no m'ho imagino.  No m'ho 
imagino.  Bé, perdoneu que li foti a aquesta part més humana, però és que no m'ho imagino 
i jo és el que demano, demano el mateix que estan demanant els veïns.  Bé, no sé si 
exactament el mateix, però la nostra posició és buscar l'escletxa, és a dir, fins on es pot 
arribar?  Fins on es pot conciliar tot això? I crec que ja hem parlat de manera privada. I 
n'hem parlat ara mateix públicament, i jo crec que has rebut diferents inputs de diferents 
llocs. Jo crec que la persona més informada sobre tot això ets tu Xavi, i crec que ets la 
persona que... 
 
Alcalde: I tu creus que jo soc el responsable d'això? 
 
 

Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No. Crec que ets la responsable... 
 
Alcalde: Penso que hi ha responsables molt més responsables de que estiguem aquí on 
estem. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Al contrari, penso que ets el responsable d'escoltar el 
que s'està dient i mirar de trobar el punt on tothom se senti còmode.  Això és el que crec jo. 
 
Alcalde: El punt on tothom se senti còmode el vaig explicar en una reunió pública.  Es que 
il·legalitat, no és que no la vulgui fer jo, és que als regidors del govern no els faré fer cap 
il·legalitat.  Aquesta és la línia vermella.  És aquesta.  Escletxes?  Escolta'm el tècnic que hi 
pugui haver, perquè estic segur que tothom té molts tècnics; que pugui venir cap aquí i pugui 
dir: “mira, això es fa així i no es farà, per aquesta llei això i allò altre...”  Demà em reuneixo 
amb ell.  Demà.  Ara, no fotem el mort o a qui no li toca.  Perquè tu mires la muntanya, però 
jo me'n vaig a dormir i vull dormir tranquil.  Jo no soc el responsable d'això perquè jo no he 
aprovat aquest POUM.  A veure si comencem a dir les coses clares.  Jo no soc el 
responsable, i buscar solucions?  Escolta'm, tenim molts professionals, molts.  Que vingui 
demà un professional o un arquitecte o un jurista i em digui això es farà així, així i així; i no 
cometràs cap il·legalitat.  Demà em reuneixo amb ell. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Jo he aterrat aquí fa un any i el que no estic dient és 
d'agafar el “libro de Petete” i anar a veure on està la falta d'ortografia.  Jo això no és el que 
estic dient.  Estic parlant de la voluntat personal per poder arribar a un acord on tothom es 
senti còmode.  
 
Alcalde: Però es que la voluntat la podem tenir tots dos. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Això va més enllà de les lleis, això va més enllà de les 
lleis. 
 
Alcalde: Doncs ja està. Si va més enllà de les lleis, m'estàs dient que he de fer una 
il·legalitat. 
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Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No.   
 
Alcalde:  Doncs no ho entenc. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí:  Es tracta d’anar directament a la constructora a veure 
on vol arribar, si allò... 
 
Alcalde: Realment creus que no he parlat amb la constructora?  
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No ho sabem.  Jo almenys no ho sé. 
 
Alcalde: Em sembla que si haguessis vingut a la reunió que vaig fer oberta a tothom, ho 
haguessis sentit perquè jo ho vaig explicar. Evidentment que m'he reunit amb la 
constructora, evidentment.  Soc una persona molt conscient i que soc molt conscient dels 
meus actes, i aquest és un tema que on només he posat una línia vermella, que és la 
legalitat.  A la reunió oberta se'ns va demanar que demanessin més informes.  Demanarem 
més informes.  Algú coneix algun jurista que diu: “No, això es fa així, així i així”, parlem-ne!   
Jo tinc uns tècnics.  A més a més ho vaig explicar a la reunió, no em vull estendre més, els  
informes no els signo jo, sinó els tècnics.  Si els tècnics diuen que això no es pot fer, jo 
encantat de la vida, carpeta i adeu; aquí s'ha acabat.  És així.  A més a més, els tècnics que 
hi ha a l'Ajuntament no els he triat jo.  Jo no he anat a fitxar un tècnic a l'Ajuntament.  La 
responsabilitat no és de l'equip de govern dels tècnics que informen.  La responsabilitat és 
de l'administració que tenim.  Són persones funcionàries que ocupen un lloc, que pim, pam, 
pam, pam... No cal que m'estengui que tothom ho coneix.  Si aquests tècnics diuen no, no 
és que això no pot ser de cap manera, cap problema.  Que signin i ja està.  Ah, no, els 
responsables som els polítics que no hem ni aprovat aquest POUM.  No fotem.  Posem les 
coses cadascuna on toca i en aquesta moció, jo crec que està clar. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Jo crec que en tot cas, amb el vostre intercanvi d'opinions doneu 
la raó a la moció.  Arribem tots al mateix lloc.  Nosaltres també som conscients que aquest 
projecte de dalt a Font-rubí, jo no dic mai que siguin les coses impossibles, però és molt 
complex aturar-lo, com ja apuntava la secretària.  Nosaltres el que considerem no és el tema 
de la moció, però el que cal és revisar al màxim que no hi hagi cap cosa del projecte aquest 
que estigui interferint res i que evidentment siguem molt molt, molt, molt, molt, molt rigorosos 
amb el repàs i sobretot que no hi hagi cap tipus de cosa.  De fet el dia de la reunió que 
comentàvem va sortir un arquitecte, jo sincerament tampoc soc arquitecte, que comentava 
que hi ha un tema de cotes que jo desconec, però semblava que tenia sentit.  Repassar 
totes aquestes coses, perquè si s'ha de fer alguna cosa, sigui el menys invasiva possible.  
Però el que us deia, mentre parlàveu jo anava pensant, ‘veus que bé m'estan donant la raó’ i 
és una cosa que em fa moltíssima il·lusió, ja ho sabeu; que és dir arribem tots al mateix lloc, 
que és el problema, sempre la trobem a tot arreu, no només aquí, amb la norma.  La norma, 
la norma, la norma que els tècnics fan la seva feina, que és aplicar-la.  Però la norma, com 
bé sabem, es pot canviar i nosaltres el que proposem no és per aquesta en concret, sinó 
perquè n'hi han 14.  Escolta, anem a revisar-les, i les que ja no ens semblin bé i ara explico 
què vol dir, “no ens semblin bé”, modifiquem-les perquè no ens tornem a trobar d'aquí un 
any, o mig any, o tres anys amb la mateixa discussió de la unitat d'actuació, no en dic cap 
per no posar-nos en un problema, “X”.  Nosaltres el que volem és modificar la norma.  Com 
el Xavi comentava, el POUM els fan els tècnics.  Evidentment no ens posarem nosaltres 
perquè ho faríem malament,  a dibuixar.  Però saps tan bé com jo, fins i tot jo crec que molt 
millor que jo, que als tècnics se'ls donen unes directrius, com deia el Sebastià, sinó el país el 
farien els tècnics.  Els polítics, la nostra feina, per això ens voten els nostres veïns i veïnes 
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és dir; escolta, nosaltres volem fer això perquè passi això, volem que el municipi creixi, però 
volem preservar al màxim les zones naturals, volem preservar al màxim això, volem que 
creixi en aquestes zones perquè creiem que és el més prioritari possible i aquí sí que hi hem 
d'entrar.  I per això nosaltres proposem modificar-la o fer-ne un de nou, que ve a ser el 
mateix en aquest cas, per canviar-la; i amb això crec que també hem de ser igual, que 
demanem sempre molta rigorositat, també ho hem de ser.  És a dir, els tècnics reben 
encàrrecs, un bon exemple: catàleg de masies.  En algun moment algú decideix, per mi de 
forma molt encertada, tenim molts problemes amb la regulació de les masies, no hi ha 
manera de fer reformes petites, ens estan caient les masies a sobre.  No pot ser.  S'ha de 
fer.  Doncs treballem les normes urbanístiques perquè les masies es puguin solucionar d'una 
manera més adequada i evitar el que dèiem abans, que ens caiguin a sobre i que tinguem 
cases buides i gent sense casa.  Això no funciona.  Doncs igual que s'ha fet això, nosaltres 
el que volem és el mateix.  Dir, escolta’m, anem a reformular, anem a revisar, anem a mirar 
exactament si en aquests 24 anys alguna cosa ha canviat.  Home, jo crec que si, que tenim 
algunes coses que estarem d'acord; que segurament la majoria de plans d'actuació han de 
seguir sent? Segurament, ja ho dic ara.  Totes les que estan per mi, on hi ha un nucli poblat 
ja consolidat, té sentit que ho acabem.  No l'Ajuntament, sinó el promotor que ho hagi de fer.  
I quan abans deia que la cosa empitjoraria.  Jo no he dit mai, i si no ho reafirmo, que fer 
habitatge a Font-rubí sigui una desgràcia. El que he dit és que hi ha algunes coses 
dibuixades que per mi són un error de qui el votés en aquell moment.  Per mi un bon cas és 
aquest d’Actuació 1.  No ho dic perquè ara estigui de moda, sinó quan ho vaig veure vaig dir 
això a mi no m'agrada. Que després no es pot aturar?  Bé, ja en parlarem, però jo crec que 
molts podem estar d'acord amb que potser no és el lloc més adequat per créixer al municipi.  
I també, com abans comentava una mica, les normes urbanístiques permeten coses que per 
a mi no tenen sentit. Si el problema és que ens falta habitatge perquè la gent hi visqui, 
segurament el que podem fer és limitar quina cosa s'ha de fer i quina cosa no. Espero 
equivocar-me, primer espero que no passi i que no s'acabi construint.  Pel que sigui, perquè 
al final ja no li interessi a ningú i ho deixin de fer.  Això seria un somni.  Però en cas que es 
faci, espero equivocar-me, però crec que aquest tipus d'habitatges no solucionen el 
planejament de Font-rubí, sinó que seran un altre tipus d'habitatges amb un altre tipus de 
perfil de veí, o veí ocasional o digues-li com vulguis, que no solucionarà el problema que 
tenim ara.  És a dir, abans deia que hi havia problemes d'habitatge a Font-rubí i que només 
calia entrar a qualsevol web.  Habitatge a la venda n'hi ha.  Ara, mires el preu d'algunes 
cases i dius home, a veure qui pot venir, no?  Doncs és una mica el mateix problema i jo 
crec sincerament que és això el que hem de fer. Tardarà un temps? òbviament, però hem de 
fer-li una volta.  Això és el que nosaltres proposàvem, fer-li una volta i decidir això.  I per 
acabar, deia abans que no és una desgràcia, però crec que ara vindran molts més projectes 
perquè és una cosa no de Font-rubí, sinó en general del nostre país, que després de la 
pandèmia la corona de Barcelona s'ha anat ampliant.  La gent marxa de Barcelona primer 
perquè li agrada més Osona, com és evident que passaria, però també perquè els preus són 
cada cop més alts i estan anant fent rodonetes. Cada cop es van allunyant més de 
Barcelona.  Els de més a prop ja s’hi han trobat que s'està construint tot i només cal veure a 
Vilafranca tota l'estesa de grues que hi ha de moltíssima construcció.  I és evident que això 
arribarà a Font-rubí perquè és un lloc on s'hi està bé.  I si millorem el transport públic, doncs 
potser encara millorarà més i, per tant, cada cop més gent voldrà viure al nostre municipi i 
cada cop més promotors voldran fer-hi cases.  El que hem de mirar és que hi passin coses 
per gent que hi visqui. 
 
Alcalde: I ja està bé que arribi aquest moment.  Ja l’estic esperant perquè jo m'he bellugat 
parlant amb promotors per dir ostres, feu habitatge Font-rubí i no hi ha aquest interès.  Tan 
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de bo vingui això, que es faci i que es faci ben fet.  No que es faci a Font-rubí.  Habitatge 
ben fet perquè hi ha necessitat d'habitatge. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Però per a que es faci ben fet, hem de regular bé també. 
 
Alcalde: Però ja hi ha moltes zones molt ben regulades, hi són. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: I les que no?. 
 
Alcalde:  Les que no, detectem-les.  Me les dius.  Però això és fer un POUM.   
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Sí, sí.  Això és el que proposem, eh? 
 
Alcalde: Ja ho sé. Però fer un POUM vol dir suspensió de llicències. Això també ho saps, 
eh? 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Si, és clar.  Durant un temps.  Mentre el refem. 
 
Alcalde: Durant molt de temps.  D’acord.  Moció em sembla que debatuda sobradament.  Si 
hi ha alguna cosa més...  Seguim parlant? 
 

Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Bé, que si no es comença, no s'acabarà mai.  
Bàsicament, i ja està. 
 
Alcalde: Jo crec que aquest Ajuntament, tal com estem a dia d'avui i amb un catàleg de 
masies a mig fer, la capacitat de fer un POUM no hi és.  Hi serà i es farà el POUM.  No dic 
que no pugui ser necessari, però en aquest moment aprovar això i dir si farem el POUM i 
estar dos anys sense fer-lo, no vull fer-ho.  Fora ser incongruent amb la nostra manera de 
fer. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Igual que demanem una subvenció per fer altres coses a la 
Diputació, la podem demanar per fer un POUM i crec que ens vam posar d'acord tots.  És a 
dir, podem no estar d'acord amb què és més prioritari o menys.  A un grup li semblarà que 
ho és més, a un altre grup li pot semblar que ho és menys.  És totalment legítim.  Però no és 
un tema només de recursos.  És a dir...  
 
Alcalde: No dic només recursos, que també, evidentment un POUM és molt car.  No són 
només recursos, és la feinada que porta a dintre de l'Ajuntament.  El catàleg de masies ha 
portat una feinada brutal de dos anys.  Un POUM porta una feinada espectacular.  Ara no 
els podem ajuntar tots dos.  No us dic que no s'hagi de fer un POUM, s'ha de fer.  Però en 
aquest moment no.  Per una raó molt simple, perquè hi ha zones per construir, hi ha zones 
que estan ben plantejades, 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: I n'hi ha que no.  
 
Alcalde: Bé, detecta-les i en parlem.  Si les detectem, en parlem.  D'aquestes altres zones 
que no estan bé, parlem-ne. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: A Font-rubí mateix, hi ha una zona construïble just 
darrere de Can Fàbregas.  No em vull equivocar, però que són planta baixa més dos? 
 
Alcalde: Allò és urbà directe, eh?   
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Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Ja, però vull dir que és d’aquelles coses que no ho sé.  
És una mica estrany, si més no. 
 
Alcalde: Parlem-ho amb el propietari. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Si no és parlar amb el propietari. 
 
Alcalde: Escolteu-me una cosa, a veure, si aquí demà em demanes una llicència d'obres en 
una parcel·la que tens tu al costat que vols fer no sé què... jo no et puc dir que no.   
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Evidentment. 
 
Alcalde: No et puc dir que no. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Però és que tothom està dient el mateix.  El que passa és que 
sembla que no ens estiguem entenent.   
 
Alcalde:  Sí que ens entenem, sí. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: És a dir, és evident que si demà a qui sigui, entra una unitat 
d'actuació a una parcel·la urbanitzable i demana fer un permís, segurament es farà.   Igual 
que si la tinc jo, si la tens tu, si la té qui sigui.  Ara, si hem fet un treball previ de crear 
algunes zones que ara són urbanitzables i es considera, no perquè jo digui mira, aquest no 
m'agrada, fora; no m’agrada no perquè no m'agrada el Martí Càlix, sinó perquè el municipi, 
amb la idea que en tenim i per això també ens van votar els nostres veïns i veïnes, 
considerem que aquestes zones, no aquesta en concret, sinó les zones que tenen aquestes 
característiques, han de deixar de ser urbanitzables perquè han de prevaldre altres coses, 
com per exemple la conservació del medi o el que sigui. 
 
Alcalde: Ara fa un moment, la secretària ha dit que per desqualificar una zona  
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: És complicat.  També ha dit que no és impossible. 
 
Alcalde:  No, no; impossible no hi ha res en aquesta vida. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: I no la volem ficar en... que jo crec que no ha d'entrar... 
 
Alcalde: No, jo no la posaré en aquest d’allò.  El dia que vulgueu parlarem amb l'arquitecte 
municipal i li preguntem tot això o amb algun arquitecte que tingueu de confiança.  Jo en tinc 
d'urbanistes de confiança.  Vull dir, hem parlat amb molts arquitectes...  “Aquí no volem que 
es faci això”, això és senzill de fer o és complex?  Jo l'únic que demano és que diguem la 
veritat que no... que no donem tombs a una cosa que després no va per aquí. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Però ningú ha dit, jo crec, que avui tenim poble que ens ajudarà 
després a dir què ha dit cadascú, però ningú ha dit ni que fos una cosa fàcil, ni que fos 
barata ni res.  L'únic que s'ha dit és que considerem, almenys el nostre grup, que és una 
cosa prioritària i que, per tant, l'hem de prioritzar. 
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Alcalde: Martí, em sobta molt i vull tancar aquest debat ja, perquè ja dura massa.  Em sobta 
molt que fins fa tres mesos no es parlés de res, i ara el POUM sigui urgent.  I portes vuit 
anys de regidor i ara el POUM és urgent.   
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Evidentment. 
 
Alcalde: Bé, cadascú que prengui la idea que pren, però per mi no era urgent fa tres mesos, 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Per mi si. 
 
Alcalde: I ara tampoc és urgent. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí: Ja està, no estem d'acord.  No passa res. 
 
Alcalde: No, i tant que no passa res. 
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí:  Igual de la mateixa manera que segur que et passarà, posaré un 
exemple molt personal que per mi no era un tema prioritari o no n'era conscient; el tema 
m'ho invento, “sense gluten”, per dir un exemple...  I quan coneixes gent que ho és, te 
n'adones que no ho estem tractant bé.  I llavors en aquell moment dius ostres, doncs com a 
representant polític crec que una de les coses que hem de fer és mirar de solucionar això.  
Per posar un exemple també complicat de solucionar.  A veure com ho fem perquè l'accés al 
menjar sigui més barat.  Per posar un exemple, fins fa tres mesos, com he dit al principi de 
defensar la moció potser no n'érem prou conscients, i ara quan ha passat això, ens 
n'adonem que hi ha en el nostre sistema urbanístic errors, i per això considerem que sí, que 
ara s'ha de fer.  Que podem no estar d'acord, però no diguem les coses que no són. 
 
Alcalde: Jo entenc que no he dit res que no fos. 
 
Atès que no es produeixen més deliberacions, l’Alcalde sotmet la moció a votació. 
 
Subjecta la moció a votació, el resultat de la mateixa és el següent: 4 (quatre) vots a 
favor provinents: 2 (dos) vots dels regidors d’Ara Font-rubí – AM i 2 (dos) vots dels 
regidors d’Endavant Font-rubí – IDC, cap abstenció i 4 (quatre) vots en contra dels 
regidors del grup municipal d’Impulsem Font-rubí – CM.  Per tant, la moció és 
rebutjada. 
 
 
PUNT QUINZÈ.- PRECS I PREGUNTES. 
 
A continuació, el Sr. Alcalde contesta les preguntes que el grup d’Endavant Font-rubí va 
formular per escrit amb anterioritat a aquesta sessió. 
 
Alcalde: Bé, hi ha una sèrie de preguntes.  Començo per la primera on es pregunta com està 
el tema d'instal·lació de càmeres de videovigilància al municipi, començant per exemple, 
amb una prova pilot a Can Rovireta.  Vaig informar al seu dia ja que ens havíem reunit amb 
Mossos d'Esquadra, que Mossos d'Esquadra faran la tasca tècnica.  Aquesta tasca tècnica 
encara no la tinc.  Encara no la tenim sobre la taula.  Quan la tinguem ja hi serà.  Aquí es 
posen exemples, si no recordo malament, del Vendrell.  Comparar Font-rubí amb el Vendrell 
és ser molt optimista perquè Font-rubí i el Vendrell, diguem-ne que tenim poqueta cosa a 
assemblar-nos.  I que el fet de que s'hagi de començar per una prova pilot a Can Rovireta, 
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bé, també és una opinió, però vull dir que no és...  Per mi no és més important Can Rovireta 
que molts altres barris que hi ha al municipi.  Ho tenim en ment.  Seguirem treballant en 
aquesta línia, però no podem concretar encara ni data, ni estudi tècnic, perquè no el tenim.  
 
Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: Puntualitzo que no és un tema de comparativa sinó 
que vam posar aquest municipi de comparativa perquè ells ho han tramitat, perquè és un 
municipi amb moltes entrades i sortides, igual que Font-rubí.  Perquè en un principi se'ns va 
dir que era molt complicat pel nombre d'entrades i sortides que tenia el municipi, però 
entenem que després d'un any i mig de legislatura, que no tinguem dates concretes de quan 
tindrem aquest estudi, o de no sé... amb quina data ens hem reunit, amb quina data ens 
tornarem a reunir...  Creiem que aquesta informació l'hauríem de poder tenir. 
 
Alcalde: Doncs ens hem reunit i hem parlat amb Mossos.  Ens vam reunir la Laura i jo i 
encara no tenim aquest estudi.  En el punt número dos hi ha la remodelació de l'espai 
d'esbarjo del Parc de la Sitjota.  Aquí es sol·licita una reunió fora dels plens municipals.  Hi 
ha una sèrie d'inversions que s'han de fer.  No sé si el Fèlix vol puntualitzar.  Pots explicar el 
que...  
 
Sr. Tutusaus, regidor de Promoció de l’esport: Bé, en principi el que volem fer ara és que de 
les dues pistes que hi ha de tennis, que no s'utilitzen, a una donar-li una altra utilitat, que 
serà fer una pista de futbol sala amb gespa artificial.  Creiem que la podran aprofitar molt 
més la canalla de l'escola i que a un lloc que ara està totalment en desús, li donarem una 
utilitat real i per la qual tenim una subvenció que ens la cobrirà. 
 
Alcalde: Molt bé.  Gràcies.  Anirem millorant aquesta zona. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Bé, perdona, però la moció anava en el sentit que 
nosaltres volíem participar d'això que directament veig que ja és dona.  Volíem participar, bé,  
està molt bé el tema de l'espai d'esbarjo, però es va posar bastant d'èmfasi, sobretot en el 
tema de les ombres i els enjardinats, i en generar un parc com a tal, no un parc de jocs, sinó 
un parc com a tal, no?  I veig que anem avançant, però tampoc se’ns diu res.  I llavors, 
bàsicament la pregunta anava en aquest sentit. El telèfon sonarà o no sonarà...  Perquè 
nosaltres anem dient, però no d’això... 
 
Alcalde: Amb el tema de les ombres al seu dia us vam dir que no hi estàvem d'acord.  Que al 
parc de ciutat teníem ombres, és una opinió que crec que no ha estat gens fonamentada, 
però vaja... d'ombres n'hi ha.  No hi estem gens d'acord amb això.  I d'anar-ho actualitzant 
amb nous equipaments, si, evidentment es farà.  S’hi va fer una fira la mar de xula.  Vull dir 
que penso que és una zona prou adient per fer moltíssimes activitats i com ha dit el Fèlix, de 
mica en mica es va millorant.  El número 3 el rendiment de la xarxa d'aigua, fa un moment ja 
ho he contestat.  En el punt número 4 es va presentar una moció en referència... 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Dispensa. Al número 3 nosaltres demanàvem els 
rendiments dels anys 2019 al 2023.  Ens han donat un any i ens l'han donat de viva veu.  
Preteníem una miqueta més d'informe, una miqueta més elaborat.  És a dir, aquests són els 
litres que s'han bombejat, aquests són els que s'han facturat, i aquests són els que no s'han 
pogut facturar o s'han perdut o...  De quatre anys, del 2019 al 2023 és el que vam demanar, 
eh?. 
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Alcalde: Buscarem les dades. Les dades exactes publicades a l'Agència Catalana no hi 
estan, però el percentatge, nosaltres sempre hem estat en aquest rendiment de sobre un 
60% tots els anys, ha variat molt poc; el consum sí que ha baixat. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí:  Però estaria bé veure una evolució amb els anys.  
 
Alcalde: Cap problema. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Quina evolució... 
 
Alcalde: Ús farem un informe i us el farem arribar.  
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: Gràcies.  
 
Alcalde: En el punt número 4 hi ha una moció en referència als cartells dissuasoris que 
s'havien de col·locar als contenidors municipals. Sol·licitem que s'enumerin quins 
contenidors s'han posat en aquests cartells i que es posin a la resta de zones de residus.  
Entenc que la gran majoria estan.  No sé si tu tens més informació, no sé si estan a tots o en 
falta a algun, però la gran majoria tenen el cartell aquest dels horaris de la deixalleria.  El 
cartell que vam ensenyar aquí. 
 
Sr. Ortega, regidor de Medi Ambient i Serveis municipals: No sé si hi és.  El que vam 
presentar i ja està. 
 
Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: A tots no hi són, però bé; per això demanem que 
s'anomenin en quins contenidors s'han posat els cartells. 
 
Sr. Ortega, regidor de Medi Ambient i Serveis municipals: Perdona, pot ser que no estigui el 
que hi ha un contenidor, on hi ha bateries estan tots. 
 
Alcalde: On està un contenidor no el pots posar perquè no hi ha el calaix.  Al no haver-hi el 
calaix, no el posaràs enganxat al contenidor.  On hi ha reixa de contenidors, entenc que està 
posat a tot arreu. 
 
Sr. Ortega, regidor de Medi Ambient i Serveis municipals: Allò ja està posat. 
 
Alcalde: En el punt número 5 es va sol·licitar una moció que es fes un estudi tècnic 
d'estabilitat de Santa Maria en el qual vam aprovar...  Us informem que aquest estudi tècnic 
es farà perquè, a més a més, no només farem un estudi tècnic; sinó que s'ha demanat una 
subvenció que Diputació també ens donarà, d'una quantitat que ara no sé quina és perquè 
ha de sortir el pressupost de la Diputació, força important; per fer aquest estudi tècnic i les 
obres d'estabilitat del cementiri de Santa Maria.  Abans de fer una cosa nosaltres intentem si 
trobem subvencions i com deia abans, gràcies a la bona relació que hi ha amb Diputació, en 
trobem.  Mitjançant una pregunta de queixa dels veïns de la Carrerada pel que fa al color de 
la pintura de l'asfalt i el soroll, bé; situem-nos.  El fet de la pintura no crec que em vagi a 
comprometre en cap cas a canviar-la, perquè si us hi fixeu la pintura vermella en zones 
ciclistes està a tot arreu.  Nosaltres no la farem verda quan a Vilafranca és vermella, quan a 
tot arreu és vermella.  El color, aquell vermell més llampant dels primers dies, el mateix sòl, 
el trepitjar dels cotxes i això, es va apaivagant i ja no queda tan brillant.  El color de la 
pintura, evidentment, no es canviarà.  I el tema de les bandes rugoses que hi ha ja s'ha fet; 
en els trams que es van demanar i ja s'ha fet.  S'han tret.  
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Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: S’ha fet?  Ho preguntàvem. 
 
Alcalde:  Si, si, està fet.  Als llocs on es va demanar.  Igual a algú li molesta en un altre lloc 
que no se'ns ha fet saber.  Ho farem, però es van treure.  Hi ha diversos trams que estan 
tretes.  El fet sobre la moció de rehabilitar i desenvolupar el Centre d'interpretació de la 
Rectoria de Font-rubí.  Quins interlocutors tenim?  Doncs el cap de patrimoni del Bisbat?  Hi 
vam estar parlant no fa gaire temps, informant-lo de tot el que estava passant a Font-rubí.  
El que ell ens va dir és que tenien una opció de compra per part d'alguna persona que volia 
fer alguna cosa allà que no sabien arribaria a bon port o no.  Estem pendents d'això i la 
nostra resposta va ser que entre tots hauríem de mirar que es pogués, d'entrada, cobrir la 
teulada perquè no es malmetés més.  I a partir d'allà veuríem quines possibilitats més hi ha, 
però d'entrada cobrir això.  Ell ens va contestar que estaven en negociacions amb algú que 
no sé com deuen estar.  D’això fa un mes, no fa no fa gaire més. 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: El que passa és que allà a la rectoria, corregiu-me, eh?  
Hi ha d'haver un equipament.  No s'hi pot fer qualsevol cosa amb la rectoria. 
 
Alcalde: Amb la normativa que tenim a dia d'avui si. Però un equipament també és una 
escola de música privada, eh, també és un equipament. I sobre el compromís que es va 
derivar als pressupostos municipals 2023 hi havia substitució de diversos elements i jocs 
infantils al parc de la Font de la Mina. Com heu vist, hi ha obres al parc de la Font de la 
Mina.  No només es substituiran jocs. Es posaran jocs que estan fets malbé, es trauran i se'n 
posaran de nous.  Això es farà, però a més a més, s'està fent una rehabilitació integral del 
Parc de la Font de la Mina.  Vull dir que entenc que això s'està complint de sobres.  Pel que 
fa a la substitució de bústies, principalment a Can Rovireta, Mas Moió, Sabanell i Cal Xic, 
entenem que Can Rovireta té una moratòria.  A Can Rovireta segueixo anant darrere de la 
gent de Correus, a veure si me'n surto que reparteixin casa per casa.  A les altres, a Mas 
Moió hi ha les bústies noves i.... 
 
Sr. Ortega, regidor de Medi Ambient i Serveis municipals: Sí, estan per posar. 
 
Alcalde: I a Grabuac també les tenim.  Les tenim guardades perquè hem preguntat al veïnat 
on les volien i el veïnat, suposo que ja han pres la decisió, i ens diran on les volen i les 
posarem.  Però aquestes dues ja estan fetes i de mica en mica l'any que ve seguirem 
canviant bústies.  La reparació general de la plaça de Can Castellví, el que s'ha fet fins ara 
són neteges.  Reparació es pot entendre que no se n'han fet, però neteja, adequament, 
treure aquelles tanques que queien per tot arreu i que comportaven un perill, també s'ha fet.  
No s'ha fet massa més, però entenc que d'aquests acords pel tema dels pressupostos, la 
majoria estan tirats endavant. 
 
Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: A Can Castellví les tanques es tornaran a posar?  
 
Alcalde:  No.  No perquè es trenquen, directament i ho dic així mateix.  Aquelles tanques les 
posàvem i l'endemà estaven trencades i les tanques es posen quan hi ha un perill.  Si ens 
mirem tota la tanca que hi ha està tocant el torrent, no hi ha cap perill, no hi ha un salt molt 
gran.  Si la pilota va al torrent, es pot baixar i es pot agafar, i posar tanques allà perquè es 
trenquin constantment, les anem canviant i es tornen a trencar...  Al que és la plaça no.  Les 
tanques de dalt, totes les de la zona de dalt es canviaran totes i anirem posant tanques 
d’aquestes més noves que estem posant amb el cordonet que queda, entenem que queda 
prou bé i no hi ha aquest, no en diré perill o vandalisme, de trencar les fustes i trencar coses.  
De vegades hi ha coses, i ara posaré un altre exemple perquè avui mateix hi he anat, i hi ha 
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coses que no poden ser.  A Grabuac hi ha una entrada a un carrer on se’ns va demanar, els 
veïns ho van demanar, que poséssim un senyal de prohibit passar i vam posar el senyal de 
prohibit passar i una pilona al mig.  S'ha trencat tres vegades ja.  No sé si ho he de seguir 
posant, no ho sé.  Jo entenc que no, perquè avui ho he anat a recollir jo, perquè era un perill 
si passava una moto per allà amb aquella senyal a terra trencada, que la vam posar fa 
menys d'un mes, i es fa mal; el responsable serà l'Ajuntament.  Vull dir que hi ha coses... 
que això ens ha demostrat que no pot ser.  Em sap molt de greu, però no pot ser.  La tinc al 
maleter del cotxe.  Avui mateix l’he anat a recollir.  Doncs hi ha coses que no, que no poden 
ser.   
 
A continuació, el Sr. Alcalde cedeix la paraula a Endavant Font-rubí perquè formuli els seus 
precs i/o preguntes.   
 
1) Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: Sí. Bé, nosaltres volíem saber una mica de les 
reunions de barris que vàreu fer amb els veïns, que és el que s'ha dut a terme de les seves 
sol·licituds.  I del que tenim pendent, si hi ha un calendari, si està calendaritzat. 
 
Alcalde: Això m'ho poses molt difícil perquè són moltes reunions, són molts barris.  Hi ha 
coses acomplertes.  Podríem mirar barri per barri.  Hi ha coses que falta fer.  D’aquestes 
reunions hi ha molts deures a fer, s'han posat fanals solars, se'n posaran més...  Això que 
dèiem de la Carrerada...  No ho sé... es que no tinc tanta memòria com per recordar a què 
ens vam comprometre a cada barri i quantes coses vam fer.  A cada barri s'han fet coses i 
se n'haurà d'anar fent a poc a poc, i se n’aniran fent més, però això jo no puc respondre-ho 
de memòria. 
 
Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: Us podem passar un llistat per donar resposta als 
veïns que ens han preguntat, del que s'ha fet i el que no?  I si està prevista alguna cosa. 
  
Alcalde: Està previst. Tot el que nosaltres ens vam apuntar i és possible, està previst tot.  I 
s'anirà fent a poc a poc.  Donar un llistat de qüestions que ens vam apuntar nosaltres a nivell 
personal, jo no ho donaré perquè no és una cosa oficial de l'Ajuntament.  Era un tema 
personal que nosaltres anàvem prenent notes i veurem el que puguem fer.  I quan tornem a 
fer una altra reunió amb el barri passarem comptes, mira això s'ha fet, això no,  això s'ha fet 
per això, i això no s'ha fet perquè no s'ha pogut fer. 
 
2) Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: Nosaltres, el nostre grup, hem rebut vàries queixes 
de diferents barris on es demana un servei de neteja i manteniment més regular, i proposem 
o creiem, que hi ha la possibilitat de fer un calendari per regular aquesta neteja de barris i 
manteniment. 
 
Alcalde: Em sembla que el calendari el tenim fet amb la brigada.  
 
Sr. Ortega, regidor de Medi Ambient i Serveis municipals: Si, però falta... 
 
Alcalde: Tenim la brigada que tenim. 
 
Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: Més que res que a l'últim ple se'ns va dir que anàveu 
una mica “a salto de mata”, que ja ho entenem perquè els efectius són els que són. 
 
Sr. Ortega, regidor de Medi Ambient i Serveis municipals: El calendari s’ha fet, el que  passa 
és que per poder complir-lo...  Fem la neteja del dilluns dels trastos, la del dimecres dels 
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trastos... És clar, arriba un moment que dius “avui al matí fem això”, surt una d'això...  Tenim 
dues persones... i no hi podem anar.  Actuem on podem arribar. 
 
3) Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: D’acord. Llavors està el tema del nou CAP.  Com 
està el tema de la construcció del CAP nou?  I sabem que es va comprar aquest terreny 
amb l’habitatge, i ens agradaria saber en quin termini està previst fer el CAP nou, si és que 
està previst fer-lo allà al final, i què es farà amb la resta del terreny. 
 
Alcalde: Bé, això... Aquesta legislatura es farà aquest CAP si tot surt bé i tenim les 
subvencions que més o menys tenim negociades.  Perquè això qui té l'obligació de fer-ho 
fora el Departament de Salut, però sabem que no ens el faran i que ens hem d'avançar 
nosaltres.  Està previst fer-lo a la masia que vam comprar i estem pendents de fer un estudi 
de planejament, o estudi urbanístic d'aquella zona.  Què es farà, ja ho vam dir, que volíem 
que es pogués fer habitatge per a joves, zones d'aparcament, zones d'esbarjo.  Però a dia 
d'avui això no ho podem ensenyar perquè no hi és.  La projecció del CAP serà aquest any 
que ve no, l'altre.  2026, aquesta és la idea que tenim. 
 
4) Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: El tema de pisos per la gent gran que ja havíem 
parlat una mica que esteu treballant en com serà la gestió, nosaltres volíem saber una mica 
si hi haurà una licitació o no.  Hem vist algun exemple al municipi, per exemple de Rialp, on 
hi ha una licitació a un servei que tenen metgessa i demés...  Una mica el que no entenem 
és que, al final estem a punt d'inaugurar uns pisos, o no sé quan serà; i no s'hagi pensat 
prèviament en com es licitarà i en com es farà.  És a dir, jo crec que l'ordre potser hauria 
d'haver sigut volem fer això, plantegem com ho farem, com ho licitarem, i a partir d'aquí ho 
fem.  I una mica doncs veure quina era la previsió, i si creieu que es podrà licitar a una 
empresa de gestió perquè hi hagi un servei real pels avis.  Perquè al final ficar un avi aquí, 
portar-lo d’una masia i deixar-lo aquí, des del nostre punt de vista no té gaire sentit. 
 
Alcalde: Bé, des del vostre punt de vista no té sentit, però des de la gent que treballa en 
serveis socials el té tot el sentit.   I no és deixar-lo ni posar-lo.  És que un avi que pugui estar 
en una masia a quatre quilòmetres d'aquí, sense carnet de cotxe, pugui tenir accés a tots els 
serveis que pot donar aquest poble.  No és deixar-lo enlloc.  No estem parlant de fer un 
edifici, no hem parlat mai de fer un edifici en el qual hi hagi metge, hi hagi concerts...  Estem 
parlant d'un edifici que serveixi per apropar tots els serveis que pot oferir Guardiola a la gent 
més gran que està vivint en llocs sola, gent que es pugui desenvolupar per ella mateixa, que 
evidentment podran compartir serveis.  De fet, tothom a qui ho expliques a nivell social et 
compra aquesta idea.  I de fet, aquesta és la idea que en el futur es vol projectar.  El tarannà 
de fer residències, anar-les omplint i cada vegada anar fent més residències, és una línia 
que ara no està de moda.  Està de moda el fet d'envellir a casa, el màxim possible i amb les 
millors condicions possibles.  Però si a casa no és possible perquè a casa tens escales, 
perquè a casa no tens les comoditats que pot donar-te un piset petit com aquests, doncs 
penso que és ideal.  I ja et dic que el tarannà tira cap aquí i hem rebut felicitacions de molta 
gent.  I que no està pensat no és veritat.  Evidentment està pensat, està pensat.  Falta 
posar-ho negre sobre blanc.  Ja hem treballat sobre com han de ser, falta que ho haguem de 
provar.  No es tracta de licitar res a ningú.  Es tracta d'establir uns criteris de qui pot tenir 
accés a aquests pisos i qui no en pot tenir.  Quina prioritat tindràs per tenir accés o quina 
prioritat tindràs per no tenir accés.  I es tracta de treballar perquè la gent que visqui aquí 
estigui el més còmode possible i que tinguin els serveis més propers possibles.  Si hi pot 
haver un servei de rentada de roba de tots doncs el tirarem endavant.  Però no és una 
residència ni s'hi assembla.  
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Sra. Rodríguez, d’Endavant Font-rubí: Molt bé. 
 
Alcalde: Alguna qüestió més? 
 
5) Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí: No us fa por que caigui el mur de darrere dels 
vestidors? 
 
Alcalde: No.  Amb la pluja que ha caigut ara i no ha caigut? 
 
Sr. Galimany, d’Endavant Font-rubí:  No ho sé, no ho sé. 
 
Alcalde: No.  Hi ha unes tanques, eh? encara hi són.  I aquell mur quan puguem, és un mur 
mitger amb la propietat de dalt i la propietat de baix... Home, si amb la que va caure aquest 
altre dia ni s'ha bellugat...  Però aquell mur és un problema, evidentment, no direm que no.  
S'ha de refer tot de dalt a baix, i cau a terra, i el problema és més que pugui relliscar amb la 
terra que cau que amb el mur.  Jo ja he manat a l'arquitecte que em faci un projecte per a 
aquell tram de mur.  Quan pugui me l’acabarà de fer i buscarem diners i el farem.  Però no 
és una qüestió de... allò no val dos mil euros.  Val molts més diners, i necessito un projecte 
per fer-lo.  Però caure?  Es podria arribar a esfondrar.  Caure sobre algú, és generar pànic 
en un lloc on tots sabem que no hi és.  Un mur d'aquells, si parles amb un arquitecte, no 
caurà mai així.  Es pot arribar a esfondrar cap avall.  Però ara per ara jo crec que no...  De 
fet, ens ho ha demostrat la pluja aquesta.  Què més? 
 
A continuació, el Sr. Alcalde cedeix la paraula a Ara Font-rubí perquè formuli els seus precs 
i/o preguntes.   
 
Sr. Càlix, d’Ara Font-rubí:  Nosaltres totes les preguntes que tenim ja les heu resolt. 
 
 
 
 
I sense haver-hi més assumptes per tractar, l’Alcalde aixeca la sessió, a Font-rubí, a la data i 
lloc a dalt consignats, quan són les 23:23 hores. 
 


